
مدیرعامل شرکت فرودگاه ها خبر داد
وند هواپیما در سال گذشته وارد ناوگان  ۴۰ فر

هوایی کشور شد
 مدیرعامل شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران از اضافه شدن حدود 
۴۰ فروند هواپیما به خطوط هوایی کشــور در ســال گذشــته خبر داد و 
گفت: به تناســب افزایش تعداد هواپیماها باید فرودگاه هــا را مجهزتر و 
پارکینگ هــای هواپیما، ترمینال ها و عوامل پروازی فرودگاه را توســعه، 

گسترش و بهسازی دهیم.
»حمیدرضا سیدی« با بیان اینکه شــرکت فرودگاه ها تصمیم گیرنده در 
مورد افزایش تعداد هواپیماها و مدل آنها نیست، افزود: با این حال برنامه 

توسعه ناوگان و توسعه زیرساخت فرودگاهی در تعامل با هم قرار دارند.
وی ادامه داد: بخش خصوصی و دولتی متقاضی ورود هواپیما به کشــور 
اســت تا تعداد ناوگان را افزایش دهند، اما این صنعت نزدیک به ۴۰ سال 
است که تحت تحریم های ظالمانه و سرسختانه دشمنان قرار دارد و دانش 
ساخت هواپیما غالباً در اختیار چند کشور غربی قرار داشته که دانش آن را 

در اختیار دیگر کشورها قرار نمی دهند.
مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران با بیان اینکه فروش و 
عرضه هواپیما به کشور ما به دلیل تحریم های آمریکا ممنوع است، گفت: 
سعی کرده ایم به واســطه دانشــمندان غیور و به همت بلند آنها صنعت 
هواپیمایی کشور را سرپا نگه داریم  و بخش خصوصی و دولتی از هرجایی 
که توانسته نیازمندی ها را تامین کرده است.سیدی در مورد قیمت بلیت 
هواپیما نیز تصریح کرد: نرخ بلیت های هواپیمایی به شرکت فرودگاه ها و 
ناوبری هوایی مربوط نمی شود، بلکه شــرکت های هواپیمایی در تعیین 

نرخ دخیل هستند.

هواپیما بمب های خاموش

 چقدر اعتبار برای بیابان زدایی نیاز است؟
فاطمه امیر احمدی  مدیــرکل دفتر امور 
بیابان ســازمان منابع طبیعی و آبخیزداری 
کشــور گفت: احیا زمین های بایــر به طور 
متوسط حدود ۳۰ میلیون تومان اعتبار در 

هکتار نیاز دارد.
 بیابــان زایی فرآینــدی خزنده اســت و با 
عواملــی مثل تغییــرات کاربــری زمین، 
ســوءمدیریت منابع آب از ســوی عوامل 
انسانی تشدید شده و همچنین تحت تأثیر 
تغییر اقلیم نظیر خشکســالی ها قرار گیرد. 
در حال حاضر ایران با توجــه به افت منابع 
زیرزمینی و خشــکی تالاب ها در شــرایط 
دشــواری قرار دارد به طوری که ســازمان 
مدیریت بحران کشــور هشــدار داده است 
۹ هــزار و ۴۸۰ شــهر و روســتا در معرض 

فرونشست قرار دارند.
وحید جعفریان، مدیــرکل دفتر امور بیابان 
ســازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور 
در گزارش قبلی مهر دربــاره اقدامات انجام 
شــده در حوزه بیابان زدایی در سال ۱۴۰۱ 
عنوان کرد که در کنار مراقبت از زمین های 
بایر احیا شده کارگروه مقابله با بیابان زایی 
اقدام ضربتی احیا ۳ میلیــون هکتار زمین 
را تکلیف کرده اســت. وی در پاسخ به این 
پرسش مهر که اعتبارات احیا این ۳ میلیون 
هکتار زمین بایر شده از کجا تأمین می شود، 
گفت: بخشــی از این هزینه ها باید از طریق 
سرمایه گذاری بخش خصوصی تأمین شود 
و این منابع اعتباری باید مستمر، پیوسته و 

به موقع باشد.
وی افزود: یکی از پیشنهاداتی که وزیر جهاد 
کشاورزی در مصوبات کارگروه ملی مقابله 
با بیابان زایی مطرح کرد موضوع اســتفاده 
از ظرفیت فــروش اموال مــازاد وزارتخانه 
و تهاتر این اموال برای شــتاب بخشــی به 

فعالیت های مقابله با بیان زایی است.
جعفریــان در تأمیــن منابع مالــی برای 
سال های آتی هم اظهار کرد: هزینه کنترل 

کانون هــای بحرانی برای هــر هکتار زمین 
چه در حوزه اقدامات مدیریتــی و چه امور 
اجرایی متفاوت اســت؛ اما در کلان به طور 
متوســط حدود ۳۰ میلیون تومــان اعتبار 

برای احیا زمین در هکتار هزینه نیاز است.
وی ادامه داد: با کاشــت درخت چند سال 
نیاز به مراقبت های خاص و آبیاری داشته و 
بحث های حفاظتی و کنترل آفات و امراض 

هم در این باره مطرح است.
وی تصریح کرد: اگر جنگل ها ایجاد شــوند 
و مانع تخریب آنها شــویم ایــن درختان از 
گسترش تپه های ماسه ای و فرسایش خاک 
جلوگیری خواهند کرد؛ عــلاوه بر اینکه در 
ادامه شرایط حاصلخیزی خاک را به وجود 

می آورند.
جعفریان اضافه کرد: حاصلخیزی زمین در 
تأمین علوفه دامی هم بســیار کمک کننده 
بوده و در حال حاضر حــدود ۱۵۰ هزار نفر 

شتر در مناطق بیابانی کشور از گیاهان این 
مناطق تغذیه می کنند.

این کارشناس حوزه منابع طبیعی با اشاره 
به تفاهــم نامه های انجام شــده در ســال 
گذشــته کارگــروه مقابله با بیابــان زایی، 
گفت: تفاهم نامه ای بــا معاونت انرژی های 
تجدیدپذیــر وزارت نیرو منعقد شــده زیرا 
ظرفیت بی نظیری در ارتباط با اســتفاده از 
انرژی های خورشیدی و انرژی های پاک در 

کشور فراهم است.

ثروت گیاهان دارویی
مدیرکل دفتــر امور بیابان ســازمان منابع 
طبیعی و آبخیــزداری کشــور در ادامه با 
اشــاره به ظرفیت تولید گیاهــان دارویی 
در کشــور بیان کرد: با ارزیابی قابلیت هایی 
رصد شــده در بیابان های کشــور، گیاهان 
دارویی می توانند منشــأ ثروت فوق العاده 

ای باشــند. در ایــن زمینه کارگــروه ملی 
مقابله با بیابان زایی با شــرکت های دانش 
بنیان نشست های مختلف داشته تا بتوانیم 
زنجیره های اقتصادی بــرای پایدار کردن 
فعالیت های احیای مناطق بیابانی داشــته 

باشیم.
جعفریــان تاکید کــرد: کار نبایــد فقط از 

طریق فعالیت محدود دولتی جلو برود.
این کارشناس حوزه منابع طبیعی با اشاره 
به تجربه سایر کشورها ادامه داد: مذاکرات 
بســیاری با مراکز تحقیقاتی کشــورهای 
صاحب تجربه بــه ویژه چین داشــتیم؛ به 
طوری که موضوع مقابله بــا بیابان زایی در 
قالب برنامــه همکاری های ۲۵ ســاله نیز 

مطرح شده است.

تجربیات گران بها
جعفریان با اشــاره به تجربیات کشــور در 

حــوزه بیابان زدایــی گفت: ایــران درباره 
موضوع مقابله با گســترش بیابان اطلاعات 
زیــادی دارد و قــرار اســت با مشــارکت 
ســازمان های مردم نهاد کتابــی در حوزه 
اعتبارسنجی و شناســایی این دانش بومی 
تدوین شــود. مردمان ســاکن در مناطق 
بیابانی روش های منحصر بــه فردی برای 
کشاورزی در شرایط کم آبی یا متغیر بودن 

منابع آبی دارند.
در رابطه با تعیین تکلیف ماســه های روان، 
دانش قابــل توجهی در کشــور وجود دارد 
به طوری که یکی از افتخارات کشــور ارائه 
بخشــی این تجربیــات در ۵ اجلاس بین 

المللی بوده است.
او گفت: همــان گونه که ایرانیــان در طول 
ســالیان ســال در این ســرزمین زندگی 
کرده اند امیدواریم شــرایط زندگی در این 
ســرزمین برای نســل آینده ادامه داشته 
باشــد. وی یادآور شــد: نباید فراموش کرد 
اکوسیســتم مناطق بیابانی ظرفیت هایی 

دارد که باید از آنها استفاده بهینه کرد.

یادآوری های مهم
این کارشــناس تاکید کرد: تأمین حق آبه 
دشــت های ســیلابی و عرصه های بیابانی 
یک الزام است که اگر محترم شمرده نشود 
با حذف پوشش گیاهی در این مناطق شاهد 
مهاجرت های وســیع و گســترده خواهیم 
بــود. همچنین هرگونــه تغییــر کاربری 
در عرصه های بالادســت اگر به درســتی 
صورت نگیرد می توانــد باعث افت آب های 
زیرزمینی در مناطق بیابانی شود. بسیاری 
از جنگل ها و پوشش گیاهان در این مناطق 
وابســته به منابع آب زمینی است. اگر این 
الزامات در نظر گرفته نشود نه تنها تالاب ها 
خشک می شــوند بلکه قنات ها و بسیاری از 
چشمه ها از بین رفته و امکان تجدید حیات 

وجود نخواهد داشت.

سقف شکنی های بورس ادامه دارد؟

خ دلار و تورم  آینده بورس در سایه نر
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خانه  هنر   میرا

 خبری از آزادسازی پول های بلوک شده در چین به درهم نیست
اما و اگرهای تجارت ایران و عربستان

 مدیرعامل آب و فاضلاب استان تهران:
سال دشواری برای تامین آب تهران 

و داریم پیش ر

 اثرات توافق بزرگ در منطقه
اتحاد شرقی در پکن

نگاهی به افشاگری رئیس سازمان خصوصی سازی
وشن شد؟  چراغ اول مبارزه با فساد در فوتبال ر
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خاموشی ها و مرز ورشکستگی صنایع
مهدی عرب صادق  توســعه اقتصادی هر کشــوری وابســته به نرخ تولید 
صنعتی در آن کشور است و تامین انرژی پایدار صنایع از اولویت های ضروری 
در دستیابی به رشد اقتصادی اســت که زمینه ساز کاهش تورم، تقویت قدرت 

خرید مردم و افزایش سطح رفاه آنها است.
خاموشی گســترده خطوط تولید صنایع در تابستان سال گذشته خسارات 
قابل توجهی به کشــور وارد کرد که البته در ســطح جامعه شــاید خیلی 
آشکار نباشــد چراکه به مردم اینطور گفته شــد که چراغ خانه شما روشن 
بود اما متولیان امر می دانند که در صنایع مهم کشــور بویژه صنایع فولاد و 

سیمان چه آسیب های  گسترده ای وارد شد.
سالهاســت وزارت نیرو در توجیه خاموشــی ها، از طناب تحریــم و نقدینگی 
آویزان اســت و عدم احداث ظرفیت نیروگاهی را به محدودیت های کشــور 
ارتباط می دهند و حال اینکه شــبکه برق کشــور علاوه بر ظرفیت  نیروگاهی 
محدود از فرسودگی ساختگاه های ظرفیت موجود و بی توجهی مزمن مدیران 

صنعت برق به تعمیرات و اورهال نیروگاه ها رنج می برد.

یادداشت

رئیس کل بانک مرکزی: 

 بانک مرکزی از همه ابزارها 
برای مهار تورم  استفاده  می کند

 وزیــر تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی اســاس فعالیت 
شرکت های تابعه وزارت کار را شــفافیت در عملکرد و 
حرکت در مســیر ارتقای بهره وری و رشد تولید عنوان 
کرد و گفــت: یکی از سیاســت های مهم ما در ســال 
جاری واگذاری شــرکت ها و خروج از بنگاه داری است. 
ســید صولت مرتضوی در حاشــیه بازدید از شــرکت 

نفت پاســارگاد اظهار داشــت: پالایش و جلوگیری از 
خام فروشــی محصولات نفت و گاز در کشور می تواند 
جهشی در رشــد تولید در این عرصه باشد.وی با بیان 
این که یکی از برنامه های ویژه شرکت های زیرمجموعه 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی باید ارتقای بهره وری 
باشــد، گفت: اصلاح فرآیندها می تواند محرکی برای 

رشد تولید باشد.مرتضوی، اصلاح چرخه تولید و عرضه 
را نیز در رشــد تولید مهــم عنوان کرد و افــزود: منابع 
بسیار کشور امکان سرمایه گذاری های گسترده را به ما 
می دهد و در این مسیر ضروری اســت با ایجاد صنایع 
فرآوری از خام فروشی جلوگیری شــود.وزیر تعاون با 
بیان این که رشد تولید منجر به رونق اشتغال نیز خواهد 

شــد، گفت: این مهم نیازمند توانمندســازی جامعه 
کارگری برای ارتقای دانش اســت.وی اساس فعالیت 
شرکت های تابعه وزارت کار را شــفافیت در عملکرد و 
حرکت در مســیر ارتقای بهره وری و رشد تولید عنوان 
کرد و گفت: یکی از سیاست های مهم ما در سال جاری 

واگذاری شرکت ها و خروج از بنگاه داری است.

وزیر

وج از بنگاه داری سیاست  وزارت کار در سال ۱۴۰۲ واگذاری شرکت ها و خر

آگهی مناقصه نوبت دوم

شرکت برق منطقه ای یزد در نظر دارد مناقصه فوق را بر اساس اطلاعات 
فراخوان  به شماره  الکترونیکی دولت )ستاد(  تدارکات  از طریق سامانه  و  ذیل 

2002001071000002 برگزار نماید.
1-نوع مناقصه: عمومی یک مرحله ای

2-شرایط اوليه: مناقصه گرانی که در ارزیابی کیفی مورد تایید قرار گرفته اند.
3-زمان دریافت اسناد: از تاریخ 1402/01/19 لغایت 1402/01/26

4-نحوه دریافت اسناد: واجدین شرایط می توانند اسناد را به صورت رایگان از 
سامانه ستاد به نشانی www.setadiran.ir دریافت نمایند.

5-مبلغ تضمين شرکت در فرایند ارجاع کار: 5.044.500.000 ریال
6-آخرین مهلت تسليم پيشنهادها: ساعت 13 روز شنبه مورخ 1402/02/16

7-زمان گشایش پيشنهادها: ساعت 9 روز یکشنبه مورخ 1402/02/17
8-برآورد انجام کار: 100.890.000.000 ریال

9-تسليم پيشنهادها: کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارایه 
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منصوری خبر داد
 رئیس جمهور اوایل اردیبهشت به خوزستان

 سفر می کند
معــاون اجرایــی رئیس جمهور از ســفر رئیس جمهور کشــورمان به 

خوزستان در اوایل اردیبهشت ماه خبر داد.
 محســن منصوری درباره اولین سفر اســتانی رئیس جمهور در سال 
۱۴۰۲، گفت: رئیس جمهور در چهارمین سفر استانی خود در دور دوم 

سفرها، اوایل اردیبهشت ماه به خوزستان سفر می کند.
معــاون اجرایی رئیــس جمهور اظهار داشــت: در این ســفر برخی از 

طرح های مهم نفتی و پالایشگاهی به بهره برداری می رسد.

عضو کمیسیون عمران مطرح کرد

 ثبات در بازار مصالح راهکاری برای مهار تورم 
در بخش مسکن

عضو کمیسیون عمران گفت: برای مهار تورم در بخش مسکن باید اول 
بازار مصالح ساختمانی را به ثبات رساند بعد برای افزایش ساخت و ساز 

برنامه ریزی کرد.
مجتبی یوســفی، عضو کمیســیون عمران مجلس درخصوص شعار 
سال و نقش مســکن گفت: حدود یک دهه است که مقام معظم رهبری 
شعارهای اقتصادی برای ســال در نظر می گیرد و برای شعارهای سال 

باید اهداف بلند مدت و کوتاه مدت در نظر گرفته شود.
وی در ادامه افزود: مهار تورم در کنار رشــد تولید امکان پذیر اســت با 
توجه به اینکه مسکن پیشران اقتصادی محسوب می شود و در ساخت و 
ساز باید این سال جدید به گونه ای دیگر که تولید مسکن افزایش داشته 
باشد عمل کرد با توجه به اینکه مصالح ساختمانی در حال حاضر گران 
اســت اما دولت باید با حمایت از طرح های خود مالکی و طرح های انبوه 
سازی گرانی مصالح را کنترل کند از ســوی دیگر نیز در بخش حمل و 
نقل ســاختمانی هم دولت باید برنامه هایی برای اجرا داشته باشد چرا 

که بخش مسکن بخش تک بعدی نیست.

عضو کمیســیون عمران مجلس در ادامه افــزود: زمین هایی که برای 
مسکن ملی داده می شــود باید مورد توجه ویژه قرار گیرد و دولت تمام 
تلاشش را برای شناسایی زمین درنتیجه شروع یک ساخت و ساز انجام 

دهد.
وی در پایان راهکار مهــار تورم در بخش مســکن را اینگونه بیان کرد: 
اولین نکته که باید به آن توجه شــود تأمین زمین برای ساخت مسکن 
برای اقشار کم درآمد، معلمان، بازنشستگان و.. است دومین گام ثبات 
در بخش مصالح ســاختمانی که اگر بازار ثبات داشــته باشد ساخت و 
ساز با تســریع صورت می گیرد در نهایت دریافت مالیات خانه است که 
می تواند مشکل مسکن را را برطرف کند و این بازار را دچار تحرک کند 
چرا که در حال حاضر بازار در سکون است و این مالیات ستانی می تواند 

این بازار را به یک بازار مصرفی تبدیل کند.

در تماس تلفنی وزرای خارجه ایران و موریتانی مطرح شد

ورت مقابله با اقدامات تجاوزکارانه   ضر
رژیم صهیونیستی

در تماس تلفنی وزرای خارجه جمهوری اســلامی ایــران و موریتانی، 
ضرورت اقدام منســجم کشــورهای اســلامی برای مقابله با اقدامات 

تجاوزکارانه رژیم صهیونیستی مورد تاکید قرار گرفت.

حســین امیر عبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان و محمد سالم ولد 
مرزوک وزیر امور خارجه موریتانــی در گفتگوی تلفنی، ضمن تبریک 
متقابل مــاه مبارک رمضــان، در خصوص روابــط دوجانبه و تحولات 

منطقه به ویژه وضعیت فلسطین رایزنی و تبادل نظر نمودند.
وزیر امور خارجه کشورمان در این تماس تلفنی، برگزاری موفقیت آمیز 
اجلاس اخیر وزرای خارجه ســازمان همکاری اسلامی در نواکشوت را 
به همتای موریتانیایی تبریک گفت و از وی برای ســفر به تهران دعوت 

کرد که مورد استقبال وزیر امور خارجه موریتانی قرار گرفت.
طرفین در این گفتگوی تلفنی وضعیت جاری در فلســطین و تجاوزات 
اخیر صهیونیســت ها و هتــک حرمــت مســجدالاقصی و حمله به 
نمازگزاران فلسطینی را بررســی و ضرورت اقدام منسجم کشورهای 
اســلامی برای مقابله با اقدامات تجاوزکارانه رژیم صهیونیستی را مورد 

تاکید قرار دادند.
با توجه به ریاســت موریتانی بر اجلاس وزرای امور خارجه ســازمان 
همکاری اسلامی، تشــکیل اجلاس اضطراری این ســازمان، از دیگر 

محورهای این گفتگو بود.

سفیر قزاقستان در تهران اعلام کرد
وزه برای سفر اتباع ایران وادید ۱۴ ر   لغو ر

 و قزاقستان
سفیر قزاقســتان در ایران گفت: در پی تصمیم دولت آستانه برای لغو 
روادید ۱۴ روزه جهت ســفر ایرانیان به این کشــور، تهران نیز چنین 
امکانی را برای شــهروندان قزاقستانی به منظور ســفر به ایران فراهم 

کرده است.
اسخت اورازبای ســفیر قزاقســتان در ایران، با بیان اینکه  در پی سفر 
رئیس جمهور قزاقســتان به تهران در خرداد ماه ســال گذشته و اعلام 
لغو روادید ۱۴ روزه برای ســفر اتباع ایرانی به قزاقســتان، این موضوع 
یک ماه بعد از انجام ســفر مذکور عملیاتی و اجرایی شد، گفت : در ادامه 
دولت ایران نیز در اقدامی متقابل اعلام کرد که شــهروندان قزاقستانی 
با روادید عادی می توانند برای سفر  ۱۴ روزه بدون دریافت ویزا به ایران 
سفر کنند.وی همچنین با اشــاره به برقراری خطوط پرو ازی مستقیم 
بین ایران و قزاقستان گفت :  مقامات ایران و قزاقستان  در تلاش  هستند 
که راه های ارتباطی بین دو کشــور را برای تســهیل رفت و آمد تجار ، 

بازرگانان و مردم گسترش دهند .

تریبون

خریدار  عضو کمیسیون قضایی و حقوقی 
مجلس گفت: ما تحقیــق و تفحص از کانون 
وکلای دادگســتری را در دستورکار داریم 
که امیدواریم به زودی کمیسیون قضائی و 

حقوقی مجلس این موضوع را تصویب کند.
حسینعلی حاجی دلیگانی، با اشاره به اینکه 
حدود یک ســال از تصویب قانون تسهیل 
صــدور مجوزهای کســب و کار در مجلس 
شــورای اســلامی می گذرد اما همچنان 
اجرایی شــدن ایــن قانون در حــوزه مهم 
وکالت متوقف است و نتیجه مدنظر حاصل 
نشده اســت، اظهار داشــت: کانون وکلای 
دادگســتری و مرکز وکلای قــوه قضائیه 
تاکنون نســبت به اجرای کامل این مصوبه 
کوتاهی کرده و وظایــف خود را ناقص انجام 

داده اند.
وی بیان کرد: بر همین اساس ما کار نظارتی 
خود را با توجه به ابزارهــای قانونی مجلس 

در زمینه نظارت بر حســن اجــرای قوانین 
شروع کرده ایم و تا انتها و رسیدن به نتیجه 
مطلوب نیز این موضوع را پیگیری خواهیم 

کرد.
عضو کمیســیون قضائی و حقوقی مجلس 
شــورای اســلامی تصریح کرد: جمعی از 
نماینــدگان مجلس در نامــه ای خطاب به 
رئیس قوه قضائیه، خواســتار اجرای کامل 
قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار 
از ســوی کانون وکلا و اصلاح آئین نامه قوه 
قضائیه در این باره شدند. انتظار ما این است 
که رئیس قوه قضائیه کــه خود نماد اجرای 
قانون در کشور اســت، بر اجرای دقیق و به 

موقع این قانون نظارت داشته باشد.
نماینده مردم شــاهین شــهر در مجلس 
شورای اسلامی درباره اینکه کانون وکلای 
دادگســتری متعهد به برگزاری ســالانه 
آزمون وکالت بــرای متقاضیان اخذ پروانه 

وکالت شده اســت، اما در سال ۹۹ به بهانه 
همه گیری کرونا اقــدام به برگزاری آزمون 
نکرده و در حال حاضر نیز مسئولان کانون 
می گویند که الزامی برای برگزاری آزمون 
معوق ندارند، اظهار داشــت: از همان ابتدا 
که ما به این موضوع ورود داشتیم، متولیان 
حرفــه وکالت مخالــف این رفــع انحصار 

بودند.
حاجی دلیگانی ادامه داد: ما موضوع تحقیق 
و تفحص از کانون وکلای دادگســتری را در 
دســتورکار داریم که امیدواریــم به زودی 
کمیســیون قضائی و حقوقــی مجلس این 
موضوع را تصویب کند و مــا بتوانیم از این 
طریق علل ایــن کوتاهی ها در اجرای قانون 

را پیگیری کنیم.
عضو کمیســیون قضائی و حقوقی مجلس 
شورای اســلامی تصریح کرد: شنیده ام در 
برخــی از کانال های داخلی خودشــان هم 

مطالبی را بیان کرده اند که به عنوان مثال، 
اگر تا چند ماه دیگــر مجلس نتواند قانون را 
اجرا نکند یا مجلس عوض شود، ما می توانیم 
از اجرای این قانون فرار کنیم. البته به اعتقاد 
من این حرف ناپخته ای اســت که توســط 
برخی از افرادی که ادعا می کنند حقوقدان 
هستند و باید پایبند قانون باشند کم و بیش 
گفته می شــود، اما آنچه مشخص است این 
اســت که افراد و متولیان امر وکالت باید به 

اجرای کامل قانون التزام داشته باشند.
وی بیان کرد: چنانچه افراد ایرادی به قانون 
تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار دارند، 
می توانند آن را نقد کنند و کمیســیون های 
تخصصی مجلــس هم به ایــن موضوعات 
رســیدگی می کنند، اما اینکه قانونی را که 
تصویب شده است، اجرا نکنند، دور از شأن 
افراد حقوقدانی اســت که خــود را مدافع 

حقوق مردم می دانند.

عضو کمیســیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس 
شورای اسلامی تحقق شعار سال ۱۴۰۲ را در گرو این 
مساله دانســت که مدیران اراده جدی پای کار بودن را 

داشته باشند.
احمدحسین فلاحی در رابطه با چگونگی تحقق شعار 
ســال ۱۴۰۲ مبنی بر »مهار تورم، رشــد تولید« بیان 
کرد: تحقق شعار سال در گرو این است که مدیران اراده 

جدی پای کار آمدن داشته باشند.

وی با بیــان اینکه مــا الان منابع انســانی 
گسترده ای در کشــور داریم، عنوان کرد: در 
کشــور هم جوانان تحصیل کرده، توانمند و 
جویای کار و صاحب حــرف داریم و هم افراد 
صاحب علم و دانــش به طوری کــه اگر در 
بحث تولید و اقتصاد وارد شوند سرعت چند 

برابری به این حوزه می بخشند.
عضو کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس 

شورای اســلامی در ادامه گفت: نکته بعدی 
این است که زمینه های تولید در کشور چه 
در بخش صنعتی و کشــاورزی و چه در همه 
منابع ما بلااســتفاده مانده است و متاسفانه 
در بین کشورهای مختلف جزء کشورهایی 
هســتیم که آخرین رتبه را در اســتفاده از 
منابع انسانی، کشــاورزی و طبیعی داریم. با 
توجه به اینکه این زمینه ها در کشور فراوان است و می 

شــود این کار را کرد و اراده جدی مسئولان و مدیران 
اگر وجود داشته باشد رشــد تولید تحقق پیدا خواهد 

کرد.
فلاحی با اذعان بر اینکه طبیعتــا لازمه مهار تورم و بالا 
رفتن قدرت خرید مردم، ثبات بــازار، ارزآوری و عدم 
خروج ارز هم در گرو تولید است، تاکید کرد: اگر تولید 
را دنبال نکنیم و زمینه هــای تولید را فراهم نکنیم این 

اتفاقات نمی افتد.

مجلس

و اراده جدی مدیران است اجرای شعار سال ۱۴۰۲ در گر

خریدار  پنجشــنبه ۱۷ فروردین روابط 
رســمی ایران و عربســتان در پکن با دیدار 
وزرای خارجه دو کشــور آغاز شد، توافقی 
که حاصل ۲۰ مــاه مذاکره چالشــی بین 
هیأت های ایرانی و سعودی در بغداد و پکن 

بود.
 با دیدار امیرعبداللهیان و فیصل بن فرحان 
وزرای خارجــه ایــران و عربســتان روابط 
تهران - ریاض به طور رســمی بعد از ۷ سال 
قطع روابط دیپلماتیک در پکن از سر گرفته 
شــد. روابطی که به دنبال ســفر بهمن ماه 
سیدابراهیم رئیسی، رئیس جمهور به پکن 
و توافق ۱۹ اســفند دریابان علی شمخانی 
دبیر شــورای عالی امنیت ملــی و همتای 

سعودی اش در این شهر حاصل شد.

توافق های 1۷ فروردین
در نتیجــه این دیدار بیانیه مشــترکی بین 
دو کشــور به امضا رســید کــه دو طرف بر 
اهمیت گفتگو پیرامون راه های گســترش 
روابــط دوجانبه و فعال ســازی موافقتنامه 
همکاری هــای امنیتی بین دو کشــور که 
در تاریخ ۲۸ فروردین ۱۳۸۰ و موافقتنامه 
عمومی همکاری در زمینه اقتصاد، تجارت، 
ســرمایه گذاری، فناوری، علــوم، فرهنگ، 
ورزش و جوانان که در تاریخ ۶ خرداد ۱۳۷۷ 
به امضا رسیده اســت، تاکید کردند و مقرر 
شــد این توافقات مجدداً با پیگیری های دو 

کشور از سر گرفته شود.
همچنیــن دو طــرف توافــق کردنــد تا 
هماهنگی هــای لازم را میــان هیئت های 
فنی برای بررسی راه های گسترش همکاری 
میان دو کشور از جمله از سرگیری پروازها و 
سفرهای متقابل هیئت های رسمی و بخش 
خصوصی، تســهیل اعطــای روادید برای 
شهروندان دو کشور از جمله روادید عمره، 
ادامه دهند. همچنین، فیصل بن فرحان آل 
ســعود وزیر امور خارجه عربستان سعودی 
از وزیر خارجــه جمهوری اســلامی ایران 
برای سفر به عربستان ســعودی و برگزاری 

نشست دو جانبه در ریاض دعوت نمود.

نتایج یک توافق بزرگ
دیدار اخیر وزیران خارجه ایران و عربستان 
در پکن نشــان می دهــد که دو کشــور به 
طور جدی در صدد از ســرگیری همکاری 
مشــترک در حوزه های امنیتی، سیاسی و 
اقتصادی هســتند. توافقی بزرگ و دیداری 
تاریخی که نتایج آن نه تنها بر تهران و ریاض 
بلکه در کل منطقه اثرگذار اســت و به دلیل 
جایگاه عربســتان در دو حوزه جهان اسلام 
و جهان عرب، پیش بینی می شــود برخی از 
کشورهای عرب منطقه مانند مصر، اردن و 
بحرین نیز در آینده نزدیک سطح مناسبات 

خود با تهران را ارتقا بخشند.
همچنین، توافق تهران و ریــاض می تواند 
بر هم گرائی منطقه ای و اسلامی تأثیرگذار 
باشــد چراکه دو کشــور ایران و عربستان 
از نفــوذ منطقــه ای بالایــی برخوردارند و 
می توانند تنش های منطقه ای را مهار کنند 
و به حل بســیاری از بحران های منطقه ای 

کمک خواهد کرد.

از ســوی دیگر بعد از توافق ایران عربستان 
و حل و فصــل اختلافات فــی مابین بدون 
نقش آفرینی غرب شــاهد یک اتحاد شرقی 
هســتیم که بیانگر یک نظــم نوین جهانی 
اســت، نظمی که نقش کشــورهای شرقی 
در معــادلات جهانی را پررنگ تــر خواهد 
کرد و غرب نمی تواند با رویکرد دســتوری 
و اســتعماری به دنبال تأمیــن منافع خود 
در نقاط مختلف دنیا بــدون توجه به منافع 

دیگر کشورها باشد.
روزنامه الاخبــار در همین رابطه نوشــت: 
»منطــق زورگویــی و ســلطه طلبی که بر 
سیاســت های آمریکا حاکم بــود از تأمین 
شــروط ثبات عاجز اســت. به نظر می رسد 
کشــورهای منطقه به این نتیجه رسیده اند 
که منطق شــراکت به صورت برابر که چین 
نیز از آن دفاع می کنــد آن ها را به این هدف 
می رســاند.«همچنانکه از ۱۹ اسفندماه که 
توافق صلح میان ایران و عربســتان حاصل 
شده اســت، شــاهد افزایش قیمت نفت، 
کاهش تولید اوپک، استمرار تورم در آمریکا 
و اروپا و تلاش برای بازگرداندن ســوریه به 

جمع کشورهای عربی را شاهد بودیم.

چرخش عربستان به شرق
همچنیــن در این مــدت تغییــر رویکرد 
سیاســت خارجی عربســتان ســعودی و 
نزدیک شدن هرچه بیشتر ریاض به روسیه 
و چین بسیار محســوس است تا جایی که با 
تفاهم های صــورت گرفته میــان ریاض و 
مسکو، تولید نفت اوپک باز هم کاهش پیدا 
کرده اســت که این افزایــش قیمت نفت با 
همکاری عربستان موجب افزایش تورم در 
آمریکا و اروپا خواهد شــد و می تواند روسیه 
را نیز از فشــار تحریم هــای اروپایی نجات 

دهد.
اما نکته قابل توجه در این دیــدار و توافق، 
محل برگزاری آن بود. انتخاب مجدد چین 
به عنوان محل برگزاری دیدار وزرای خارجه 
ایران و عربســتان به این دلیل بوده که پکن 
در دســتیابی به توافق ریاض-تهران، نقش 
مثبتی داشته و تســهیل کننده تماس بین 

دو کشور بوده است. نقشی که مورد تحلیل و 
بررسی توسط رسانه های غربی قرار گرفته 
اســت و از آن به قدرت جایگزین آمریکا یاد 

کرده اند.

پیروزی دیپلماتیک چین
در همین راستا خبرگزاری آسوشیتدپرس 
در پی توافقات جدید میان دو کشــور ایران 
و عربستان نوشت که این توافق نشان دهنده 
پیروزی دیپلماتیک دیگر برای چین اســت 
زیرا کشــورهای عربی حــوزه خلیج فارس 
تصور می کنند که آمریــکا به آرامی در حال 
خروج از منطقه اســت. این رسانه پیش تر 
در تحلیلی نوشــته بود: »توافق بــا ایران، 
این فرصت را در اختیار محمد بن ســلمان 
قرار داد تا به آمریکا نشــان دهد که کسان 
دیگــری هــم می توانند به سیاســت های 
خاورمیانه شکل دهند.«اما همزمان با سفر 
امیرعبداللهیــان، امانوئل مکــرون رئیس 
جمهور فرانسه هم که در پکن حضور داشت 
در دیدار با شیء جین پینگ، از ابتکار چین 
که موجب ملحق شدن عربستان سعودی و 

ایران به یکدیگر شد، استقبال کرد.
در ادامه ایــن گزارش در گفتگــو با محمد 
کشاورز زاده ســفیر ایران در پکن به بررسی 
نقش چین در توافــق تهران و ریاض و هدف 
این کشور از میانجیگری بین این دو کشور 

مهم غرب آسیا پرداختیم.

سفیر ایران در پکن: سیاست چین 
سیاست عدم مداخله در امور 

کشورهاست
کشــاورز زاده در گفتگو با خبرنگار مهر در 
پاســخ به این ســوال که چین با چه هدفی 
نقش میانجــی را میان ایران و عربســتان 
بازی کرده است. آیا چین قصد دارد علاوه بر 
بازیگری اقتصادی، به یک بازیگر سیاسی در 
منطقه غرب آسیا تبدیل شود؟ اظهارداشت: 
آقای چین گانــگ وزیر خارجــه چین در 
دیدار آقای امیرعبداللهیــان و وزیر خارجه 
عربســتان تاکید کرد که »ما بــرای اینکه 
بتوانیم بین ایران و عربستان میانجی گری 

کنیم، میزبان شــدیم و این کار برای منافع 
شخصی خودمان نبوده اســت. ما دو کشور 
مهم در منطقه را آوردیم با هم نشســتند و 
صحبت کردند تا زمینه صلح و ثبات بیشتر 

در منطقه خاورمیانه فراهم بشود.«
وی افزود: چین هم نســبت بــه روابطش با 
ایران بســیار توجه دارد و هم به عربســتان 
که یکی از شــرکای مهم این کشــور است. 
هم اکنون تعداد زیادی از کشــورها، حتی 
کشورهایی که رابطه نزدیکی با آمریکا دارند 
شریک اول تجاری شــان چین است. چین 
به عنوان یک قدرت اقتصــادی برتر در دنیا 
امکانات بسیار زیادی دارد که همه کشورها 
ترجیح می دهنــد از این فرصت اســتفاده 

بکنند.

چین به دنبال هژمونی در جهان نیست
ســفیر ایران در پکن، با بیــان اینکه چین 
دنبال این نیســت که بخواهد هژمونی خود 
را در جهان و یا منطقه ایجاد کند، ادامه داد: 
چین طبــق آن طرح هایی کــه دارد مانند 
»ابتکار امنیت جهانی« یا »ابتکار توســعه 
جهانی«، اعتقادشــان بر این است که همه 
می توانند از دنیا منتفع بشــوند و می شــود 
بــرای همه یک زمیــن برد- بــرد را فراهم 
کرد. در ســخنان و سیاست هایشــان دائماً 
این موضوع مطرح می شــود که ما به دنبال 
این نیســتیم که بخواهیم کشوری را تحت 
نفوذ خودمان قــرار بدهیم یــا بخواهیم از 
آن سوءاســتفاده بکنیم و بــه همین دلیل 
هم سیاســت هایی کــه در پیــش گرفتند 
سیاســت های عدم مداخله در امور داخلی 

کشورهاست.
وی همچنیــن با اشــاره به توافــق ایران و 
عربســتان به عنوان دو کشور آسیایی بدون 
دخالت کشــورهای غربی گفت: این توافق 
تجربه خوبی برای کشــورهای منطقه بود 
و به قول وزیر خارجــه چین می تواندالگوی 
خوبی برای سایر کشورها باشد که با گفتگو 
می شود برخی از مســائل را حل کرد و واقعاً 
چینی ها در این زمینه حســن نیت نشــان 

دادند.

روابط تهران و پکن یک رابطه 
رو به جلو است

کشــاورز زاده همچنین در ادامه این گفتگو 
با اشــاره به روابط ایران و چین گفت: روابط 
تهران و پکن همیشه یک رابطه رو به جلو و 
رو به توسعه بوده اســت و روابط ما از زمانی 
که آقای شیء جین پینگ در سال ۲۰۱۶ به 
ایران سفر کرد به مشارکت جامع راه بردی 
ارتقا پیدا کرد و متعاقب آن برنامه بیســت 
پنج ســاله همکاری های مشترک با چین را 

شاهد بودیم.
وی تاکید کــرد: چین خریــدار نفت ایران 
هســت و بخش اعظمی از نیازهای داخلی 
کشــورمان از چین تأمین می شود.همین 
طور دیدار ســران و مقامات عالی دو کشور 
در طول این ســال ها برقرار بوده، بخصوص 
در دولت ســیزدهم که جناب آقای رئیسی 

سفری به چین داشتند.
ســفیر ایران در پکن، با اشــاره به همکاری 
اقتصــادی چینی ها بــا ایران ادامــه داد: 
چینی ها در مــواردی که ما نیــاز به کمک 
داشتیم به کمک ما شتافتند و اگر خاطرتان 
باشد در دوران کرونا و شــرایط سختی که 
کشور ما داشت تأمین صد و بیست میلیون 
دوز واکســن برای ایران نکته بسیار مهمی 
بود که چینی ها در این زمینــه به ما کمک 
کردند.وی اظهارداشــت: چیــن به صورت 
متعارف و غیرمتعارف از ایران نفت می خرد 
و یکسری از کالاهای اساسی ما از این کشور 
تأمین می شــود. در ســفر اخیری هم که 
آقای رئیس جمهور به چین داشــتند روابط 
شتاب خوبی گرفته است و انشاالله در آینده 
نزدیک روابــط تجاری مان بیــش از پیش 

توسعه پیدا خواهد کرد.

پول بلوکه شده در چین نداریم
کشاورززاده همچنین در پاسخ به این سوال 
که آیا ایران پول های بلوکه ای در چین دارد؟ 
گفت: خیر؛ ما پــول بلوکه شــده در چین 
نداریم. خیلــی از پروژه ها در ایــران امروز 
توسط چینی ها انجام می شــود و برخی از 
پروژه ها نیز در دست اقدام است. همچنین 
آمریکایی ها شرکت های زیادی از چینی را 
تحریم کردند و شــرکت های چینی متضرر 
شــدند اما با این حال شــرکت های چینی 

هنوز در ایران حضور دارند.
این دیپلمات کشورمان در ادامه با اشاره به 
تبلیغات منفی رسانه های غربی علیه چین 
گفت: این تبلیغات بیشــتر نشأت گرفته از 
حسادت آن ها نسبت به پیشرفت های است 
که چین دارد. به عنوان مثال امروز شــاهد 
تورم در کشــورهای غربی بخصوص آمریکا 
هســتیم اما تورم چین نزدیک یک درصد 
اســت. طبق آمارهایی که کشورهای غربی 
منتشــر کرده اند زندگی مردم چین ظرف 
چهل سال گذشته کاملًا متحول شده است 
و این نکته قابل توجه اســت که این ثروتی 
که چینی ها به دســت آوردند با اســتعمار 
کشورهای دیگر نبوده اســت. چین مانند 
کشــورهای غربی نبود که برونــد آفریقا یا 
آمریکای لاتین یا آســیا را استعمار و ثروت 

آنها را چپاول کنند.



سقف شکنی های بورس ادامه دارد؟

خ دلار و تورم  آینده بورس در سایه نر

اقتصاد
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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خاموشی ها و مرز ورشکستگی صنایع
مهدی عرب صادق  توسعه اقتصادی هر کشوری وابسته به نرخ تولید 
صنعتی در آن کشور اســت و تامین انرژی پایدار صنایع از اولویت های 
ضروری در دستیابی به رشد اقتصادی است که زمینه ساز کاهش تورم، 

تقویت قدرت خرید مردم و افزایش سطح رفاه آنها است.
خاموشی گســترده خطوط تولید صنایع در تابســتان سال گذشته 
خسارات قابل توجهی به کشــور وارد کرد که البته در سطح جامعه 
شاید خیلی آشکار نباشــد چراکه به مردم اینطور گفته شد که چراغ 
خانه شــما روشــن بود اما متولیان امر می دانند کــه در صنایع مهم 
کشــور بویژه صنایع فولاد و ســیمان چه آســیب های  گسترده ای 

وارد شد.
متولیان صنعت برق در کشــور مدعی بودند که با برنامه خاموشــی به 
صنایع اعمال کردند اما این برنامه خاموشــی تحمیل شــده به صنایع، 
خیلی از آنها را تا مرز ورشکســتگی برد یا عدم النفع های گسترده ایجاد 

کرد.
سالهاست وزارت نیرو در توجیه خاموشی ها، از طناب تحریم و نقدینگی 
آویزان اســت و عدم احداث ظرفیت نیروگاهی را بــه محدودیت های 
کشــور ارتباط می دهند و حال اینکه شبکه برق کشور علاوه بر ظرفیت  
نیروگاهی محدود از فرســودگی ســاختگاه های ظرفیــت موجود و 
بی توجهی مزمن مدیران صنعت برق به تعمیــرات و اورهال نیروگاه ها 

رنج می برد.
چندین ســال اســت که متولیان صنعت برق از اندوخته پیشینه خود 
استفاده می کنند و فاقد استراتژی لازم برای برنامه ریزی، تعریف هدف 

و پیشبرد راهبردهای موثر است و دچار روزمرگی است.
مشکل پنهان وزارت نیرو وضعیت شــبکه انتقال و فوق توزیع موجود 
است که پایداری لازم را وقایع شــبکه ندارد که با شاخص های صحیح 

قابلیت اطمینان قابل توضیح است.
به لحاظ امنیت منطقه ای و ژئوپولیتیک شــبکه آبستن حوادث ناگوار 
است که در وقوع حملات ناشــی از تجاوزهای نظامی یا جنگ، اتفاقات 
طبیعی با اثر عمیق hilp )high impact low probibability( شبکه 
برق باید تاب آوری لازم را کسب می کرد تا با راهکارهایی چون تامین بار  

جزیره ای )islanding( بار حداکثری تامین شود.
متاســفانه این مقاوم پذیری در شــبکه انتقال و فوق توزیع کشــور با 
شــاخص های مطلوب تاب آوری فاصله یافته است و این نگران کننده 
اســت اما همانطور که گفته شد مشــکلات صنعت برق بقدری جدی 
اســت که توان مدیریتی و تخصصی بالایی می طلبــد و روزمرگی در 
سیاســت های وزارت نیرو باعث پنهان ماندن این ضرورت ها شــده 

است.
در برنامه هــای جاری تامین بــار الکتریکی مورد نیــاز نیز ضعف های 
اساســی شــبکه در ورای نبود ظرفیت نیروگاهی پنهان شــده است و 
مطالعات پخش بار عادی شــبکه حبس تولید و یا ناپایداری باعث شده 
که به تقاضای صنایع در خیلی از نقاط کشــور پاسخ منفی داده شود و 
مانع رشد صنایع بر مبنای آمایش ســرزمینی بشود، البته در مطالعات 

قابلیت اطمینان شبکه این موضوع نیز حادتر هم می شود.
دست رد بر سینه صنعتگران متقاضی تامین انرژی متاسفانه رویه شده 
است و گاهی هم تا چند ســال تولید کنندگان معطل می مانند که اگر 
این نیاز بدون پاسخ و معطل که فی الواقع تقاضای مردود انرژی است در 
نیاز مصرف گنجانده شــود تا ۳۰ هزار مگاوات ناترازی حدودی تولید و 

مصرف را عیان می کند.
این عدد وقتی معنای ارزش اقتصادی می یابد که هر کیلووات ســاعت 
انرژی تامین نشــده را تا ۱۰ دلار عدم النفع اقتصــادی در نظر بگیریم 

)البته در کشورهای پیشرفته صنعتی تا ۱۵ دلار نیز محاسبه می شود(.
به روایت محاســبات تا ۸۰۰ هزارمیلیارد تومــان عدم النفع اقتصادی 

حاصل از خاموشی سال گذشته بوده است.
این خســارت مضاف بر اســتهلاک ماشــین آلات و خطــوط تولید، 
اتلاف کشــت محصولات کشــاورزی بعلت قطعی پمــپ انتقال آب، 
بیکاری نیروی انســانی و خســارت دســتمزدی کارگــران، کاهش 
کیفیت محصولات، عدم ایفــای تعهدات تولیدکننــدگان و نا امیدی 

سرمایه گذاران حوزه صنایع است.
اگر تعارفات ناشــی از رفاقت قدیمی دو وزارت خانه صمت و نیرو نبود 
و وزارت صمت در جایــگاه حمایت از تولید و صنایع بر می آمد شــاید 

مشکلات آشکارتر هم می شد و پنهان کاری ها کاهش می یافت.
گرچه اثر ۲۵ میلیارد دلار خسارت خاموشی صنایع توسط وزارت نیرو 
بر کشور قابل پنهان کردن نیســت و وضعیت اقتصادی کشور نیز ناشی 

از آن است.
ای کاش وزارت صمــت از تعارفات و رفاقت ها عبــور می کرد و صدای 
اســتیصال صنعتگران می بود و ای کاش برخی نمایندگان مجلس در 
پس روشــنای چراغ خانه خود عملکرد ضعیف وزارت نیرو در خاموشی 

کارخانه را می دیدند.
اگر چراغ خانه خاموش نشد دلیل بر آن نیســت که به تولید، صنعت و 

اقتصاد کشور صدمه نخورد.
به فرموده مقام معظم رهبری سال جاری سال رشد تولید است و بنظر 
می رسد ضروری است قبل از گرفتاری در خاموشی های صنایع در چند 
ماه آینده وزارت صمت گزارشــی کارشناسی و نه مدیریتی و سیاسی از 

میزان خسارت وارده به کشور و افت تولید در سال قبل به مردم بدهد.
گرچه مسئولان فعلی در وزارت نیرو همچنان سرگرم تقسیم امتیازات 
و انتصابات رفقای غیرمتخصص خود هســتند و دغدغه ای نمی یابم اما 
خوب است در لابلای آن کمی به کشور و افق های پیش رو بیندیشند و 

باز گرچه که در این افق ها خود بر مسند نباشند.
گرچه منتقد را با برچسب های سیاسی متهم می کنند و بخشی از ابزار 
و قدرت های سیاســی و اجرایی را بجای بکارگیری در خدمت به مردم 

خرج برخورد با منتقد می کنند.
گرچه دغدغه ای که باید کشور باشــد و عمل به وظیفه ملی و انقلابی از 
مسیر اصلی دور شده و چون این شــده دغدغه می شود خود و ماندن در 

قدرت.
تا این لحظه نیروگاه ها برای پیک تابســتان آمادگــی لازم را ندارند و 

تعمیرات و اورهال مناسبی نداشته اند.
تا این لحظه ســرمایه گذاران تولید پراکنده برای مشارکت در تابستان 

جذب نشده اند.
تا این لحظه طرح های ســیکل ترکیبی نیروگاهــی در اولویت ورود به 

مدار نبوده اند!
تا این لحظه ظرفیت تولیدی اختصاصی صنایع برای مشــارکت در اوج 

بار بکار گرفته نشده اند!
تا این لحظــه مطالبات معــوق ســرمایه گذاران نیروگاه و شــبکه در 

دالان های ساختمان نیایش سرگردان و بلاتکلیف.
در این شــرایط با این حجم کارهــای بر زمین مانــده و فوری صنعت 
برق، اختصاص بودجــه کلان و وقت به طرح های فاقــد اولویت فنی از 
شــهرک های صنعتی آتی الاحداث گرفته )که شــاید تا ده سال آینده 
هم به بهره برداری نرســد( تا اقدامات در نقاط مطلقا فاقد اولویت فنی 
جهت خوشــایند یک عزیزی در مجلس و آن دیگر بززگواری در استان 

غم انگیز است و نگران کننده.
در چنین شــرایط شــکل دهی شــرکت های برق اســتانی جایگزین 
شرکت های برق منطقه ای بدون هیچ ضرورتی و باز به سفارش آن یکی 
و اصرار آن دیگری و صرفا توجه به ایجاد جایگاه های مدیریتی جدید و 
جلب رضایت خلق خاص خدای متعال و نه خلق عام و نه در جهت عمل 
واقعی به وظیفه ولایی در تحقق رشد تولید و کاهش بار تورم و سنگینی 
معیشــت از دوش مردم، اسف بار اســت و وزارت نیرو همچنان بر مدار 

خود است و خود می داند و خدای خود.

یادداشت

سخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت ضمن اشاره 
به برگزاری جلســات این ســازمان )وزارت صمت( و 
شــورای رقابت به جهت بررسی مسائل تورمی افزایش 
قیمت خودرو، از بررســی مجدد مصوبه اخیر شورای 

رقابت از منظر تورم زایی در این جلسات خبر داد.
امید قالیباف ، ضمن اشــاره به نامــه معاون اول رئیس 
جمهوری مبنی بر درخواســت تعدیل درصد افزایش 
قیمت رســمی خودروها درب کارخانــه، اظهار کرد: 
بخشی از آن نامه به این موضوع بر می گشت که از شورا 
خواســته بود با همکاری وزارت صمت، مسائل تورمی 

افزایش قیمت خودرو را بررسی کند.

ســخنگوی وزارت صمت خاطرنشان کرد: 
بر همین اســاس وزارت صمت جلســاتی را 
در حال برگزاری با شــورای رقابت دارد تا در 
حقیقت بر روی مصوبه شورای رقابت از نظر 
تورم زایی بررسی مجدد صورت گیرد. وزارت 
صمت نیز ملاحظات خــود برای مهار تورم را 
در این جلسات به ســمع ونظر شورای رقابت 

خواهد رساند. 
وی تاکید کــرد: مهم این اســت که شــورای رقابت 
تصمیمی اخذ کند که علاوه  بر در نظر داشــتن رشــد 
تولید خودرو؛ بتواند مهار تورم را مورد توجه قرار دهد؛ 

بنابراین در مجموع، در این جلسات محوریت 
بر همین اســت که در توام بــا افزایش تولید 
بتوان تورم را هم کنترل کــرد. در نهایت نیز 
شــورای رقابت مصوبه خــود را با صلاحدید 

خود مورد بازنگری قرار داده و ارائه می کند.
 عصــر روز سه شــنبه هفته گذشــته )۱۵ 
فروردین ماه(، شــورای رقابت دستورالعمل 
افزایش قیمــت محصولات خودروســازان را تصویب 

کرد.
این مصوبه که دو-ســه روزی مشــخص نبــود دقیقا 
کجاســت و چه مواردی را در خود دارد، در نهایت روز 

پنجشنبه )۱۷ فروردین ماه( واکنش معاون اول رئیس 
جمهوری را به دنبال داشت.

محمد مخبر در نامه ای خطاب به رئیس شــورا و مرکز 
ملــی رقابت خواســتار تجدیدنظــر در قیمت گذاری 
خودرو در شــرایط فعلی شــد و قیمت هــای پایه ای 
)کارخانه ای( ارائه شده در جلســه اخیر شورای رقابت 
را افزایشی غیرمتعارف دانسته که آثار تورمی دارد. پس 
از نامه معاون اول رئیس جمهــوری، وزارت صمت نیز 
در اطلاعیه ای برای همکاری با شــورای رقابت در این 
موضوع اعلام آمادگی کرد و از جلسات فوری مشترک 

با این شورا خبر داد.

ســوداگران در بازار ارز در تلاش هستند تا با نرخ سازی 
روند افزایشی قیمت دلار را احیا کنند اما دلار توان بالا 
رفتن نــدارد. بازار ارز در روزهای گذشــته روند تقریبا 
نزولی داشــته و نرخ معاملات غیررسمی ارز به زیر ۵۰ 
هزار تومان رسیده اســت. البته معامله ای در این نرخ 
ها انجام نمی شــود و دلالان و کانال های مشخص در 

فضای مجازی در حال نرخ سازی هستند.
بررســی میدانی از بازار ارز نشــان می دهــد، تعداد 

فروشــندگان ارز بســیار بیشــتر از خریداران است و 
سیاست های بانک مرکزی در راستای مدیریت تقاضا 

در بازار ارز جواب داده است.
کارشناســان بازار ارز معتقدند نیروی نزولی و صعودی 
قوی در بازار وجود ندارد و به ایــن ترتیب انتظار دارند 

که قیمت دلار در بازه محدودی نوسان کند.
ورود نــرخ ارز به کانــال ۴۰ هــزار تومانــی در بازار 
غیررسمی، باعث تضعیف انتظارات افزایشی در بازار ارز 

شده است و فروشــندگان ارز رشد شدیدی داشته اند. 
در واقع علامت حیاتی به بازیگــران بازار، واکنش دلار 

نسبت به مرز ۵۰ هزار تومانی است.
در بازار پشــت خطی نیز تمایل به فروش ارز بیشــتر 
اســت؛ امری که نشــان می  دهد انتظارات در بازار ارز 
تا حدی نزولی اســت. با این حال، در بازار نقدی خرد، 
بازیگرانی که زیر کانال ۵۱ هزار تومان حاضر به فروش 

نبودند، این روزها به دنبال خریدار می گردند.

شکسته شــدن کانال ۴۹ هزار تومانی قیمت دلار می 
تواند سمت و سوی بازار ارز را تغییر داده و نزول بیشتر 

در این بازار را شاهد خواهیم بود.
سوداگران بازار ارز در تلاش هســتند تا روند صعودی 
بازار ارز را احیا کنند. همین مســاله باعث شده است، 
آنچه در فضای مجازی بیان می شــود با آنچه در سبزه 
میدان و میدان فردوســی در میان صرافی ها و دلالان 

حاضر در این اماکن رخ می دهد، کاملا متفاوت باشد.

و خودر

ارز

مریم فکری  یک کارشــناس بازار سرمایه 
می گوید: با توجــه بــه ارزش دلاری بازار، 
یکــی از جامانده ترین بازارهــای موجود، 
بازار بورس برای ســال ۱۴۰۲ خواهد بود و 
تا زمانی که ارزش معاملات بالا باشــد، هیچ 

جای نگرانی وجود ندارد.
 با گذشــت ۱۹ روز از سال جدید، گزارش ها 
از روند بازار سرمایه از سبز بودن شاخص کل 
بورس در این مدت حکایت دارد؛ به طوری 
که در نهایت شــاخص کل با قرار گرفتن در 
ســطح جذاب ۲ میلیون و ۲۰۱ هزار واحد، 
پرونده خــود را در اولین روز از هفته ســوم 

فروردین بست.
بررســی ها نشــان می دهد که بازار سهام 
به عنوان بــازاری پیشــرو درمیان ســایر 
بازارهای مالی نظیر دلار و ســکه از ابتدای 
شروع ســال نو تاکنون، توانســته به لحاظ 
کســب بازدهی وضعیت به مراتب بهتری به 

لحاظ آمار و ارقام به ثبت برساند.

بازار سرمایه از گرانی دلار جا ماند
در ایــن شــرایط، در حــال حاضــر این 
ســوال مطرح اســت کــه آیا می تــوان به 
سقف شکنی های بیشتر بورس امید داشت 
و روند صعودی نماگرهای بازار سهام ادامه 
خواهد پیــدا کرد؟ در همیــن رابطه مجید 
عبدالحمیدی، کارشــناس و فعال در زمیه 
نرم افزارهــای بازار ســرمایه در گفت وگو با 
خبرآنلاین درباره وضیعت بورس در ســال 
۱۴۰۲ می گویــد: بــازار ســرمایه در حال 
حاضر از نظر ارزندگی به طور کلی مشــکل 
خاصی ندارد و در این محدوده بسیار ارزنده 
است. ابزارها هم نسبت به سال ۱۳۹۹ بسیار 

بهتر شده است.
وی می افزاید: ورود نقدینگی تازه، انتظارات 
مثبت نســبت به آینــده بــازار و افزایش 
نرخ های محصــولات به دلایــل مختلف، 
گزارشــات خوب و ســودآور بودن بیشتر 
شرکت های بورسی نسبت به سال گذشته 
در گزارش هــای ماهانــه و پیش بینی تورم 
بالای ۳۵، ۴۰ در ســال جدید، ســبب شد 

رونق به بورس برگردد.
این کارشناس بازار سرمایه عنوان می کند: 
با توجــه بــه ارزش دلاری بــازار، یکی از 
جامانده ترین بازارهای موجود، بازار بورس 
برای ســال ۱۴۰۲ خواهد بود و تا زمانی که 

ارزش معاملات بالا باشد، هیچ جای نگرانی 
وجود ندارد.

عبدالحمیــدی تصریح می کنــد: اتفاقات 
سال ۱۳۹۹ مردم را نســبت به بازار سرمایه 
به شــدت بی اعتماد کرده و تاکنون چندین 
بار بازار سرمایه شاهد سیکل های رشد بوده 

است.
وی توضیح می دهد: اتفاقی که سال ۱۳۹۹ 
رخ داد و بی اعتمــادی را ایجاد کرد، این بود 
که تعدادی زیادی از مردم بدون هیچ اگاهی 
و فقط با اعتماد بــه دعوت دولت وارد بورس 
شدند، اما مشکلی که ســال ۱۳۹۹ در خود 
بازار سرمایه وجود داشــت، این بود که ابزار 

ســرمایه گذاری غیرمســتقیم، آموزش و 
تحلیلی در بازار ســرمایه وجود نداشــت و 
منابع هم وارد شرکت ها نمی شد و از طرفی، 
ســامانه های نرم افزاری معامــلات انلاین 
کارگزاری ها و هســته معاملات هم قدرت 

همچین حجمی را نداشت.

در بازار سهام سرمایه گذاری کنیم؟
این کارشــناس بــازار ســرمایه در ادامه 
می گویــد: در دوره هــای تورمــی به طور 
متوسط، ســود اسمی شــرکت ها به دلیل 
کاهش ارزش پول، افزایش پیدا می کند. در 
واقع سودآوری افزایش چندانی پیدا نکرده، 

بلکه سود اســمی تحت تاثیر تورم افزایش 
یافته اســت. این افزایش بــه دلیل جبران 

کاهش سود واقعی است.
عبدالحمیدی می افزاید: با افزایش این نرخ، 
سود تقسیمی شرکت ها و به تبع آن، قیمت 

سهام افزایش خواهد داشت.
 از سوی دیگر، با افزایش تورم در کوتاه مدت 
ســرمایه گذاران با توجه به ریســک بالای 
نگهداری پول و کاهــش ارزش آن، تمایل 
کمتری به نگهداری آن داشــته و به دنبال 
کاهش حجم نقدینگی در سبد دارایی خود 

هستند.
وی عنــوان می کند: بدین منظــور، یکی از 
گزینه های مناسب ســرمایه گذاری، خرید 
سهام اســت که می تواند به عنوان گزینه ای 
مناســب در مقابل تورم برای جبران ارزش 

دارایی های نقدی باشد.
این کارشناس بازار سرمایه تصریح می کند: 
در نتیجه افزایش تقاضا برای خرید ســهام، 
موجــب افزایــش قیمت ســهام و افزایش 
ارزش و حجم معاملات می شود و این مساله 
بر انگیــزه ســرمایه گذاری در شــرکت ها 

می افزاید.
عبدالحمیــدی متذکر می شــود: بر همین 
اساس، شــرکت ها اقدام به انتشــار سهام 
می کننــد تــا از این طریــق منابــع مالی 
مورد نیاز بــرای ســرمایه گذاری در آینده 
خودشــان را فراهم آورنــد و در میان مدت 
و بلندمــدت، قیمت فــروش محصولات و 
خدمات شرکت ها افزایش یافته و در نتیجه 
بدون افزایش تولید یــا کیفیت محصولات 
و در نتیجه ارزش ذاتی ســهام، رقم فروش 

شرکت بالا می رود.

ویی شورای رقابت از منظر تورم زایی قالیباف اعلام کرد؛ بررسی مجدد مصوبه خودر

خ ارز؛  دلار توان بالا رفتن ندارد وند افزایشی نر سوداگران به دنبال احیای ر

 خبری از آزادسازی پول های بلوک شده در چین به درهم نیست

اما و اگرهای تجارت ایران و عربستان
خریدار  یــک عضو اتــاق بازرگانی ایران 
اظهار داشت: آنچه که گفته شد این بود که 
پول های بلوکه شده ایران در چین در قالب 
درهم به کشــورمان باز می گردد، البته یک 
ماه قبل تر از آن خبری از سوی بانک مرکزی 
منتشر شد مبنی بر اینکه چرا با وجود اینکه 
یوان ســنگینی داریم چرا ثبت سفارش با 
درهم انجام می شــود و وابســتگی ایران به 
درهم را افزایش می  دهد امــا در نهایت آن 
آزادســازی به درهم تا به امروز دیده نشده 
است.فرشید فرزانگان درباره تجارت ایران 
و عربستان از مسیر امارات اظهار داشت: بار 
صادراتی ایران به عربســتان یا از امارات یا 
از عمان ارسال می شــد و این اواخر عمدتا 

مسیر صادرات از کشور عمان بوده است.
وی ادامه داد: احتمالا در این شرایط جدید 
برنامه هایــی برای ایجاد خط مســتقیم در 
نظر خواهند داشــت چراکه به نظر می رسد 
که دو طرف با عزم جدی پیــش می روند و 
اگر ســفارت و بخش معاونت اقتصادی آن 
فعال شــود، روابط با روند خوبی ادامه پیدا 
می کند اما همواره یــک نگرانی وجود دارد 
که تحرکات دیگری بر این روابط اثر بگذارد.

رییس سابق اتاق مشــترک بازرگانی ایران 
و امارات با تاکید بر اینکه معتقدم شــتاب از 
ســرگیری این روابط تا حدودی مشکوک 
است، گفت: از شــکل گیری روابط ایران و 
عربستان بسیار خوشــحال هستم و نتیجه 
از ســرگیری روابط ایران با کشورها به نفع 

تجارت کشور اســت اما حجم اخبار خوب 
درباره روابط ایران و عربســتان ما را به این 
مشــکوک می کند که چیــن در این میان 
منافعی را دنبال می کند. وقتی ممکن است 
منافع ســنگینی پیش بیاید، همه کشورها 
آن را می پذیرند به ویژه اینکه کشورمان در 

شرایط اقتصادی بسیار نامناسبی قرار دارد.
کارشناس اقتصادی کشورهای عربی افزود: 
حجم تجارت ایران و عربستان در اوج حدود 
یک میلیارد دلار بوده  اما بازار عربستان بسیار 
عمیق و متفاوت از بازار ســایر کشورها است. 
اگر روابط اقتصادی با عربستان شکل بگیرد، 
کشــور می تواند تامیــن کننده انــواع مواد 
پتروشیمی باشد چراکه عربستان غول تولید 
کننده مواد پتروشــیمی با کیفیت است و به 

روز ترین تجهیزات تولید را در اختیار دارد.  
فرزانــگان گفت: ایران برای صــادرات باید 
در ابتدا مواد اولیه بــا کیفیت برای تولید در 
اختیار داشته باشــد و اگر دسترسی به  مواد 
اولیه برای تولید با کیفیت نداشــته باشــد 
تنها می تواند صادر کننده مواد خام باشــد 
و می تواند این مــواد اولیه بــا کیفیت را از 
عربستان تامین کند، از این رو روابط تجاری 
با عربستان روابط دو ســویه خواهد بود. اما 
باید توجه داشته باشــیم که بازار منطقه به 
شدت رقابتی شده  و صادرات و نفوذ به بازار 
این منطقه بسیار سخت اســت چراکه این 
منطقه رقابت قیمت محور اســت و بازیگر 
این منطقــه از جمله، چین، هند و روســیه 

بسیار قوی هســتند و روســیه با کمترین 
قیمت صادرات را در منطقه انجام می دهد.

وی تاکیــد کرد: مســاله اصلی کــه باید به 
آن توجه شــود این اســت که شرکت های 
خصوصی کــه همزمان با آمریــکا و چین و 
... همکاری دارند اگــر بخواهند با ایران هم 
وارد فعالیت اقتصادی و تجاری شوند، تحت 
فشار غرب قرار می گیرند و ترجیح می دهند 
با ایران کار نکنند. موضوع بسیار مهم بعدی 
مساله روابط بانکی اســت، هر تراکنشی از 
ایران هر چند که مقصد ان عربســتان باشد 
ممکن اســت برای آن بانک ریسکی ایجاد 
کند مگــر اینکه مدل روابــط بانکی ایران و 
امارات به اجرا برســد. به این گونه که ایران 
درهم به بانک اماراتی ارایه دهد و در امارات 
درهم به ریال تبدیل شــود و ریال در اختیار 
عربســتان قرار بگیرد کــه در این صورت 
هم هزینــه مبادلات به دلیــل وجود موانع 

افزایش پیدا می کند.
کارشــناس اقتصــادی کشــورهای عربی 
با بیان اینکــه برای توســعه روابــط  باید 
زیرســاخت های حمــل و نقلــی و بانکی 
ایجاد و توســعه پیدا کند، اظهار داشــت: 
در حــال حاضر کــه فضای روابــط ایران و 
روسیه بسیار باز اســت اما فعالان اقتصادی 
ایــران نمی تواننــد از این فضا بهــره ببرند 
بــه دلیــل محدودیت هایی کــه در ایران 
وجــود دارد حال اینکه ایــن محدودیت ها 
در رابطه با عربســتان بســیار بیشتر است 

چراکه عربســتان روابط ســنگین تجاری 
با آمریکا و غرب دارد.فرزانــگان با تاکید بر 
اینکه معتقدم در زمینــه صادرات فرش به 
عربستان بســیار توانمند هستیم و کشور 
عربســتان برای تجــارت فرش بــا ایران 
به شــدت کشــش دارد، گفت: هر چند با 
صــادرات مــوادی از جملــه محصولات 
کشــاورزی مخالف نیســتم اما هر کالایی 
که تولید آن در ایران انجام شــود و ارزش 
افزوده ای داشــته و اشــتغال آن در ایران 
باشد به صادرات برســد، به نفع کشورمان 
است. اساســا در مورد صادرات محصولات 
کشاورزی به کشورهای عربی شاهد حیف 
و میل هســتیم و کالا با زیــر قیمت صادر 
می شود و به شــدت از صادرات هندوانه با 
فاصله قیمتی ایجاد شده ناراحت هستیم.   

وی ادامه داد: برای توســعه روابط با عربستان 
با خطوط کشتیرانی فعال شــوند اما اهمیت 
مسائل بانکی بسیار بیشتر از سایر موارد است. 
کدام بانــک خصوصی در این شــرایط این 

ریســک را می پذیرد که با ایــران کار کند؟ 
مگر اینکه به همــان ترتیبی کــه تا کنون 
بانک های امــارات بــا ایــران کار کردند، 
همکاری داشته باشــند که هزینه مبادلات 

تا حداقل ۱۵ درصد افزایش می دهد.
رییس سابق اتاق مشــترک بازرگانی ایران 
و امارات افــزود: در مواقعی کالای ایرانی در 
امارات تخلیه می شــود و برند آن تغییر و به 
برند اماراتی تبدیل و با برچســب جدید به 
مقصد ارسال می شود که تمام این اقدامات 
از جملــه تغییر اســناد و بارگیــری مجدد 
باعث افزایش هزینه ها می شــود.وی درباره 
اخبار منتشر شده پس از اعلام توافق ایران 
و عربســتان مبنی بر ســرازیر شدن درهم 
امارات و نتیجه آن  اظهار داشــت: اظهارات 
افراد باید استدلالی داشــته باشد، باید دید 
برای بازارســاز چه نرخی از دلار مناســب 
اســت، معتقدم حفظ دلار با نــرخ ۴۵ هزار 
تومان تا ۵۰ هزار تومان مناسب تر از نرخی 

با روند افزایشی شتابان است.  
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رئیس مرکز تحقیقات سرطان خبر داد
 سن ابتلا به سرطان پستان در ایران ۱۰ سال 

جوان تر از دنیا
رئیس مرکز تحقیقات ســرطان سن ابتلا به سرطان پســتان در ایران 
را ۱۰ ســال جوانتر از دنیا عنوان کرد و گفت: میانگین سن ابتلا به این 
نوع ســرطان در ایران بین ۴۵ الی ۵۵ سال است که در کشورهای دیگر 

شیوع آن از ۵۰ الی ۶۰ سالگی است.
به گزارش انجمن دکترای علوم آزمایشــگاهی تشــخیص طبی ایران، 
محمد اسماعیل اکبری با اشاره به تفاوت های ابتلا به سرطان در ایران 
و سایر کشورهای جهان، اظهار داشــت: ابتلا به سرطان پستان در بین 
مردان و زنان ایرانی جایگاه نخســت را دارد و این در حالیســت که در 

کشورهای غربی این جایگاه متعلق به سرطان ریه است.
وی با اشاره به تفاوت سنی ۵ تا ۱۰سال جوان تر ابتلا به سرطان پستان 
در ایران نسبت به کشورهای غربی، افزود: میانگین سن ابتلا به سرطان 
پستان در ایران بین ۴۵ الی ۵۵ سال است که در کشورهای دیگر شیوع 
آن از ۵۰ الی ۶۰ سالگی می باشــد، و علت اصلی آن جوانی جامعه ایران 
است و این در حالیست که سرعت رشد سرطان پستان در غرب تقریبا 
ثابت مانده ولی در کشور ما به دلیل سالمندن شدن و همچنین افزایش 

ریسک فاکتورها در حال افزایش است.
رئیس مرکز تحقیقات سرطان پســتان با بیان این مهم که در ۱۰ سال 
گذشته امید به زندگی در مبتلایان به ســرطان پستان افزایش داشته 
است، گفت: روند رو به رشد و افزایشــی امید به زندگی در همه بیماران 
سرطانی به خصوص مبتلایان به سرطان پستان در کشور قابل مقایسه 
با کشــورهای پیشــرفته بوده و حتی با در نظر گرفتــن مرحله بالینی 

بیماری بهتر از بسیاری از کشورهای دیگر است.
پروفسور اکبری با اشــاره به اهمیت و نقش آزمایشــگاه در تشخیص و 
مانیتورینگ سرطان پســتان، اظهار کرد: آزمایشگاه در صورت صحت 
عملکرد، راهنمای مناســبی برای درمان اســت، امــروز بدون آگاهی 
از ســاختارهای پاتولوژیک و بیولوژیک قادر بــه مرحله بندی و درمان 
بیماران نیستیم، بعضی از تومور مارکرها در جایگاه اصلی خود نمایانگر 
وضعیت بیماری در طول مراقبت و پیش آگهی برای کشف موارد عود و 

شناخت درمان زودرس آن ها می باشند.
وی ادامه داد: تا امروز غربالگری هــای ملکول بیولوژی مثل ژنومیکس 
ترانس کریپتو میکــس، بروتئومیکس و غیره تنهــا در قالب تحقیقات 
صورت می گیرد و نتوانسته است به عنوان یک روش غربالگری معرفی 
شود ، اما می توانند در مواردی در قالب تبین » پیش آگهی « و کمک به 

و کمک به درمان موثر باشند.

هشدار سازمان سنجش به داوطلبانی که سوابق 
تحصیلی ندارند

رئیس سازمان ســنجش آموزش کشــور با بیان اینکه کسی که سابقه 
تحصیلی ندارد حتما در آزمون خرداد ماه آموزش پرورش شرکت کند، 
گفت: نمره داوطلبی که سابقه تحصیلی نداشته باشد، صفر رد می شود 

و این امر تاثیر شکننده ای بر نمره کل داوطلب خواهد گذاشت.

دکتر عبدالرســول پورعباس با حضور در برنامه صــف اول تلویزیون به 
تشــریح جزئیات نوبت دوم آزمون سراسری ســال ۱۴۰۲ و همچنین 
برنامه های آتی ســازمان  ســنجش در خصوص این آزمون پرداخت و 
گفت: بر اساس مصوبه جدید شورای عالی انقلاب فرهنگی داوطلبان در 
دو نوبت می توانند در کنکور امسال شرکت کنند و نمره ای که داوطلب 
کسب می کند تا دو ســال اعتبار دارد. در واقع بالاترین نمره کل برای 
پذیرش ملاک قرار می گیرد و بررسی های آماری ما در آزمون نوبت اول 
نشان داد اغلب داوطلبان برای محک زدن خود در آزمون شرکت کرده 

بودند و در نوبت دوم آزمون داوطلبان بیشتری شرکت خواهند کرد.
وی با بیــان اینکه داوطلبان کنکــور ۱۴۰۲ در هر نوبــت از آزمون که 
شرکت کنند یک بسته نمره را دریافت خواهند کرد که این نمرات کاملا 
مستقل از همدیگر هســتند، اظهار کرد: بر این اساس نمره کنکور دی 
و تیر ماه داوطلبان از یکدیگر مســتقل هســتند و هر کدام از نمرات که 

بالاتر باشد ملاک پذیرش قرار می گیرد.
پورعباس با اشاره به شــرکت بیش از ۲۵۳ هزار نفر در نوبت دوم کنکور 
۱۴۰۲ تاکید کرد: پیش بینی ما این اســت که بیــش از یک میلیون و 
۱۰۰ تا یک میلیون و ۲۰۰ هزار نفر در نوبت دوم کنکور شــرکت کنند 
و برخی از داوطلبانی که در نوبت اول کنکور ۱۴۰۲ شرکت کرده بودند 

نیز ممکن است با توجه به نمره خودشان در نوبت دوم شرکت کنند.
به گفته رئیس ســازمان ســنجش آموزش کشــور، نوبت دوم کنکور 
سراسری ۱۴۰۲ در روزهای چهارشنبه ۱۴ و پنج شنبه ۱۵ تیرماه سال 
جاری برگزار می شــود. در نهایت داوطلبان در نیمه مردادماه انتخاب 

رشته می کنند و در شهریور ماه نیز نتایج نهایی اعلام خواهد شد.
پورعباس با اشــاره به تاثیرقطعی ســوابق تحصیلی در کنکور امسال 
افزود: سال گذشته تاثیر ســوابق تحصیلی با اثر مثبت اعمال می شد به 
طوریکه اگر نمره فرد پایین می آمد این تاثیر اعمال نمی شد اما امسال 

تاثیر ۴۰ درصدی سوابق تحصیلی قطعی است.
وی با بیان اینکه آزمون ســوابق تحصیلی ســال دوازدهــم به صورت 
کشوری برگزار می شود، گفت: برای راحتی داوطلبان سعی شده است 
آزمون ســوابق تحصیلی به صورت یکپارچــه و در نزدیک ترین محل 
زندگی فرد باشد و نمره تراز شده آموزش و پرورش در نمره کل داوطلب 

تاثیر می گذارد.
پورعباس با بیان اینکه داوطلبانی که ســال دوازدهم هســتند باید در 
آزمون خردادماه ســوابق تحصیلی خــود را ایجاد کننــد، تاکید کرد: 
داوطلبی که در شــهریور ســابقه تحصیلی ایجاد کنــد تاثیر آن برای 
کنکور سال ۱۴۰۳ لحاظ می شود و اگر درسی سابقه تحصیلی نداشته 
باشــد نمره اش صفر رد می شــود و این نمره با نمره داوطلب جمع می 
شــود و تراز منهای ۲۰۰۰ یا۳۰۰ برای داوطلب به همراه دارد. در واقع  
نمره خام در دبیرســتان از صفر تا ۲۰ و نمره کنکور منهای ۳۵ تا ۱۰۰ 
است. ما برای قابل تشخیص بودن این نمرات را در تراز قرار می دهیم و 

نمره صفر اثر بدی در نمره کل داوطلب دارد.
رئیس سازمان ســنجش آموزش کشــور با بیان اینکه کسی که سابقه 
تحصیلی ندارد یا می خواهــد آن را تقویت کند بایــد حتما در آزمون 
خردادماه آموزش پرورش شــرکت کنند، گفت: تمام داوطلبان باید در 
مردادماه نمره سابقه تحصیلی همراه داشته باشند. ثبت نام این آزمون 
از طریق آموزش پرورش شــروع شده اســت و تا پایان فروردین ادامه 
دارد.پورعباس در خصوص اتصال ســازمان ســنجش به پنجره واحد 
دولت الکترونیک نیــز گفت: ما تعداد زیادی آزمــون داریم و هر فرد به 
صورت متوسط ۵ بار به ســایت سازمان ســنجش مراجعه می کند. ما 
اکنون پنجره واحــد را ایجاد کرده ایم و هر داوطلبــی برای هر کاری از 
این پنجره واحد اقدام می کند. اما اقدامــات اولیه اتصال به پنجره واحد 

دولت انجام شده و یکسری اقدامات نیاز است.

دیوار

وزیر علوم گفت: در این دوره از وزارت علوم، حدود ۹۴ 
درصد آرای مربوط به مســایل حقوقی دانشگاه ها در 

مراجع قضایی به نفع وزارت علوم صادر شده است.
محمد علی زلفی گل درباره اینکه چند درصد از مسائل 
حقوقی مربوط به دانشــگاه ها به نتیجه رســیده است 
گفت: موارد مختلقی بوده که در ایــن دولت به نتیجه 
رسیده اســت واراء حدود ۹۴ درصد از مواردی که در 
مراجع قضائی مطرح بــوده به نفــع وزارت علوم بوده 

است.
وزیر علوم ادامه داد: املاک، مستغلات و موارد مختلقی 
است که ارجاع داده شــده و الحمدالله با توجه به بدنه 
کارشناسی قوی که در دفتر حقوقی وزارت علوم وجود 

دارد موفق به رأی مثبت شده است.
وی افزود: شــورای عالی حقوقــی از ابتدای 
فعالیت وزارت علوم در دولت سیزدهم فعال 
و متولی بررســی حوزه کارشناسی حقوقی 
در مجموعه های وزارت علوم شــد و تاکنون 
نظرات و مصوباتی که داشته است راهگشای 
گره های وزارت علــوم بوده کــه به صورت 

ماهانه و مستمر درحال برگزاری است.
فعال سازی ستاد مستندســازی وزارت علوم از دیگر 
فعالیت هــای معاونت حقوقــی وزارت علوم اســت. 
همچنین بــا تأکیدات وزیــر علوم در مــورد طرح ها، 
قراردادها، بخشــنامه ها برای داشتن پیوست حقوقی، 

در این دوره هیچ لایحه و شیوه نامه ای بدون 
پیوســت حقوقی تدوین نمی شــود. دفتر 
حقوقــی و لوایح معاونت حقوقــی همه این 
موارد را بررســی می کند و تا قبل از رفع هر 

مشکلی مصوبات اعلام نمی شود.
از سوی دیگر اکثر دانشگاه ها و مجموعه های 
وابســته به وزارت علوم مشــکلات خود را 
با درخواســت خود در شــورای عالــی حقوقی طرح 
می کنند و راهکارهایی که ارائه شده، منجر به گشایش 

در حوزه های حقوقی شده است.
همچنین برای جلوگیری از طرح دعاوی بیشــتر در 
دیوان عدالــت اداری با اســتفاده از ظرفیت مصوبه 

۶۳۰ شــورای عالی انقلاب فرهنگــی، هیأت عالی 
تجدید نظر تشکیل شــده و اعضای حقیقی و حقوقی 
آن از زمان فعالیت چندین جلســه برگزار کرده اند 
که به صورت ماهانه پرونده های شــکایت های اعاده 
شــده از دیوان عدالت و یا راســا و بعضاً از اســاتید، 
دانشــجویان و کارکنان کــه به این هیــأت، طرح 
شــکایت می کنند، رســیدگی و کمتر از یک هفته 

رأی ابلاغ می شود.
افزایش نظارت بــر تدوین مصوبات و بخشــنامه ها با 
ایجاد کارگروه لوایح در این شورا صورت می گیرد. اکثر 
استعلامات مدیران حقوقی و رؤسای دانشگاه ها نیز در 

همین کارگروه بررسی می شود.

مرکز اطلاع رسانی پلیس اعلام کرد: پلیس در برخورد 
با قانون گریزان و مجرمان از سیســتم های هوشمند 

استفاده خواهد کرد.
 به نقل از پایگاه خبــری پلیس، در اقدامــی ابتکاری 
پلیس به جهت جلوگیری از بروز هر گونه تنش و تزاحم 
با هموطنــان در برقراری قانون حجاب، با اســتفاده از 
ابزار و دوربین های هوشمند در اماکن و معابر عمومی، 

نسبت به شناســایی افراد هنجارشکن اقدام و با ارسال 
مستندات و پیام اخطار به ناقضان قانون حجاب و عفت 
عمومی، در زمــان و مکان مورد نظر، آنها را نســبت به 

عواقب قانونی تکرار این جرم مطلع می نماید.
امروز همچنین مرکز اطلاع رسانی پلیس طی اطلاعیه 
ای اعلام کرد: » پلیس در چارچــوب حفظ ارزش ها، 
صیانت از حریم خانواده و تقویت سلامت روانی جامعه 

و تأمین آرامش شهروندان عزیز هیچ نوع رفتار و کنش 
فردی و جمعی مغایر با قانون را بــر نمی تابد و لاجرم با 
هر فعل و اقدامی که امنیــت روانی و آرامش عمومی را 
دستخوش چالش نماید، بر اساس »مُرّ قانون« برخورد 

می نماید.
به همین ســبب، از معدود کســانی که با بی توجهی؛ 
ســیمای اخلاقی جامعه را مخدوش می سازند انتظار 

می رود ضمن رعایت دقیق قانون و هنجارهای جامعه، 
از هر نوع کنشــی که چهره معنوی کشــور را لکه دار و 
موجب اشــاعه ناامنــی و اضطراب می شــود، به جد 

بپرهیزند.
مدیران محترم اماکن و صنوف مختلــف نیز با تعامل 
پویا و خردمندانه، نظارت بر رعایت هنجارهای جامعه 

توسط متصدیان صنوف را با جدیت اعمال نمایند.

وزیر

پلیس

خریدار   مدیرکل مستمری های سازمان 
تامیــن اجتماعی ضمن تشــریح شــرایط 
دریافت غرامت نقص عضــو، گفت: هرگاه 
درجه کاهش قدرت کار بیمه شده ۶۶ درصد 
و بیشتر باشــد، ازکارافتاده کلی و چنانچه 
میزان کاهش قدرت کار بیمه شده بین ۳۳ 
تا ۶۶ درصــد و به علت حادثه ناشــی از کار 

باشد، ازکارافتاده جزئی شناخته می شود.
محمدرضا رخشــانی مقدم  افــزود: طبق 
مفــاد مقــرر در مــاده ۷۰ قانــون تامین 
اجتماعی ، »بیمه شــدگانی که طبق نظر 
پزشک معالج غیرقابل علاج تشخیص داده 
شــوند پس از انجام خدمات توانبخشی و 
اعلام نتیجه توانبخشی یا اشتغال، چنانچه 
طبق نظر کمیسیون های پزشکی ماده ۹۱ 
قانون، توانایی خود را کلا یا بعضا از دســت 
داده باشــند، ازکارافتاده شناخته خواهند 

شد.«
وی توضیح داد: هرگاه درجه کاهش قدرت 
کار بیمه شــده ۶۶ درصد و بیشــتر باشد، 
ازکارافتاده کلی و چنانچــه میزان کاهش 
قدرت کار بیمه شــده بین ۳۳ تا ۶۶ درصد و 
به علت حادثه ناشی از کار باشد، ازکارافتاده 

جزئی شناخته می شود.
رخشانی مقدم افزود: همچنین اگر کاهش 
قدرت کار بیمه شــده بین ۱۰ تا ۳۳ درصد 
بوده و علت آن حادثه ناشــی از کار باشــد، 
اســتحقاق دریافت غرامت نقص مقطوع را 

خواهد داشت.

نحوه محاسبه مستمری
 ازکارافتادگی کلی

مدیرکل مســتمری های ســازمان تامین 
اجتماعی در مورد نحوه محاسبه مستمری 
ازکارافتادگی کلی نیز گفت: براساس مفاد 

مقرر در ماده ۷۲ قانــون تامین اجتماعی، 
میزان مستمری ماهانه ازکارافتادگی کلی 
ناشی از کار عبارت است از یک سی ام مزد یا 
حقوق متوسط بیمه شده ضرب در سنوات 
پرداخت حق بیمه؛ مشــروط بر اینکه این 
مبلغ از پنجاه درصد مزد یا حقوق متوســط 
ماهانه او کمتــر و از صد درصد آن بیشــتر 

نباشد.
میزان مستمری ماهانه ازکارافتادگی کلی 
ناشی از کار عبارت است از یک سی ام مزد یا 
حقوق متوسط بیمه شده ضرب در سنوات 
پرداخت حق بیمه؛ مشــروط بر اینکه این 
مبلغ از پنجاه درصد مزد یا حقوق متوســط 
ماهانه او کمتــر و از صد درصد آن بیشــتر 

نباشد

وی یادآور شــد: در خصوص بیمه شدگانی 
که دارای همســر بــوده یا فرزند یــا پدر و 
مادر تحت تکفل داشــته باشند و مستمری 
اســتحقاقی آنها از شــصت درصــد مزد یا 
حقوق متوســط آنها کمتر باشــد، علاوه بر 
آن معادل ده درصد مســتمری استحقاقی 
به عنوان کمک )مشــروط بــر اینکه جمع 
مستمری و کمک از ۶۰ درصد تجاوز نکند( 

پرداخت خواهد شد.
رخشــانی مقدم ادامه داد: مــزد یا حقوق 
متوســط ماهانه بیمه شده موضوع این ماده 
عبارت اســت از جمع کل مزد یا حقوق وی 
که به ماخذ آن حق بیمه دریافت شده ظرف 
هفتصد و بیســت روز قبل از وقــوع حادثه 
ناشی از کار یا شــروع بیماری حرفه ای که 

منجر به ازکارافتادگی شده است، تقسیم بر 
روزهای کار ضرب در ۳۰.

مدارک موردنیاز برای برقراری 
مستمری ازکارافتادگی

مدیرکل مســتمری های ســازمان تامین 
اجتماعــی در مــورد مــدارک موردنیــاز 
برای برقــراری مســتمری ازکارافتادگی 
نیــز خاطرنشــان کــرد: در صورتــی که 
ازکارافتادگــی بیمه شــده بــه دلیل وقوع 
حوادث ناشــی از کار باشــد، گزارش وقوع 
حادثه ارائه شده توســط کارفرما یا مراجع 
ذی صــلاح و نیز گــزارش بررســی حادثه 
مذکور که توسط بازرس امور بیمه  شدگان 
شــعبه مربوطه تهیــه و به تایید مســئول 

ذی ربط رســیده باشــد، همچنین نظریه 
کمیسیون پزشــکی موضوع ماده ۹۱ قانون 

تامین اجتماعی ملاک عمل خواهد بود.
رخشــانی مقــدم ادامــه داد: چنانچــه 
ازکارافتادگــی به دلیل ابتلا بــه بیماری یا 
حوادث غیرناشــی از کار باشد، صرفا نظریه 
کمیسیون پزشــکی موضوع ماده ۹۱ قانون 

تامین اجتماعی ملاک عمل خواهد بود.

نحوه پرداخت غرامت مقطوع نقص 
عضو چگونه است؟

وی اضافه کرد: وفق مفــاد مقرر در ماده ۷۴ 
قانون، بیمه شــده ای که در اثر حادثه ناشی 
ازکار بین ۱۰ تــا ۳۳ درصد توانایی کار خود 
را از دســت داده باشد، اســتحقاق دریافت 

غرامت نقص عضو را خواهد داشت.
رخشــانی مقدم افزود: میــزان این غرامت 
نیز عبــارت اســت از ۳۶ برابر مســتمری  
اســتحقاقی مقرر در ماده ۷۲ ایــن قانون 

ضرب در درصد ازکارافتادگی.
ســازمان تامیــن اجتماعــی بــه عنوان 
بزرگترین صندوق بازنشستگی ایران بیش 
از ۵۰ درصد جمعیت کشور را تحت پوشش 

مقررات حمایتی قرار داده است.
بر اساس آخرین آمارها، بالغ بر ۱۴ میلیون 
نفر از جمعیت کشــور به عنوان بیمه شــده 
اصلی و بیش از چهار میلیــون نفر به عنوان 
ازکارافتادگی  بازنشستگی،  مستمری بگیر 
بلندمــدت  تعهــدات  از  بازمانــدگان  و 
وکوتاه مدت بیمــه ای و درمــان بهره مند 

می شوند.
با احتساب اشــخاص تبعی تحت تکفل این 
گروه هــا، در مجموع بیــش از ۴۴ میلیون 
نفر از جمعیت کشــور عضو خانواده تامین 

اجتماعی به شمار می روند.

خریدار  رئیس مرکز ســنجش و پایش 
وزارت آمــوزش و پرورش گفــت: بازنگری 
و رســیدگی به اعتراضــات فرهنگیان در 
موضــوع رتبه بندی از امروز آغاز می شــود 
و مــدت زمان این بررســی بــرای هر فرد، 

بستگی به نوع اعتراض صورت گرفته دارد.
 محســن زارعــی در گفت وگویــی درباره 
آخرین وضعیت رســیدگی بــه اعتراضات 
رتبه بندی معلمــان اظهار کــرد: موضوع 
رســیدگی به اعتراضات معلمان در موضوع 
رتبه بندی انجام می شــود. در این راســتا 
دســته بنــدی اعتراضات متفاوت اســت، 
برخی نســبت به رتبه خود، برخی نسبت به 
نحوه رســیدگی و برخی دیگر عقیده دارند 
که بعضــی از مســتندات را نتوانســته اند 

بارگذاری کنند.
وی افــزود: در ایــن زمــان رســیدگی به 
اعتراضات معلمان، تمــام فرآیند در اختیار 
همکاران قرار می گیرد و می توانند نســبت 
به هر بخش اعتراض خود را برای بررســی 

مجدد اعلام کنند.
رئیس مرکــز ســنجش و پایــش وزارت 
آمــوزش و پــرورش درباره زمان بررســی 
اعتراض هــر یک از فرهنگیــان اظهار کرد: 
بازنگــری از امــروز آغاز می شــود و زمان 
بســتگی دارد به نوع اعتراضــی که صورت 
گرفته اســت بطور مثــال اگــر مدرکی را 
بارگذاری نکرده و یا مــی خواهد مدرکی را 

جایگزیــن مدارک قبلی کنند، رســیدگی 
به مدرک ســریع تر انجام می شود اما اگر به 
نحوه رسیدگی اعتراض داشته باشند، زمان 

بیشتری را می طلبد.
زارعــی درباره رتبــه اســتحقاقی توضیح 
داد: پس ازرســیدگی به اعتراضات، توسط 
هیات ممیزه رســیدگی به اعتراضات رتبه 
استحقاقی تعیین می شود و تاریخی اجرای 

حکم هم از طریق استحقاق انجام می شود.
وی افزود: رتبه اســتحقاقی یعنی همکاران 
در این فرآیند، رتبه اســتحقاقی را دریافت 
کردند اما فردی که به رتبــه خود اعتراض 

دارد، اعلام می کند.
وی افزود:۹۹۳ هــزار و ۵۰۸ معلم تاکنون 
رتبه بنــدی شــده اند، مطابــق مــاده ۱۴ 
آیین نامه رتبه بنــدی معلمان درصورتی که 
هر یک از ارزیابی شــوندگان نسبت به نحوه 
ارزیابی و رتبه تعیین شــده اعتراضی داشته 
باشد، می تواند حداکثر ظرف ۱۰ روز پس از 
ابلاغ رتبه درخواست خود را از طریق سامانه 

به دبیرخانه هیئت ممیزه اعلام کنند.
زارعی ادامه داد: ۲۵ الی ۳۰ درصد معلمان 
نســبت به رتبه های کسب شــده اعتراض 
داشته اند و تاکنون دریافت اعتراض ها انجام  
شده است و از امروز رسیدگی به اعتراضات 
آغاز می شــود. در هیئت ممیــزه مرکزی 
مصوب شــده که کارگروه هایــی با حضور 
معاونت هــای آموزش متوســطه، آموزش 

ابتدایی، پرورشــی و فرهنگی، تربیت بدنی 
و توسعه منابع تشــکیل شود که مسئولیت 
رســیدگی به اعتراضات را بر عهده دارند و 
دبیرخانه رســیدگی به اعتراضات در اداره 

ارزیابی و عملکرد مستقر خواهد بود.
 وزارت آمــوزش و پــرورش در اطلاعیه ای 
اعلام کــرد: کار کارگروه هــای تخصصی 
بررســی اعتراضــات رتبــه بنــدی از ۱۹ 
فروردین در ادارات آموزش و پرورش سراسر 
کشور تشکیل خواهد شــد و به اعتراضات 

معلمان در این حوزه رسیدگی خواهد کرد.
همچنیــن در ایــن اطلاعیه آمده اســت: 
میزهــای تکریم و پاســخگویی بــه رتبه 
بنــدی در ادارات کل و ادارات آمــوزش و 
پرورش استان ها تشکیل شــده است و در 
راســتای تکریم و حفظ کرامــت همکاران 
پاســخگویی شایســته انجام خواهند داد. 

بــه منظــور رســیدگی و پاســخگویی به 
اعتراضــات رتبه بنــدی، چهــار کارگروه 
تخصصــی در ادارات آمــوزش و پــرورش 
استان و مناطق با عناوین آموزش ابتدایی، 
آموزش متوســطه، پرورشی، تربیت بدنی و 
پشتیبانی شــکل گرفته و فعالیت خود را بر 
اساس دستورالعمل شــروع خواهند کرد. 
همکارانی که در ســامانه my.medu.ir به 
فرآیند رتبه بندی خود ثبت اعتراض کرده 
یا خواهند کرد، رسیدگی به اعتراضات آنان 
صرفاً در بستر سامانه خواهد بود و کارگروه 
های تخصصی در مناطق و نواحی نسبت به 
بررسی مدارک و مستندات بارگذاری شده 
اصلاحی اقدام و در صورت لزوم از همکاران 
معترض دعوت به عمل آورده و مدارک آنان 
را مورد بررسی و بازبینی مجدد قرار خواهند 
داد و نتیجــه نهایی این اقدامــات از طریق 
ســامانه به همکاران معترض ابلاغ خواهد 

شد.
همچنین در این راســتا، رضامراد صحرایی 
سرپرســت وزارت آموزش و پرورش گفته 
بود: بــه تمام اعتراضــات فرهنگیان درباره 
رتبه بندی رســیدگی می شــود و حقی از 
کسی ضایع نخواهد شد. در صورت هرگونه 
خطا در مراحل بارگــذاری مدرک، ارزیابی 
و تعیین رتبــه، رســیدگی های لازم انجام 

می شود.
همچنین صحرایی اعلام کــرده بود: بیش 

از ۵۴ میلیون ســند در حــوزه رتبه بندی 
معلمان بررســی شــد که این مقدار سند 
آمار بســیار زیادی اســت و نشــان از کار 
بزرگی است که در اجرای قانون رتبه بندی 

معلمان انجام شد.
سرپرست وزارت آموزش و پرورش با اشاره 
به این که یکی از مســایل فــوری و جاری 
آموزش و پرورش رتبه بندی معلمان است، 
اظهار کرد: دولت گذشته به دلیل مشکلاتی 
که رتبه بندی داشت و امروز ما با آن مواجه 
هســتیم، رتبه بندی معلمان را به مدت ۳ 
ســال اجرایی نکرد، اما وجود اعضای جوان 
در شورای معاونان وزارت آموزش و پرورش 
در دولت ســیزدهم باعث شد تا همت کافی 

برای اجرای رتبه بندی ایجاد شود.
وی با تبیین سیاست های وزارت آموزش و 
پرورش در مورد رتبه بندی معلمان در ســه 
مسیر، اظهار کرد: رســیدگی به اعتراضات 
معلمان درباره رتبه های اعلام شده یکی از 
برنامه های آموزش و پرورش اســت که در 
این مســیر نیز هدف، کمک به معلمان در 
کســب رتبه های خود البته بر اساس قانون 

خواهد بود.
صحرایی ادامه داد: کارگروه نظارت تشکیل 
خواهد شــد تا ویژگی های متعارف رتبه ها 
مشــخص شــود و با هدف صحت سنجی و 
اعتبار بخشی، رتبه ها سنجیده خواهد شد 

تا کیفیت رتبه بندی افزایش یابد.

ونده های حقوقی دانشگاه ها به نفع وزارت علوم صادر شد آرای ۹۴ درصد پر

ارسال پیامک  پلیس به همراه عکس به ناقضان قانون حجاب
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نامزدهای جایزه »الوند« معرفی شدند
 دبیرخانه پنجمین دوره جایزه ادبی »الوند« )کتاب سال الوند( اسامی 
آثار راه یافته به مرحله نهایی داوری برای دریافت تندیس »کتاب سال« 

و کتاب به انتخاب »انجمن علمی نقد ادبی ایران« را معرفی کرد.
به گــزارش دبیرخانه پنجمیــن دوره جایزه ادبی الوند )کتاب ســال 
الوند(، هیات داوران پنجمین دوره این جایزه ادبی، در گام نخســت، 
با بررســی مجموعه اشــعار ارسالی )توســط شــاعران و ناشران( به 
دبیرخانه، ۱۶ عنوان کتاب را جهت داوری نهایــی این دوره از جایزه 
معرفی کرد، از میان ایــن آثار دو کتاب در دو بخــش برگزیده جایزه 

خواهند شد.عنوان کتاب ها به ترتیب حروف الفبا به این شرح است:
آواضح سروده احمد آوازه

به رنگ صدا سروده نیلوفر بختیاری
تردستی های یک ابر سروده عبدالحسین انصاری

جای خالی ات را با کلمات پر می کنم سروده زهرا محمودی
جاده ی گرگ ها سروده احمد میرقیصری
چشم هایت سلامت سروده مریم جلالی

در جریان سازی حروف باران سروده شهرام فروغی مهر
دریا، غروب، نم نم باران سروده فردوسی اعظم

دست چپم از من جوان تر است سروده هاله زارع نی ریزی
ذکر نام نزدیک تو سروده حمیدرضا شکارسری

رد پای غزل سروده سیدمهدی نژادهاشمی
زغال اخته سروده محبوب طالبی

ضرب شوق سروده حامد طباطبایی
گندمی های روشن موهات سروده مریم کاظمی

وقت کبود سروده سیدمحمد تولیت
ویار زیتون سروده صابر سعدی پور کتاب ســال شعر الوند در دو بخش 
کتاب ســال و کتاب به انتخاب »انجمن علمی نقد ادبــی ایران« برای 

پنجمین سال پیاپی کتاب های برگزیده را معرفی خواهد کرد.
در اطلاعیه این جایزه همچنین آمده اســت: لازم به توضیح است که به 
دلایل محدودیت های حوزه ســلامت عمومی جامعه، دوره های سوم و 
چهارم، برگزیده ها از طریق رســانه ها اعلام شدند، اما امیدواریم امسال 

آیین پایانی جایزه به صورت حضوری برگزار شود.

۳ فیلم جدید »جنگ ستارگان« در راه است
کمپانی لوکاس فیلم، از ساخت سه قســمت جدید در سری فیلم های 

علمی تخیلی و محبوب »جنگ ستارگان« خبر داد.
به نقل از گاردیــن، »کاتلین کندی«، رئیس کمپانــی لوکاس فیلم در 
مراسم جشــن »جنگ ســتارگان« در لندن اعلام کرد که پس از یک 
وقفه چند ســاله از ســال ۲۰۱۹ که با فیلم »جنگ ســتارگان: ظهور 
اسکای واکر« همراه شد، سه قســمت جدید از این مجموعه فیلم تولید 
خواهد شد. دو فیلم جدید »جنگ ستارگان« توسط »جیمز منگولد« 
کارگردان فیلم »لــوگان« و »دیو فیلونی« خالــق مجموعه تلویزیونی 
»مندلورین« و کارگردان انیمیشــن کامپیوتری »جنگ ســتارگان: 

جنگ های کلون« در سال ۲۰۰۸، نظارت خواهند شد.
»کاتلین کندی« رئیس لوکاس فیلــم همچنین گفت که فیلم »جیمز 
منگولد« داستان اولین جدای را روایت می کند که نیرو را به کار گرفت 
و آن را به عنوان یک قدرت رهایی بخش در عصر هرج و مرج و ظلم مهار 
کرد، در حالی که فیلمی کــه »دیوید فیلونی« ســاخت آن را بر عهده 
خواهد داشــت درباره جنگ در حال تشــدید بین بقایای امپراتوری و 
نوپایان است.اما ســومین فیلم، پروژه ای به کارگردانی »شرمین عبید 
چناوئی« خواهد بود که به نظر می رســد که با تغییراتی از جمله خروج 
برخی عوامل مواجه شده اســت. این فیلم ۱۵ سال پس از ظهور اسکای 
واکر اتفــاق می افتد و »دیــزی ریدلی« قرار اســت در آن در نقش رِی 
بازگردد و داستان بازســازی نظم جدید جدای و قدرت هایی که برای 
نابودی آن برمی خیزند را روایت می کند.لوکاس فیلم اخیرا اعلام کرده 
که »اســتیون نایت« جایگزین »دیمون لیندلوف« و »جاستین بریت 

گیبسون« به عنوان نویسندگان این فیلم سینمایی شده است.

اخیر خبرهای زیادی درباره توســعه و ساخت فیلم های جدید »جنگ 
ستارگان« منتشر شــده و پروژه های جداگانه ای تحت نظارت »کوین 
فایگی« رئیس اســتودیو مارول و »پتی جنکینز« کارگردان فیلم »زن 
شگفت انگیز« از مدار تولید کنار گذاشــته شده اند و پروژه های دیگری 
از کارگردانــی چون»تایکا وایتیتی« هنوز در حال توســعه هســتند.
همچنیــن اخیرا اعلام شــد که »دنیل کــوآن« و »دنیل شــاینرت« 
کارگردانان فیلم موفق و برنده اســکار »همه چیز همه جا به یک باره« 
مشغول ساخت ســریال جدیدی در دنیای »جنگ ستارگان« هستند. 
این دو کارگردان که اخیرا با کســب جوایز بهترین فیلم و کارگردانی، 
فاتح اسکار ۲۰۲۳ شدند از تابستان ســریال جدیدی از دنیای »جنگ 
ستارگان« را با عنوان »خدمه اسکلت« مقابل دوربین برده اند که برای 

عرضه از سامانه نمایش آنلاین دیزنی پلاس آماده می شود.

قاب

 رئیس بخش نشــر مکتــوب و دیجیتال ســی امین 
نمایشــگاه بین المللی قرآن کریم با اعلام اینکه در این 
دوره ۱۰۷ ناشر در نمایشــگاه قرآن شرکت کرده اند، از 
استقبال چشــمگیر مردم و ناشران از نمایشگاه امسال 

خبر داد. 
محمدحســین ظریفیــان دربــاره اقداماتــی که در 
ســی امین دوره نمایشــگاه بین المللی قــرآن انجام 
می شود، گفت: این دوره از نمایشگاه بین المللی قرآن 
ماننــد دوره های گذشــته میزبان ناشــران مکتوب و 
دیجیتال اســت. به دلیل ظرفیت بالای نمایشگاه بین 
المللی قرآن و اطلاع رسانی و فراخوان فراگیر و به موقع 
اداره کل توســعه کتاب و کتابخوانی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، شــاهد اســتقبال بی نظیر ناشران در 
نمایشگاه امسال هستیم و در این دوره ناشران بیشتری 
نســبت به دوره های پیشــین در نمایشــگاه شرکت 

کردند.

رئیس بخــش نشــر مکتــوب و دیجیتال 
ســی امین نمایشــگاه بین المللی قــرآن با 
اعلام اینکــه در ایــن دوره ۱۰۷ ناشــر در 
نمایشــگاه ثبت نام کردند و در رواق شرقی 
مصلی حضــرت امام خمینی )ره( مســتقر 
هســتند، ادامــه داد: همچنان تعــدادی از 
ناشــران تقاضای دریافت غرفــه و حضور را 

دارند که تلاش می شود در نمایشــگاه قرآن جانمایی 
شــوند و امیدواریم در دوره های بعد فضایی مناسب تر 

با ظرفیت و استقبال ناشران و مردم مهیا شود.
مدیرکل توســعه کتاب و کتابخوانی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی با اشاره به فعالیت ناشران حوزه کودک 
و نوجوان در نمایشــگاه بین المللی قــرآن، بیان کرد: 
یکی از نکاتی که در بخش ناشــران مکتوب و دیجیتال 
دینی مورد توجه قرار گرفت، حــوزه کتاب کودکان و 
نوجوانان بود که حضور ناشران این حوزه نقش مهمی 

در اســتقبال مخاطبان به ویــژه خانواده ها 
داشته است.

ظریفیان درباره بخش ناشــران دیجیتال در 
نمایشــگاه قرآن بیان کرد: در حوزه ناشران 
دیجیتال ۶ غرفه داریم که آخرین محصولات 
را به نمایشــگاه آوردنــد. همچنین اقدامات 
ویژه ای بــرای معرفــی صحیفه ســجادیه 
و ترویج معارف نورانی آن انجام شــده اســت. علاوه بر 
این، تلخیصی جدید از تفسیر المیزان رونمایی خواهد 
شد و طی روزهای آینده چند نشست تخصصی در این 

بخش از نمایشگاه، برگزار خواهد شد.
به گفته وی، ناشــران در ســی امین دوره نمایشــگاه 
بین المللی قرآن فروش خوبی داشتند و امید است که 
هر سال محتوای غنی تر و اثر بخش تری در حوزه قرآن 

و معارف دینی به مردم ارائه کنند.
ظریفیان با اشاره به استقبال زایدالوصف مردم از بخش 

نشر نمایشگاه امسال قرآن، یکی از سنت های مردمی 
در این نمایشــگاه را، خرید مصحف شریف قرآن کریم، 
کتب تفاسیر، کتب مرجع دینی و کتب ادعیه و زیارات 
عنوان کرد و افزود: همچنین در حــوزه معارف قرآنی 
پژوهش های جدیدی دراین نمایشــگاه در دسترس 

مخاطبان قرار گرفته است.
رئیــس بخش نشــر مکتــوب و دیجیتال ســی امین 
نمایشــگاه بین المللــی قــرآن بــا تاکیــد بــر لزوم 
سرمایه گذاری بر حوزه دانشگاهی در نمایشگاه قرآن، 
افزود: حوزه دانشــگاهی ظرفیت خوبــی دارد، جامعه 
قرآنیِ دانشــجویان می توانند حضور پــر رنگ تری در 

نمایشگاه قرآن داشته باشند.
سی امین دوره نمایشــگاه قرآن کریم از ۱۲ فروردین 
آغاز بکار کرده و تا ۲۶ فروردین، هر روز از ساعت ۱۷ تا 
۲۴ در مصلای امام خمینی تهران به فعالیت خود ادامه 

خواهد داد.

نمایشگاه

خریدار   خواننده آلبوم »مناجات خوانی« 
گفت: بــرای فرهنگ این جامعــه کارهای 
نکرده زیــاد داریــم، امکاناتش بــوده اما 
کارهای تاثیرگــذاری نکردیــم، کم رونق 
شدن یا منقرض شــدن مناجات ها یکی از 

اتفاق هایی است که با آن مواجه هستیم.
 آییــن اختتامیــه و معرفی آثــار برگزیده 
جشــنواره »ماهور« نخســتین مســابقه 
»ســحرخوانی ایرانیان« در تــالار رودکی 
برگزار شــد کــه در آیین از ســیدمحمد 
معتمدی خواننده موســیقی ســنتی برای 
تولید آلبوم »مناجــات خوانی« به صورت 

ویژه تجلیل شد.
معتمدی پــس از تجلیــل در این آیین 
اظهارداشــت: خودم را شایســته تقدیر 
نمی دانم، کاری نکردم که بخواهم تقدیر 
شــوم اما از لطف شــما ممنونم، دل شاد 
می شــوم از اینکه از بنده و دوستان دیگر 
تقدیر می کنید. برای فرهنگ این جامعه 
کارهای نکــرده زیاد داریــم، امکاناتش 
بوده اما کارهای تاثیرگذاری نکردیم، کم 
رونق شــدن یا منقرض شدن مناجات ها 
یکی از اتفاق هایی اســت که با آن مواجه 

هستیم.
وی گفت: متاسفانه اکوسیستم فرهنگی ما 
همچون طبیعت و محیط زیســتمان دچار 
اشکال و تخریب شــده است، خیلی وقت ها 
خواستیم بهره برداری از رودی را زیاد کنیم، 
کلا خشک شده اســت، در حوزه فرهنگی 
هم یــک وقت هایی خواســتیم معنویت و 
مســلمانی را خیلی زیاد کنیم، کلا وضعیت 
را بدتــر کردیم، من امیــد دارم که با تزریق 
امید و کارهــای اصیل شــرایط بهبود پیدا 
می کند؛ چون فرهنگ ما ریشــه اش خیلی 
عمیق اســت، ما اگر به جای اینکه بیاییم به 

شاخه بپردازیم، به ریشه بپردازیم، شاخه ها 
خودش جوانه خواهد زد.

این خواننده موســیقی ســنتی افــزود: از 
مسئولان درخواست دارم این صحنه هایی 
)برای اجرای موسیقی( که در سراسر کشور 
هســت را نگذارند خاک بخورد، ما باید کار 
فرهنگــی کنیم، چــون هــم تهیه کننده 
پــای کار داریم و هم اســتعدادهای زیادی 
داریم اما اینهــا خاک می خورنــد، برخی 
هنرمندانمان هم یا توانشــان کم می شود یا 

ترک وطن می کنند.

مناجات خوانی از فرم های اصیل 
موسیقی ردیف دستگاهی است

همچنین پیش از تجلیل معتمدی فیلمی 

از او درباره مناجات خوانــی در این آیین 
پخش شــد، وی در این فیلم توضیح داد: 
فــرم مناجات خوانــی یکــی از فرم های 
اصیل، ریشــه دار و هزاران ساله موسیقی 
ردیف دســتگاهی و موســیقی اجتماعی 
کشور اســت که متاســفانه در دهه های 
گذشــته یک مقدار مورد غفلت واقع شد 
اما خوشبختانه دوباره هنرمندانی که کار 
آواز انجام می دهند، به این مســئله روی 

آوردند.
وی افــزود: زمانی که بنــده تصمیم گرفتم 
مناجات خوانــی را انجــام دهــم، تقریبا 
می شــود گفت که مناجات خوانی منسوخ 
بود، هیچ کس این کار را انجام نمی داد و در 
حوزه کاری ما یک اتفاق عجیب غریبی بود، 

پیام های متفاوتــی دریافت کردم که بخش 
زیادی از این پیام ها با یک ابراز نگرانی برای 

آینده حرفه ای من بود.
این خواننده موسیقی ســنتی بیان کرد: در 
نسلی که من هستم و نسل های بعدی، این 
فرم بار دیگر احیا و زنده شد، الان تقریبا در 
ابتدای مــاه رمضان می بینیــم هنرمندان 
زیــادی مناجات هایی را ضبط و منتشــر 

می کنند.
آلبــوم  تولیــد  دربــاره  معتمــدی 
»مناجات خوانی« اظهارداشت: ابتدا قصدم 
تولید یک آلبوم نبود، تقریبا از اوایل دهه ۸۰ 
به فکر افتادم که یک مناجــات تولید کنم، 
که وقتی منتشــر کردیم و بازخورد خوبی 
داشــت، آن را ادامه دادم و بعدهــا که این 

آثار جمع شــد، تصمیم بر این شد که آن را 
تبدیل به یک آلبوم کنیم.

وی گفت: مناجات خوانی بســتری است که 
بخش حداکثری نزدیک بــه تمامش حال 
اســت تا تکنیک، مناجات خوانــی تحریر، 
پیچیده، مدلاســیون های  تکنیک هــای 
عجیــب و مرکب خوانی هــای فنــی نباید 
داشــته باشــد، یک فرم هنری اســت که 

تمامش حال و معنویت است.
معتمدی افزود: اگــر بخواهید یک مناجات 
تاثیرگذار را خلق کنید بیش از هر چیز باید 
روح خود را لطیف کنید، روح لطیف کردن 
هم در طول زندگی خود باید داشــته باشید 
و هم اتفاقا در لحظات، روز یــا هفته ای که 

می خواهید اثر را ضبط کنید.
آییــن اختتامیــه و معرفی آثــار برگزیده 
جشــنواره »ماهور« نخســتین مســابقه 
ایرانیــان« جمعــه )۱۸  »ســحرخوانی 
فروردیــن( با حضور غلامعلــی حدادعادل 
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، عضو 
شــورای عالی انقــلاب فرهنگــی و رئیس 
فرهنگســتان زبان و ادب فارسی، محمد اله 
یاری مدیرکل دفتر موسیقی وزارت فرهنگ 
و ارشــاد اســلامی، امیرعباس ستایشگر 
مدیرعامل انجمن موســیقی ایران، مهدی 
ســالم مدیرعامــل بنیاد فرهنگــی هنری 
رودکــی، علیرضا قــزوه مدیر دفتر شــعر، 
موسیقی و ســرود ســازمان صدا و سیما، 
علیرضا نادعلــی نایب رئیس کمیســیون 
فرهنگی و ســخنگوی شورای اسلامی شهر 
تهران، مهرداد باقری رئیس، امیرحســین 
ســمیعی معاون هنری ســازمان فرهنگی 
هنری شــهرداری تهران، داوران جشنواره، 
جمعی از شاعران، هنرمندان و مسئولان در 

تالار رودکی برگزار شد.

استقبال عمومی از بخش کتاب نمایشگاه قرآن امسال چشمگیر است

همه ماجراها درباره اجرای نمایش »بزن بریم ماه«
خریدار  یک کارگــردان تئاتر از وضعیت 
نامشخص اجرای نمایش»بزن بریم ماه« در 
تالار هنر انتقــادات و گله های را از مدیر این 
تالار دارد و در عین حــال مدیر تالار هم می 
گوید: این نمایش بازبینی نرفته اســت که 

بخواهیم تاریخ مشخص اجرا بدهیم.
مریم منصوری برای اجــرای نمایش »بزن 
بریم ماه« در تالار هنر، با این ســالن قول و 
قرار گذاشــته و قرار بود این نمایش را بهار 
امســال روی صحنه ببرد امــا از بلاتکلیفی 
اجرای این نمایش خبــر داد و گله هایی از 

تالار هنر مطرح کرد.
او در گفتگــو با ایســنا با ارایــه توضیحاتی 
درباره پروســه تصویب اجرای این نمایش 
در تالار هنر یادآوری کرد: اســفند ســال 
۱۴۰۰ به دنبال انتشــار فراخوان تالار هنر 
برای اجراهای ســال ۱۴۰۱، گــروه ما نیز 
نمایشــنامه »بزن بریم ماه« را بــرای ارائه 
داد که بعد از تصویب متن از ســوی تالار و 
دریافــت مجوز متــن از شــورای نظارت و 
ارزشیابی اداره کل هنرهای نمایشی، مقرر 

شد پس از بازبینی روی صحنه برویم.
منصوری با اشــاره به تمرین این اثر نمایشی 
در تابستان گذشــته ادامه داد: در آن مقطع  
آقای علی پاکدســت هم کــه در آن زمان از 
مشاوران و کارشناســان تالار هنر بودند، به 
عنوان مشاور کارگردان در کنار من بودند که 
البته ایشــان هم  اوایل شهریور سال پیش با 
این ســالن قطع همکاری کردند. به هر حال 
تمرین های ما تا اواخر شــهریور پارســال 
ادامه داشت اما در پی اتفاقات اجتماعی که 
منجر به تعطیلی ســالن های تئاتر از جمله 
تالار هنر شــد، در گفتگو با مدیــر تالار و با 
همفکری مشورت با ایشــان به این تصمیم 
مشترک رســیدیم که تمرین نمایش مان را 
متوقف کنیم. چرا که به عنــوان کارگردان 
کار، خود را مســئول تامیــن امنیت گروه 
می دانستم . علاوه بر اینکه در آن زمان، تئاتر 

مســاله جامعه نبود و حتــی اجراهای تئاتر 
هم متوقف شــده بود.وی با اشــاره به از سر 
گیری فعالیت بعضی از ســالن های نمایشی 
در زمســتان سال گذشــته اضافه کرد: بعد 
از دو سه ماه که شــرایط  برای اجرای تئاتر 
بهتر شده بود و سالن های تئاتر، تک و توک، 
باز شــده بودند، مدیر هماهنگــی تالار هنر 
در تمــاس تلفنی به من اعلام کــرد که باید 
برای تصمیم گیری دربــاره روند ادامه کار یا 
انصراف از اجرا، جلســه ای دیگر با مدیریت 
سالن داشــته باشــیم. در غیر این صورت، 
آغاز نکــردن تمریــن، به مثابــه انصراف از 
اجرا تلقی می شــود. این در حالی بود که ما 
عروسک های سایه و تن پوش و عروسک های 
باتومی را با هزینه شخصی خودمان و بدون 
ریالی کمک هزینه، ســاخته بودیم و بعد از 
دو ماه و نیم تمرین بچه های گروه دل شــان 
نمی آمد کــه کار تعطیل شــود. اما از طرف 
دیگر در این فاصله، بعضــی از اعضای گروه 
به دلیــل تعطیلی تئاتر و شــرایط دشــوار 
اقتصادی، به ناچار به مشــاغل دیگری روی 
آورده بودند و به همیــن دلیل به ناچار نیمی 
از بازیگران اصلی نمایش مــا تغییر کردند. 
همه تئاتری ها می داننــد چنین تغییری در 
یک گروه اجرایی، به منزلــه تمرین دوباره 
اســت. به همین دلیل دوباره تمرین را از سر 
گرفتیم و از نیمه بهمن تا پایان اســفند سال 

گذشته مشغول تمرین بودیم.
منصوری با اشــاره بــه زمان اجــرای این 
نمایــش ادامــه داد: پیش از این قــرار بود 
اجرای نمایش ما به عنــوان دومین اجرای 
تــالار هنــر در بهــار  ۱۴۰۲ یعنــی از ۲۰ 
اردیبهشت شــروع بشــود و نهایتا تا پایان 
خرداد به اتمام برسد. بر همین اساس مقرر 
شــد هفته پایانی اســفند بازبینی را انجام 
بدهیم اما بعدا اعلام شــد گروهی که پیش 
از ما نوبت اجرا داشــته و قرار بود نمایشش 
را از هفتم فروردین مــاه روی صحنه ببرد، 

اجرایش به تعویق افتــاده و طبیعتا اجرای 
ما نیز عقب خواهــد افتاد و به خــرداد ماه 
موکول می شــود، در پی این تغییر و با توجه 
به وضعیت ســلامتی ام کــه در آن مقطع 
قدری با مشکل مواجه شده بود، درخواست 
کردیــم بازبینی مان را به اواخــر فروردین 
موکــول کنند بــا تاکیــد بر اینکــه زمان 
اجرای ما همان خرداد مــاه باقی بماند که 
ایشــان هم پذیرفتند. اما ناگهان هفته آخر 
اســفند، مدیر تالار هنر اعلام کرد بودجه ۴ 
میلیاردی برای بازســازی این  تالار مصوب 
شده است و اجرای شــما به بعد از بازسازی 

می افتد.
او با ابراز تاسف از اینکه هنوز زمان مشخصی 
برای بازســازی تالار هنر اعلام نشده است، 
گفت: مجموعه ســخنان مدیر تالار و حتی 
مصاحبه هــم که آقای رفیعــی در روزهای 
پایانی ســال پیش داشتند، زمان مشخصی 
را برای شــروع و پایــان بازســازی اعلام 
نکرده اند. این در حالی اســت که همه اهل 
تئاتــر می دانند، برای یک گروه نمایشــی، 
فاصلــه بین تمریــن و اجرا، یعنی شــروع 
دوباره تمرین ها و فرسایشــی شدن پروژه. 
در حالیکه تالار می دانست که چند گروه در 
حال تمرین هستند و چه قول و قرارهایی با 
کارگردان ها گذاشته است. آیا نمی توانست 
بودجه بازسازی را نگه دارد تا گروه هایی که 

اجرایشان برنامه ریزی شــده، نمایش های 
خــود را روی صحنه ببرند و بازســازی را به 
مقاطعی مانند ماه محــرم و صفر که اجراها 

محدودتر هستند، موکول کنند ؟
منصــوری ادامــه داد:  نه تنها هنــوز زمان 
شروع بازسازی مشخص نشده، مدت زمان 
آن نیز مبهم اســت چراکه  مدیر هماهنگی 
مدت زمانــی حدود دو ســه مــاه را اعلام 
کرده ولی مدیر تالار از بازســازی ۲۰ روزه 
صحبت می کند درحالیکــه جامعه تئاتری 
می داند بازســازی یک تالار نمایشی در این 
مدت کوتاه، شدنی نیســت. بنابراین اولین 
مسئولیت سالن این اســت که تاریخ دقیق 
بازسازی را مشــخص کند تا گروه ها بتوانند 

برای اجرای شان برنامه ریزی کنند.
او در ادامه از نکته ای آزاردهنده سخن گفت: 
ما هم مانند بیشــتر  گروه ها نمایش خود را 
در  پلاتو تالار هنر  تمریــن می کردیم و این 
البته روال کار تالار هنر هســت و شــامل 
همه گروه ها می شــود مگــر گروه هایی که 
خودشــان جا یا امکانی بــرای تمرین های 
بیشتر در اختیار دارند. اما  نکته آزار دهنده 
این است که وقتی شــما به عنوان یک گروه 
نمایشی اعتراض خود را به مدیر تالار منتقل 
می کنید یــا از او انتظار اعــلام زمان بندی 
دقیق تــری دارید تــا بتوانید بــه گروه تان 
پاسخگو باشید، ایشان می گویند که سالن 
تمرین را از ما خواهد گرفت! پرسش من این 
است که چرا به محض کوچکترین انتقادی، 
با چنین برخوردهایی روبه رو می شــویم در 
حالی که من به عنــوان کارگردان، در قبال 

گروهم مسئولیت دارم.
او تاکید کــرد: نمی توان از بازیگــر انتظار 
داشــت که وقتی ســرِ کاری آمد، مدت ها 
معطل بمانــد تا تکلیــف اجــرای آن کار 
مشــخص شــود آن هم در ایــن وضعیت 
دشــوار اقتصــادی. در شــرایطی که همه 
ما می دانیم اقتصــاد تئاتر چقــدر بحرانی 

است، خوب اســت که نســبت به یکدیگر 
مسئولیت بیشتری داشــته باشیم. درست 
نیست که مدیر ســالن ما را تحت فشار قرار 
بدهد کــه دو هفته زودتــر بازبینی بدهیم. 
در حالی در دیالوگ با خودش بازبینی را به 
آخر فروردین موکول کرده ایم و اصولا تمام 
این امکانات دولتی برای استفاده گروه های 
تئاتری برای تولید آثار بهتر اســت و ما همه 
موظف هستیم در این زندگی سیال تئاتری 
به هم کمک و در کنار هم آثار بهتری تولید 
کنیــم و البته با توجه به شــرایط اقتصادی 
جامعه، نرخ تورم و وضعیــت تئاتر در دوره 
بعد از کرونا و... بحــران اقتصادی گروه های 
تئاتــری و زندگــی آسیب پذیرشــان بــر 
کسی پوشیده نیســت و هزینه های بیشتر 
برای پلاتــو و مکان تمریــن، نتیجه ای جز 
کوچک تر شدن سفره محدود و بی بضاعت 

تئاتری ها ندارد.
نویسنده »اسب آبنوس«،نمایش برگزیده 
جشــنواره تهران ـ مبــارک، در عین حال 
خاطرنشان کرد: البته شاید خود سالن هم 
هنوز تاریــخ دقیقی بــرای دریافت بودجه 
و آغاز زمان بازســازی نمی دانــد که در این 
صورت بودجــه بازســازی، موهبتی معلق 
است که معلوم نیســت چه زمانی در اختیار 
سالن  قرار می گیرد و هر وقت که نازل شود، 
سالن باید تمام برنامه هایش را تعطیل کند 
تا این فرصت از کف نرود. امــا در این میان 
گروه های نمایشــی ســنگ زیرین آســیا 
هستند زیرا ما هســتیم که در نهایت همه 
این فشــارها را متحمل می شویم. در حالی 
که امروز بسیاری از گروه هایی که همزمان 
با ما تمرین می کردند و اجرایشان به تعویق 
افتاد، هنــوز تمرین مجدد خود را شــروع 
نکرده اند یا اصلا انصراف دادند. اگر ما هم از 
آغاز می دانستیم که قرار است اجرای مان به 
مهر و آبان منتقل شود، لزومی نداشت قبل 

از عید تمرین خود را آغاز کنیم.

آگهی مزایده فروش میله 
پرچم )نوبت دوم( 

چاپ اول شناسه آگهی:1474679
شهرداری گلپایگان در نظر دارد مزایده فروش میله پرچم به شماره 
1002095120000001 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

برگزار نماید. 
تا  فراخوان  اسناد  تحویل  و  دریافت  از  فراخوان  برگزاری  مراحل  کلیه 
بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 

به آدرس: www.setadiran.ir انجام خواهد شد. 
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه نسبت به 
ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه 

صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم به عمل آورند. 
مواعد زمانی: 

-مهلت دریافت اسناد فراخوان:1402/1/24
-مهلت ارسال پیشنهادات:1402/2/4
-زمان بازگشایی پاکت ها: 1402/2/7

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار: مبلغ 63/000/000 
ریال به صورت فیش واریزی با ضمانت نامه بانکی.

متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانند به سایت شهرداری 
های  شماره  با  یا  مراجعه   www.Golpayegancity.ir نشانی   به 

40-03157484038 تماس حاصل نمایند. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1402/01/20 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/01/22

پیمان شکرزاده- شهردار

آگهی مزایده فروش دستگاه 
جارو مکانیزه )نوبت دوم( 

چاپ اول شناسه آگهی:1474665
شهرداری گلپایگان در نظر دارد مزایده دستگاه جارو مکانیزه به شماره 
1002095120000002 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

برگزار نماید. 
تا  فراخوان  اسناد  تحویل  و  دریافت  از  فراخوان  برگزاری  مراحل  کلیه 
بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 

به آدرس: www.setadiran.ir انجام خواهد شد. 
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه نسبت به 
ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه 

صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم به عمل آورند. 
مواعد زمانی: 

-مهلت دریافت اسناد فراخوان:1402/1/24
-مهلت ارسال پیشنهادات:1402/2/4
-زمان بازگشایی پاکت ها: 1402/2/7

مبلغ  کار:  ارجاع  فرآیند  در  شرکت  تضمین  مبلغ  و  نوع 
175/000/000 ریال به صورت فیش واریزی با ضمانت نامه بانکی.

متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانند به سایت شهرداری 
های شماره  با  یا  مراجعه   www.Golpayegancity.ir نشانی   به 

 40-03157484038 تماس حاصل نمایند. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1402/01/20 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/01/22

پیمان شکرزاده- شهردار
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میدان

پیروزی سرخپوشان تبریزی برابر صدرنشین رقابتهای 
لیگ برتر نه تنها سه امتیاز شــیرین را برای تراکتور به 
ارمغــان آورد بلکه باعث افزایــش جذابیت های صدر 

جدول و لبخند دو تیم پایتخت نشین شد.
 رقابت های هفته بیســت و پنجم لیگ برتــر فوتبال 
با کاهــش فاصله ســپاهان اصفهان با ســرخابی های 
پایتخت همراه شــد. تراکتــور تبریز در ادامه مســیر 
موفقیت خود توانست ســپاهان را در ورزشگاه یادگار 
امام تبریز بــا نتیجه یک بر صفر شکســت دهد تا پاکو 
خمز همچنان آمــاری ایده آل از زمــان حضورش در 

تبریز برای خود ثبت کند.
سرمربی اسپانیایی تراکتور در حالی توانست مچ ژوزه 
مورایس را بخواباند که صدرنشــین فعلی رقابت های 
لیگ برتر آخرین بار دهــم دی ماه ۱۴۰۱ مقابل پیکان 

تهــران در هفتــه چهاردهم باختــه بود تا 
فاصله ای ۹۸ روزه بین این باخت تا شکست 

مقابل تراکتور بیفتد.
تراکتور نیز ســومین برد خود در پنج هفته 
اخیر را کســب کرد تا با توجــه به باخت گل 
گهر ســیرجان امیدوار به گرفتن جایگاه این 
تیم شود. تراکتور با این پیروزی ۴۲ امتیازی 

شد تا تنها یک امتیا فاصله با گل گهر داشته باشد.
گل گهر که تا چند هفته قبل با امیر قلعه نویی به سمت 
بالای جدول حرکت می کرد، پس از یک پیروزی بدون 
حضور این ســرمربی برابر ذوب آهن شکست خورد تا 
شانس رسیدن به قهرمانی اش به حداقل برسد و فقط 
روی کاغذ این شانس را داشته باشــد اما در معادلات 
فوتبال هیچ امیدی برای رسیدن به رده اول و حتی دوم 

و سوم نخواهد داشت.
برد بــزرگ تراکتور مقابل ســپاهان نه تنها 
تبریز را غرق در شــادی کرد بلکه این تیم و 
مربی اش محبوب دل طرفــداران متعصب 
استقلال و پرسپولیس شــدند. لطف بزرگ 
تراکتور در حق ســرخابی های پایتخت تنور 
قهرمانی ایــن رقابت ها را در ۵ بــازی پایانی 

داغ تر از همیشه کرد.
ســپاهان با ۵۲ امتیاز و تنها به لطــف تفاضل گل بهتر 
نسبت به استقلال در صدر ماند تا آبی ها نفس به نفس 
این تیم حرکت خود برای کســب قهرمانــی را ادامه 
دهند. پرســپولیس نیز با کســب پیروزی سه بر صفر 
مقابل ملوان بنــدر انزلی ۵۱ امتیازی شــد تا تنها یک 
امتیاز با رتبه اول و دوم فاصله داشــته باشد.بازی های 

حســاس باقیمانده در ادامه رقابت های لیگ برتر نظیر 
دربی پایتخت می تواند کــورس قهرمانی فصل جاری 
لیگ برتــر را وارد چالش جذابی کند کــه پیش بینی 
اش برای هر کارشناس و هواداران فوتبال برای تعیین 
تیم قهرمان سخت تر از گذشته باشد.نتایج دیدارهای 

هفته بیست و پنجم لیگ برتر به شرح زیر است:
* مس رفسنجان یک - نفت مسجدسلیمان صفر

* پرسپولیس ۳ - ملوان صفر
* صنعت نفت آبادان ۲ - مس کرمان یک

* فولاد خوزستان ۲ - نساجی مازندران صفر
* ذوب آهن اصفهان یک - گل گهرسیرجان صفر

* هوادار تهران صفر - پیکان تهران یک
* آلومینیوم اراک صفر - استقلال تهران یک
* تراکتور تبریز یک - سپاهان اصفهان صفر

 مدیرعامل باشــگاه پرسپولیس با اشــاره به بارگزاری 
مســتندات این باشــگاه برای حضور در آســیا گفت: 
اطلاعات را بارگــزاری کردیم و اگر موردی باشــد به 
ما اعلام خواهد شــد که تا این لحظه مــوردی نبوده و 
تنها مســاله به بحــث اســتادیوم آزادی و محل بازی 

پرســپولیس باز می گــردد. رضا درویش بــا تاکید بر 
اینکه تمامی مســتندات و اطلاعات مربوط به حضور 
پرسپولیس در آسیا بارگزاری شــده و مشکلی در این 
خصوص وجود نــدارد تاکید کرد: اگر مســاله خاصی 
یا ابهامی باشــد به ما خبر داده تــا آن را برطرف کنیم 

اما تا این لحظه خبری نیســت.وی ادامــه داد: تمامی 
مواردی که برای اخد مجوز حرفه ای بر عهده باشــگاه 
پرسپولیس بود انجام شده و به تأیید کارگروه مربوطه 
هم رســیده و دیگر کاری بر عهده ما نیست. تنها مورد 
محل بحث برای اخــذ مجوز حرفه ای پرســپولیس، 

استادیوم آزادی است که رفع مشکلات آن هزینه های 
زیادی دارد که باید به آن نگاه ملی شــود.او یادآور شد: 
مهم ترین ســرفصل AFC به بحث انضبــاط مالی باز 
می گردد که این توفیق را داشــتیم با همکاری شبانه 

روزی همکارانمان این مسایل را برطرف کنیم. 

فوتبال

پرسپولیس

خریدار  ورود صریح و بدون لکنت رئیس 
سازمان خصوصی سازی به فضای غیرشفاف 
فوتبــال، هــواداران فوتبال را امیــدوار به 
برخورد بــا تخلفات مالی گســترده در این 

رشته ورزشی کرده است.
 اوضاع آشــفته مالی فوتبال ایــن روزها با 
توجه به افشاگری های تکان دهنده حسین 
قربان زاده رئیس ســازمان خصوصی سازی 
آشکارتر از همیشه شــده و سبب شده تا بر 
خلاف قبل این بار مدیــران فوتبال نتوانند 
بــا فرافکنی از کنــار مســئولیت هایی که 
متوجه شان اســت عبور کنند. شاید برای 
اولیــن بار در فوتبــال ایران باشــد که یک 
مســئول به چالــش کشــیده و مجبور به 

پاسخگویی می شود.
البته فوتبال ایران سال هاســت که درگیر 
و ریخــت و پاش هــای مالی اســت که در 
ســایه عدم نظارت هر سال گســترده تر و 
پرونده های آن قطورتر می شــود. ۸ سال از 
قرائت پرونده فســاد در فوتبال در مجلس 
می گذرد، پرونده ای که بهمن ماه ســال ۹۴ 
در صحن علنی قرائت شد و به صورت تقریبا 
کامل با بررسی  ها و مستندسازی که صورت 
گرفته بود، به موارد مختلف فساد در فوتبال 
پرداخته بود. آن پرونده نشان داد تا چه حد 
در فوتبال ایــران هرج و مــرج مالی و ورود 
پول های بدون ضابطه ســبب شده است تا 

فساد ریشه کند.
در این دو دهه موارد متعددی از آشــفتگی 
مالی در بخش های مختلف از فدراســیون 
فوتبال گرفته تا باشــگاه ها دیده شــده که 
باعث حیــف و میل چند صــد میلیاردی از 

بودجه  ای شــده که از بیت المال به فوتبال 
سرریز شــده است. از رشــد بی ضابطه رقم 
قراردادهــا که بــدون هیــچ توجیهی در 
روزهای ســخت اقتصادی کشــور صورت 
می گیــرد گرفته تا قراردادهای شــائبه دار 
با بازیکنــان و مربیان خارجــی که پس از 
شکایت شــان، هزینه هنگفتی از بیت المال 

خرج تسویه حساب با آنها می شود.
معضــل  می گــذرد  کــه  ســال  هــر 
سوء اســتفاده های مالی و غیر شفاف بودن 
هزینه و درآمدها باشــگاه ها گســترده تر 
می شود و این باعث می شــود تا جور چنین 

بی بندوباری هــای مالــی از بیــت المال 
پرداخت شود و هر سال هزینه های سنگین 

و غیرقابل جبرانی بر دولت تحمیل شود.
فســاد در فوتبال و سوء اســتفاده هایی که 
صورت می گیرد ریشــه در عــدم نظارت و 
حساب کشــی از مدیران منصوب شده در 
فوتبال دارد و اهمال و ســکوت برابر حیف و 
میل هایی که صورت می گیرد زمینه را برای 
گسترش فســاد مهیا کرده است، به طوری 
که یک مدیر فوتبالی بنا بر افشاگری رئیس 
سازمان خصوصی ســازی به خودش جرات 
می دهــد که دو بــار بدهی یک چــک را از 

باشگاه نقد کند!
در چنیــن شــرایطی بایــد از ورود رک و 
صریح و بدون رودروایســی رئیس سازمان 
خصوصی در ماجرای اتفاقاتی که در باشگاه 
استقلال می گذرد، اســتقبال کرد و آن را 
ســتود. سال هاســت هواداران فوتبال در 
انتظار هســتند که اینچنین صریح و بدون 
لکنــت، مدیرانی که در فوتبال شــفافیت 
مالی ندارند و حــرف و حدیث های زیادی 
دربــاره هزینه ها و درآمدهایشــان وجود 
دارد، مورد مواخــذه قرار بگیرنــد و برابر 
مسئولیت هایی که با توجه به جایگاه شان 

متوجه آنها است، پاسخگو باشند.
شکایت رئیس ســازمان خصوصی سازی از 
مدیرعامل و اعضای هئیت مدیره استقلال 
بابت هزینه بدون اجازه ۶۰۰ میلیارد درآمد 
بورســی این تیم، می توانــد اولین چراغ در 
مسیری باشــد که سال هاست فوتبال ایران 
به آن نیاز داشته و هیچ گاه پیش نیامده که 
یک مدیر چه در فدراسیون و چه در باشگاه 

اینگونه مورد بازخواست قرار بگیرد.
البته حساب کشی مدیران متخلف فوتبال 
که شفافیت برای آنها محلی از اعراب ندارد، 
بایــد ادامه پیدا کنــد و چه آنهایــی که در 
باشگاه ها مســئولیت دارند و چه آنهایی که 
در فدراســیون فوتبال دارای پست و مقام 
هستند باید نسبت به ریال به ریال بودجه ای 
که از دولت و بیت المــال دریافت می کنند، 
پاســخگو باشــند و عملکردشــان در اتاق 

شیشه ای قرار بگیرد.
و  نظارتــی  دســتگاه های  فعال شــدن 
حساب کشــی از مدیــران بــا توجــه به 
عملکردشــان می توانــد فوتبال ایــران را 
از فســادی کــه در بخش هــای مختلــف 
گریبانگیر آن است، پاکســازی و از حیف و 
میل بیت المال و بودجــه ای که می تواند در 
بخش های دیگر خیلــی از گره ها را باز کند، 

جلوگیری کند.
حالا رئیس ســازمان خصوصی سازی چراغ 
اول را در این مسیر روشن کرده است و باید 
امیدوار بود که ســایر بخش های نظارتی و 
قضایی نیز چنین صریــح وارد فجایع مالی 
فوتبال شــوند و اجازه ندهند فساد هر روز 

بیشتر گسترده تر شود.

هدیه یک اسپانیایی به استقلال و پرسپولیس

ویش: تنها مشکل ما در حال حاضر استادیوم آزادی است در

رحمان مرد بی رقیب آستانه؛ معصومی در سد مونختور مغول
خریدار   مسابقات قهرمانی آسیا می تواند 
آمــوزن مهمی بــرای ســتارگان نوظهور 
کشــتی آزاد و فرنگی ایران باشد. ستارگانی 
که ســودای قهرمانی در جهان و المپیک را 

در سر دارند.
 رقابت های کشــتی آزاد و فرنگی قهرمانی 
آســیا روزهای ۲۰ تا ۲۵ فروردین در شهر 
آستانه قزاقستان برگزار می شود و تیم های 
ایران با ترکیبی از جوانان و قهرمانان کشور 
در این دوره از رقابت ها حضور پیدا خواهند 
کرد. در کشتی آزاد رحمان عموزاد خلیلی 
قهرمان جهــان شناخته شــده ترین چهره 
ایــران در این دوره از مســابقات به شــمار 
می رود. حضور مرد بی رحم کشــتی ایران 
در آســتانه در حالی قطعی است که رقیب 
اصلی او یعنی باجرانگ هندی در این دوره 

از رقابت ها غایب است.
امیر توکلیان سرمربی تیم کشتی آزاد هند 

را بر عهده دارد.
علیرضــا ســرلک در وزن ۵۷ کیلوگــرم، 
مرتضــی قیاســی در وزن ۷۰ کیلوگــرم، 
علیرضــا کریمــی در وزن ۸۶ کیلوگــرم، 
ارشک محبی در وزن ۹۲ کیلوگرم مجتبی 
گلیــج در وزن ۹۷ کیلوگــرم و امیررضــا 
معصومــی در وزن ۱۲۵ کیلوگــرم از دیگر 
چهره های معروف کشــتی ایران در آستانه 
قزاقستان هســتند. چهره هایی که جدال 
ســختی با حریفان هندی، قــزاق و ازبک 
دارند و به دنبال تکرار عنوان قهرمانی آسیا 

هستند.
جدال احتمالی ارشــک محبــی با دیپاک 
پونیای هندی دارنده مــدال نقره قهرمانی 

آسیا و پنجمی المپیک، امیررضا معصومی با 
مونختور دارنده مدال نقره قهرمانی جهان، 
علیرضا ســرلک با زانابازار زاندانبود دارنده 
مدال برنز قهرمانی جهان و علیرضا کریمی 
با عظمــت دولت بیکــوف قــزاق و دارنده 
مدال برنــز قهرمانی جهــان از جذاب ترین 

پیکارهای قهرمانی آسیا به شمار می رود.
یکی از مهمتریــن کشــتی های این دوره 
از رقابت هــا مســابقه احتمالــی امیررضا 
معصومــی قهرمــان نوجوانــان، جوانان و 
امیدهای جهان با مونختور مغولی اســت. 
مونختور مــدال نقره مســابقات قهرمانی 
۲۰۲۲ جهــان در بلگراد و برنــز قهرمانی 
۲۰۲۱ اســلو را در کارنامه دارد. معصومی 
جوان که ســودای رســیدن به پیراهن تیم 
ملی را در ســر می پروراند نخستین مسابقه 
رســمی و مهم خود را در آســتانه و در رده 
ســنی بزرگســالان تجربه خواهــد کرد، 
رقابت هایی کــه می تواند برای وی بســیار 
حائز اهمیت باشــد. وی در حالی باید برابر 
غــول مغولی قــرار گیرد کــه در داخل نیز 
رقیبان سرســختی مانند امیرحسین زارع 

و مصطفی طغانی را پیش رو خواهد داشت.
معصومی در ســال ۱۴۰۱ و در رقابت های 
قهرمانی کشــور با اقتدار به عنوان قهرمانی 
رســید تا بعد از قهرمانی در جام تختی سال 
۱۴۰۰ در تنکابن دومیــن موفقیت داخلی 
خود را در رده سنی بزرگسالان تجربه کند. 
گیله مرد به همراه تیم ملی کشــتی آزاد به 
جام جهانی آمریکا رفت و موفق به کســب 

پیروزی سه دیدار خود شد.
بی تردید آوردگاه آســتانه می تواند آزمون 

ســخت بلاماخــوف ایرانــی باشــد تا وی 
نخســتین گام را در رده ســنی بزرگسالان 
محکم بردارد. معصومی توانسته در رده های 
ســنی نوجوانان، جوانان و امیدهای جهان 
صاحب گردن آویز طلا شود و به دنبال فتح 
سکوی قهرمانی در رده ســنی بزرگسالان 
است. البته وی در این مسیر رقیبان معروفی 
مانند امیرحسین زارع قهرمان جهان و نفر 
ســوم المپیک، طاها آکگل قهرمان جهان و 
المپیک، گنو پترواشــویلی قهرمان جهان 
و المپیــک و مونختور مغول و ســایر رقبا را 

پیش رو دارد.
علیرضا کریمی دارنده مــدال نقره جهان، 
از جمله نفرات باســابقه تیم ملی کشتی در 
مسابقات قهرمانی آسیا است. وی تا پیش از 
رقابت های قزاقستان سه دوره در قهرمانی 
قاره کهن حضور داشــته کــه حاصل آن ۳ 
مدال طلا اســت. کریمی به دنبال پوکر طلا 
در آستانه اســت. دارنده مدال برنز قهرمانی 
جهان، در سال های ۲۰۱۵، ۲۰۱۷ و ۲۰۱۹ 

به عنوان قهرمانی آسیا رسید.
علیرضا سرلک دارنده مدال نقره مسابقات 
جهانــی ۲۰۲۱ اســلو نیز یک مــدال نقره 
را در ســال ۲۰۲۱ در آلماتی قزاقستان به 
دست آورده است و به دنبال آن است که در 
ســرزمین قزاق ها رنگ مدال خود را تغییر 

دهد.
مجتبی گلیــچ دارنده مدال برنــز جهان از 
دیگر باتجربه های تیم ملی کشتی آزاد است 
که امید زیادی به تکرار عنوان قهرمانی وی 
در مسابقات قهرمانی آسیا می رود. گلیچ در 
سال ۲۰۱۸ و در مســابقات قهرمانی آسیا 

بیشــکک قزاقســتان به مدال نقره و  سال 
۲۰۲۰ در دهلی نو  به مدال طلا رسید.

مرتضی قیاســی آزادکار و المپیین ایرانی از 
دیگر مدعیان کســب مدال طلای قهرمانی 
آسیا است. وی تا پیش از این تنها یک مدال 
برنز قهرمانی قاره کهن را کســب کرده بود. 
قیاسی در سال ۲۰۲۱ در مسابقات آلماتی 

به تنها عنوان بین المللی خود رسید.
یاســین رضایی و امیرحســین کاووســی 
۲ نماینــده ایران هســتند که نخســتین 
آوردگاه آســیایی خــود را تجربه می کنند. 
سبک کشتی یاسین رضایی و قدرت نمایی 
کاووسی در مســابقات مصر از این ۲ جوان 

آزادکار ایرانی مدعی آسیا ساخته است.
ارشــک محبی دیگر نماینده ایران است که 
در وزن ۹۲ کیلوگرم به روی تشک می رود. 
وی عنوان چشمگیر آســیایی را در کارنامه 

ندارد اما چندی پیش موفق به کسب عنوان 
قهرمانی ایــران و قهرمانی مســابقات جام 

دانکلوف بلغارستان شد.
علیرضا ســرلک در ۵۷ کیلوگرم، یاســین 
رضایــی در ۶۱ کیلوگرم، رحمــان عموزاد 
در ۶۵ کیلوگــرم، مرتضی قیاســی در ۷۰ 
کیلوگرم، حسین ابوذری در ۷۴ کیلوگرم، 
امیرحســین کاووســی در ۷۹ کیلوگرم، 
علیرضــا کریمی در ۸۶ کیلوگرم، ارشــک 
محبی در ۹۲ کیلوگــرم، مجتبی گلیج در 
۹۷ کیلوگرم و امیررضــا معصومی در ۱۲۵ 
کیلوگرم نفرات اعزامی به ایــن رقابت ها را 

تشکیل می دهند.
رحمان عموزاد خلیلی در لیست اولیه اعزام 
به مسابقات قهرمانی جهان در آستانه نبود 
اما بــه دلیل مصدومیت پیمــان بیایانی در 

لیست اعزام قرار گرفت.

 تهیه ارز مشکل جدید سرخپوشان
باشگاه پرســپولیس با وجود تامین مبلغ قســط دوم مطالبات دروازه 
بان پیشین خارجی همچنان دنبال تهیه ارز برای خارجی های تیمش 
است. حســاب باشــگاه پرســپولیس بار دیگر به دلیل عدم پرداخت 
مطالبات این باشگاه به خاطر وام قرض الحســنه ای که در سال ۱۴۰۰ 
در دوران سرپرســتی مجید صدری دریافت کرده بود بســته شــد تا 
پرداختی های این باشگاه دچار مشکل شــود.رضا درویش مدیرعامل 
باشگاه پرسپولیس در حالی با مسدودی حساب های جاری این باشگاه 
روبرو شــده که باید تا ۲۵ فروردین مبلغ ۲۰۰ هزار یورو به عنوان قسط 
دوم مطالبات بوژیدار رادوشــوویچ به حســاب این بازیکن واریز کند. 
باشگاه پرســپولیس طبق تفاهم ســال گذشــته با دروازه بان پیشین 

کروات خود موظف به پرداخت این مبلغ است تا مشمول جریمه نشود.
مدیرعامل باشــگاه پرســپولیس موفق به تهیه ارز لازم شده اما موعد 
پرداختی بــه خارجی های فعلی این تیم نیز رســیده اســت تا وحدت 
هنانوف، لئاندرو پری را، اوســمار ویه را، پپه لوسادا و ولسلی ننکا پس از 

دو ماه بتوانند بخش دیگری از قراردادهای خود در دریافت کنند.
موضوعی که افشــین پیروانی سرپرست و یحیی گل محمدی سرمربی 
تیم به گــوش درویش رســانده اند امــا مدیرعامل باشــگاه از مربیان 
و بازیکنان خارجی تیم فرصت خواســته تا بتواند پــول آنها را تا پنجم 
اردیبهشــت ماه پرداخت کند و نگرانی بابت هرگونه شکایت احتمالی 

را برطرف کند.

گمانه زنی ها درباره خداحافظی غفور از تیم ملی 
ترس از نیمکت نشینی یا تکرار مصدومیت؟

 ملی پوش اسبق والیبال ایران ترجیح داد از بازی های ملی خداحافظی 
کند و تنهــا روی بازی های باشــگاهی تمرکز کنــد. در خصوص این 
تصمیم گمانه زنی های زیادی انجام شــد و برخی اعتقاد دارند غفور به 

خاطر ترس از نیمکت نشینی چنین تصمیمی گرفته است.
 پس از پایان لیگ برتر والیبال، لیســت تیم ملی والیبال اعلام شــد که 
در این لیســت نام امیر غفور هم دیده می شــد. غفور که با تیم شهداب 
یزد قهرمان لیگ برتر شــده بود در این قهرمانی نقش زیادی داشــت. 
این بازیکن ۳۱ ساله پیش از این نتوانسته بود قهرمانی در لیگ ایران را 
تجربه کند؛ اما بالاخره این طلســم شکست و او موفق شد جام قهرمانی 

این رقابت ها را بالای سر ببرد.
از همان زمان انتشار لیســت تیم ملی والیبال گمانه زنی های زیادی در 
خصوص اینکه غفور به تیم ملی بازمی گردد یا خیر مطرح و در این میان 
او هیچ واکنشــی به این موضوع نداشت. پیوســتن غفور به تیم عراقی 
این گمانه زنی ها را قوت بخشــید تا اینکه ۳ روز پیــش ایرنا در خبری 
اختصاصی اعلام کرد غفور قطعا دعوت به تیــم ملی را رد خواهد کرد و 
ساعاتی بعد این بازیکن در نامه ای به فدراسیون والیبال اعلام کرد که از 

بازی های ملی خداحافظی می کند.
در این ۳ روز کارشناســان و اهالی والیبال در خصــوص تصمیم غفور 
مبنی بر خداحافظی از بازی های ملی و چرایی این تصمیم صحبت های 
زیادی انجام دادند. شــاید یکی از مهمترین مســائلی که باعث شد او 
چنین تصمیم بگیــرد مصدومیت های پی در پی و کهنــه این بازیکن 
باشــد. فصل گذشــته لیگ برتر والیبال جزو معدود فصل هایی بود 
که غفور با مصدومیت های جدی روبرو نشــد. احتمالا این بازیکن 
ترجیح داده در ســال های پایانی دوران بازیگری خود فشار کمتری 
را در مســابقات تحمل کند تــا مجبور به تحمــل مصدومیت های 
طولانی مدت نشــود.از طرفی برخی دیگر از منتقدان و کارشناســان 
والیبال اعتقاد دارند گزینه اول عطایی برای پســت پشت خط زن، امین 
اسماعیل نژاد است و همین موضوع یکی از مهمترین دلایل غفور برای 

اتخاذ چنین تصمیمی بوده است.
 البته نمی توان این موضوع را با قاطعیت تایید کرد چرا که در سال های 
گذشته و در زمان هایی که شــهرام محمودی در تیم ملی حضور داشت 
غفور پشت خط زن دوم تیم ملی محسوب می شد و اگر دلیل غفور برای 
کناره گیری از تیم ملی، ترس از نیمکت نشــینی بود در آن زمان هم او 

نیمکت نشینی را تحمل نمی کرد.

وان بازیکنان استقلال وی ر فشار حذف از آسیا ر
پیشکسوت استقلال معتقد است که سرمربی آبی ها باید در ادامه فصل 

مراقب رفتارش باشد تا محرومیت او به تیم ضربه نزند.
 اســتقلال در چارچوب هفته بیســت و پنجم لیگ برتر فوتبال مقابل 
آلومینیوم اراک به برتری یک بر صفر رســید تا در کــورس قهرمانی با 

سپاهان و پرسپولیس صاحب یک پیروزی ارزشمند شود.
منصور رشیدی، پیشکسوت اســتقلال در گفت وگو با ایسنا درباره این 
دیدار اظهار کرد: بازی نسبتا خوبی بود و استقلال با بازی هجومی تری 

که به نمایش گذاشت به برتری رسید. 
جنگ اصلی در نیمــه اول در میانه زمین بود که هر دو تیم توانســتند 
موقعیت های خوبی ایجاد کنند و یک بار هــم رضاوند توپ را به دیرک 

دروازه آلومینیوم زد.
او افزود: آلومینیوم نشــان داد که تیم قدرتمندی است و مشخص است 
که به خوبی بدنســازی کرده اند. از طرفی اســتقلال با وجود این که در 
پنج، شش هفته اخیر نمایش خوبی داشــت اما با مسئله حذف از آسیا 
مواجه شــد که از لحاظ روحی و روانی روی بازیکنــان و کادرفنی تاثیر 
گذاشت و بازیکنان گوش به زنگ هســتند تا از آینده استقلال در آسیا 
مطلع شوند. با این حال اعضای تیم خودشــان را در بازی با آلومینیوم 

حفظ کردند و توانستند به یک پیروزی ارزشمند برسند.

آگهی مزایده فروش میله 
پرچم )نوبت دوم( 

چاپ اول شناسه آگهی:1474679
شهرداری گلپایگان در نظر دارد مزایده فروش میله پرچم به شماره 
1002095120000001 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

برگزار نماید. 
تا  فراخوان  اسناد  تحویل  و  دریافت  از  فراخوان  برگزاری  مراحل  کلیه 
بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 

به آدرس: www.setadiran.ir انجام خواهد شد. 
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه نسبت به 
ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه 

صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم به عمل آورند. 
مواعد زمانی: 

-مهلت دریافت اسناد فراخوان:1402/1/24
-مهلت ارسال پیشنهادات:1402/2/4
-زمان بازگشایی پاکت ها: 1402/2/7

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار: مبلغ 63/000/000 
ریال به صورت فیش واریزی با ضمانت نامه بانکی.

متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانند به سایت شهرداری 
های  شماره  با  یا  مراجعه   www.Golpayegancity.ir نشانی   به 

40-03157484038 تماس حاصل نمایند. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1402/01/20 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/01/22

پیمان شکرزاده- شهردار

آگهی مزایده فروش دستگاه 
جارو مکانیزه )نوبت دوم( 

چاپ اول شناسه آگهی:1474665
شهرداری گلپایگان در نظر دارد مزایده دستگاه جارو مکانیزه به شماره 
1002095120000002 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

برگزار نماید. 
تا  فراخوان  اسناد  تحویل  و  دریافت  از  فراخوان  برگزاری  مراحل  کلیه 
بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 

به آدرس: www.setadiran.ir انجام خواهد شد. 
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه نسبت به 
ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه 

صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم به عمل آورند. 
مواعد زمانی: 

-مهلت دریافت اسناد فراخوان:1402/1/24
-مهلت ارسال پیشنهادات:1402/2/4
-زمان بازگشایی پاکت ها: 1402/2/7

مبلغ  کار:  ارجاع  فرآیند  در  شرکت  تضمین  مبلغ  و  نوع 
175/000/000 ریال به صورت فیش واریزی با ضمانت نامه بانکی.

متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانند به سایت شهرداری 
های شماره  با  یا  مراجعه   www.Golpayegancity.ir نشانی   به 

 40-03157484038 تماس حاصل نمایند. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1402/01/20 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/01/22

پیمان شکرزاده- شهردار



اصفهان-مریــم مومنــی مدیــر 
اجــرای پروژه هــای ناحیه آهن ســازی 
از اجــرای موفقیت آمیز پــروژه افزایش 
ظرفیــت ذخیره ســازی آهــک ناحیه 
آهن ســازی بــا رعایــت کامــل موارد 
ایمنــی و با هدف افزایــش ظرفیت محل 
ذخیره ســازی آهک و ارتقای فرایندهای 

زیست محیطی شرکت خبر داد. 
رضا خــادم کیمیائــی، با بیــان اجرای 
موفقیت آمیــز پــروژه افزایــش ظرفیت 
ذخیره ســازی آهک ناحیه آهن ســازی 
افــزود: قبــل از اجــرای این پــروژه با 
کمبود ظرفیــت مخازن ذخیــره آهک 
مواجه بودیم از این  رو با رویکرد افزایش 
ظرفیــت محل ذخیــره آهــک و بهبود 
پــروژه  زیســت محیطی،  فرایندهــای 
افزایــش ظرفیــت ذخیره ســازی آهک 
ناحیه آهن ســازی در دســتور کار قرار 

گرفت.
ناحیــه  پروژه هــای  اجــرای  مدیــر 
آهن ســازی شــرکت فــولاد مبارکه در 
تشــریح فرایند ذخیره ســازی گفت: با 
اجــرای موفقیت آمیز این پــروژه، ابتدا 
مواد مســتقیماً داخل هاپرهــا تخلیه و 
ســپس در دو مخزن ذخیــره هریک به 
ظرفیت 1500 تن انبار می شــود. بعد از 

آن، از طریق ویبرو فیدرهــا و نوارنقاله ها 
به واحد فولادســازی انتقال می یابد. این 
در حالی اســت که با نصب غبارگیرهای 
جدیــد در ورودی و خروجــی مخازن به 
ظرفیــت 24000 و 10000 مترمکعب 
در ســاعت از انتشــار مــواد ناخالــص 

جلوگیری خواهد شد.
در ادامــه رئیــس اجــرای پروژه هــای 
ناحیه آهن سازی شــرکت فولاد مبارکه 
نیز در ایــن زمینه تصریح کــرد: با توجه 
به اهمیــت اجــرای پــروژه و به منظور 
اســتفاده حداکثــری از توانمندی های 
داخلی، ســاخت و نصب بیش از 700 تن 
اســکلت فلزی و گالری نوار نقاله، مخازن 
ذخیره، قطعات مکانیکــی نوارنقاله ها و 
داکت های غبارگیر در دســتور کار قرار 

گرفت که با موفقیت به انجام رسید.
محمد حســنی افــزود: ســاخت و نصب 
و  جدیــد   PLC و   MCC تابلوهــای 
همچنیــن 20 کیلومتــر کابل کشــی، 
مترمکعــب   1000 حــدود  اجــرای 
مهم تریــن  ازجملــه  را  بتن ریــزی 
فعالیت های انجام شــده در ایــن پروژه 

اعلام کرد.
همچنبــن رئیــس واحد آهک ســازی 
شــرکت فولاد مبارکه ضمن ابراز رضایت 

از اجرای این پروژه افزود: شــرکت فولاد 
مبارکه مقداری از آهک موردنیاز خود را 
توســط دو کوره موجود تولید و داخل 4 
مخزن 300 تنی ذخیــره می کند. برای 
ذخیره مابقی آهــک موردنیاز که از دیگر 
شــرکت ها تأمین می گــردد، دو مخزن 

300 تنی پیش بینی شده بود.
به دلیــل  گفــت:  پاســیار  خشــایار 
افزایش ظرفیــت انجام شــده در ناحیه 
فولادســازی، میزان مصرف آهک در این 
ناحیه به مقداری زیــادی افزایش یافت؛ 

ازاین رو با مشــکل فضای سربسته برای 
نگهداری آهک و مشــکلات پیرامون آن 
مواجــه بودیم کــه با اجرای ایــن پروژه 

مشکلات برطرف شد.
در ادامه ســروش جعفری، کارشــناس 
اجــرای پروژه هــای ناحیه آهن ســازی 
شــرکت فــولاد مبارکه بــا بیــان اینکه 
ظرفیت مخازن قبلــی حداکثر 300 تن 
بوده است، در تشریح عملکرد این بخش 
اضافه کــرد: در این پــروژه، آهک بعد از 
جداســازی توســط ســرند به نوار نقاله 

انتقال پیدا می کند و ســپس به وســیله 
شــوت دوراهه جدید بر روی نــوار نقاله 
جدید تعبیه شده می ریزد و به ساختمان 
مخازن جدید منتقــل می گردد؛ پس از 
آن توســط نوار نقاله جدیــد دوطرفه به 
داخل مخازن جدید انتقال می یابد و بعد 
از ذخیــره آهک در مخــازن 1500 تنی 
جدید، این مواد به وسیله ویبرو فیدرها و 
نوار نقاله ها بر روی نوار نقاله واحد حمل 
مواد فولادســازی ریخته و به وســیله آن 

به کوره ها منتقل می گردد.

یزد مدیرعامل شرکت ســنگ آهن مرکزی ایران-بافق گفت: حدود 
20 درصد پروژه 25 مگاواتی برق شــرکت ســنگ آهن مرکزی ایران-

بافق پیشــرفت داشــته اســت و تا تیرماه این پروژه به بهــره برداری 
می رسد.

مجتبی حمیدیان مدیرعامل شــرکت ســنگ آهن مرکزی ایران-بافق 
گفت: مســئله تولیــد و تأمین برق، با توجــه به قطعی های تابســتانه، 
دغدغه جدی شــرکت ســنگ آهن مرکزی ایران-بافق بوده است که 

در ســال گذشــته مناقصه و تعیین پیمانکار این پروژه برای تامین برق 
کارخانه گندله و کنسانتره انجام شد.

او بیــان کرد: مجموع ســرمایه گذاری در پــروژه 25 مگاواتــی برق این 
شرکت، ۸00 میلیارد تومان که توسط 2 پیمانکار در حال انجام است.

حمیدیان خاطرنشــان کرد: از قبل از پایان ســال آغاز عملیات اجرایی 
این پروژه شــروع شــد که برای تکمیل این پروژه با مدیر عامل شرکت 

پیمانکار، هماهنگی های لازم انجام و موانع برطرف شد.

او گفت: در پروژه های زیرساختی شــرکت یکی از طرح هایی که بسیار 
اهمیت پیدا کرده، پروژه های حوزه مرتبط بــا صنعت برق و تامین برق 

برای کارخانجات و زیرساخت های ما است.
مدیرعامل شــرکت ســنگ آهن مرکزی ایران-بافق بیان داشــت: در 
سال گذشــته پروژه پســت برق 150 مگاواتی افتتاح شــد که یکی از 
زیرســاخت های اصلــی کارخانه گندله ســازی بود و پایدارســازی و 

صیانت از این کارخانه و تامین برق پایدار را انجام می دهد.

بندرعباس  مدیرعامل نیروگاه برق بندرعباس گفت: واحد شــماره 
یک گازی این نیروگاه پس از پایان تعمیــرات و بازدید اتاق احتراق به 

مدار تولید بازگشت.
ریــوش محمودی گفت: واحد شــماره یــک گازی نیروگاه برق  دا
تاق  نجــام تعمیــرات دوره ای و بازدید ا بندرعبــاس که جهــت ا
ر  ز مدا یــران ا احتراق و بــا هماهنگــی مرکز کنترل شــبکه برق ا
ر تولید بازگشــت  تمــام عملیات، به مدا ز ا خارج شــده بود، پس ا

و به شبکه سراســری برق متصل شد.
محمودی هدف از تعمیرات دوره ای واحد شــماره یــک گازی را رفع 

موانع تولید در جهت بالا بــردن راندمان و افزایــش تولید عنوان کرد 
و گفت: ایــن عملیات با تلاش شــبانه روزی کارکنــان تعمیرات ظرف 

مدت 20 روز به پایان رسید.
مدیرعامل نیــروگاه برق بندرعبــاس گفت: تعویض یاتاقــان توربین، 
لاینرها، کراس فایــر تیوب هــا، ریتینرها، ســوخت پاش ها، بازدید از 
پره هــای گایدون، ســرویس اســترینر های خــط لولــه گاز، کالیبره 
کارت هــای اســپیدترونیک، ســرویس کولــر روغــن، شستشــوی 
رادیاتور های آب، تعویض فیلتر های ژنراتــور و ترموکوبل های معیوب 

اگزوز کمپرسور با موفقیت انجام شد.

یزد
تا تابستان امسال انجام می شود؛

وژه ۲۵ مگاواتی برق شرکت سنگ آهن بافق  بهره برداری از پر

وگاه برق بندرعباس  به مدار تولید بازگشت واحد گازی نیر

سنندج -فاطمه ملایی  سرپرســت اداره کل 
میراث فرهنگــی، گردشــگری و صنایع دســتی 
کردســتان گفت: براســاس آمارهــای موجود از 
24 اســفندماه ســال گذشــته تا 13 فروردین ماه 
ســال جاری بیش از 413 هزار نفــر اقامت در این 

استان به ثبت رسیده است
منصور مهرزاد اظهار کرد: خوشبختانه در ایام نوروز 
با تلاش همه اعضای ســتاد خدمات ســفر استان، 
فضای بســیار خوبی برای خدمات دهی به مهمانان 

و گردشگران ایجاد شد.
سرپرســت اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی کردســتان افزود: بر اساس آمارهای 
موجــود از تاریــخ 24 اســفندماه 1401 تــا 13 
فروردین ماه ســال جاری 413 هزار و 144 مسافر 
و گردشــگر نوروزی در اســتان اقامت داده شدند 
که نسبت به مدت مشابه ســال گذشته 14 درصد 

افزایش داشته است.
او بــا بیــان اینکــه بیشــترین اقامت مربــوط به 
شهرســتان های مریــوان، ســروآباد و بانــه بوده 
اســت، عنوان کرد: امســال علاوه بر مراکز اقامتی 
رســمی و دارای مجوز شــامل هتل، مهمان پذیر، 
هتل آپارتمان، اقامتگاه بوم گردی و ســنتی، خانه 
مســافر و… از ظرفیت تعدادی از کمپ های موقت، 
مدارس و ســالن های ورزشــی هم برای اســکان 

مهمانان و گردشگران نوروزی استفاده شد.

مهرزاد یادآور شــد: همچنین در این بــازه زمانی، 
دو میلیــون و 3۸هــزارو 330 نفــر از جاذبه های 
گردشــگری اســتان اعــم از تاریخــی، طبیعی، 
روســتاهای هدف گردشــگری، مذهبی، فرهنگی 
و… بازدید کردند که بیشــترین حضور گردشگر به 
ترتیب در شهرستان های مریوان، سروآباد و بانه به 

ثبت رسیده است.
سرپرســت اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی کردســتان از انجام ٩5٩ فقره بازدید 
نظارتی نیز در این ایام خبــر داد و گفت: در بازدید 
از تاسیســات گردشــگری اســتان برای 7 واحد 
تشــویقی، ۸٩ واحد تذکر و 12 واحد اخطار کتبی 

صادر شده  است.
او با اشــاره به اســتقبال گردشگران و مســافران از 
جشن های نوروزگاهی و نمایشگاه های صنایع دستی، 
هنرهای ســنتی و ســوغات در این ایام بیــان کرد: 
ظرفیت هــای بی نظیــر کردســتان و هماهنگی و 
هم افزایی میان فعــالان بخش خصوصــی و دولتی 
باعث شد، امســال شــاهد رضایت مندی مسافران و 

گردشگران نوروزی به استان باشیم.
مهرزاد یادآور شــد: امید اســت در ســال پیش رو 
بــا بهره گیــری از ظرفیت های موجــود و تعامل و 
همکاری بیش از پیش بتوانیم در راستای حفاظت از 
آثار تاریخی، معرفی و رونق صنایع دستی و توسعه 

صنعت گردشگری استان گام های مثبتی برداریم.

اهــواز - محمد مجدم حفارمردان شــرکت 
ملــی حفاری ایــران در 13 رور نخســت ســال 
نو ، موفق بــه تکمیــل نهایی 4 حلقه چــاه نفتی 
در گســتره فعالیت شــرکت های بهره بردار در 

مناطق نفتخیز جنوب شدند.
پیمان صفاپور رئیس آمــار ، اطلاعات و خدمات 
مکانیزه مدیریــت برنامه ریزی تلفیقی شــرکت 
در این بــاره توضیــح داد: برغم تعطیلات ســال 
نو و عیــد نوروز، کار حفاری چاه هــای نفت و گاز 
به طور مســتمر و شــبانه روزی از سوی کارکنان 

اقماری در موقعیت های عملیاتی تداوم دارد.
وی با بیان اینکه نخســتین حلقه چاه همزمان با 
اولین روز سال 1402 تکمیل و در اختیار شرکت 
شــرکت بهره برداری نفت و گاز گچســاران قرار 
گرفت، گفت : متراژ حفاری در 13 روز گذشته 3 

هزار و 11٩ متر به ثبت رسید.
صفا پور با اشــاره به اینکه ســال قبل ٩٩ حلقه 
چاه نفــت ، گاز و آب هــای ژرف بــا متراژ ۶7 
هــزار و 5 متــر حفــاری و تکمیل شــد ، نقش 
شــتاب بخشــی در جابجایی دکل های حفاری 
و پیاده ســازی یک دســتگاه از یک موقعیت و 
برپایی در موقعیت دیگر را که توســط تیم های 
تخصصی مجرب صورت می پذیرد را براســاس 
مســتندات و آمارهای اعلام شــده به مدیریت 
برنامه ریزی تلفیقی در انجام بــه موقع تکمیل 

چاه ها حائز اهمیت دانست.
وی در همین ارتبــاط به جلو افتادگــی عملیات 
حفاری ۶ حلقه چــاه به مدت 5٩ روز نســبت به 
برنامه تعریف شــده از ســوی کارفرما در ســال 
1401 اشــاره کرد که با تلاش مجموعه کارکنان 
عملیاتی و پشــتیبانی فنی در بخش های مختلف 
تحقق یافــت، افزود: در ســال 1400 میزان جلو 
افتادگی حفــاری و تکمیل چاه هــا ، مربوط به 4 

دکل در مجموع 15 روز بود.
رئیس آمار ، اطلاعات و خدمات مکانیزه مدیریت 
برنامه ریزی تلفیقی شــرکت ، اظهار کرد: بررسی 
آمار و ارقــام مربوط به حفاری چاه ها نشــان می 
دهد که از کل متــراژ حفاری در ســال قبل 44 
هــزار و 5۶2 متر مربــوط به حفــاری چاه های 
توســعه ای، 5 هزار و 14۸ متر چاه های اکتشافی 
، 3٩3 متر چــاه توصیفی و 1۶ هــزار و ٩02 متر 

چاه های تعمیری و تکمیلی بوده است.
وی با بیان اینکه نخســتین حلقه چاه همزمان با 
اولین روز سال 1402 تکمیل و در اختیار شرکت 
شــرکت بهره برداری نفت و گاز گچســاران قرار 
گرفت، گفت : متراژ حفاری در 13 روز گذشته 3 

هزار و 11٩ متر به ثبت رسید.
گفتنی است  در ســال 1400 میزان جلو افتادگی 
حفاری و تکمیــل چاه ها ، مربوط بــه 4 دکل در 

مجموع 15 روز بود.

کردستان خوزستان
سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان اعلام کرد؛

ثبت اقامت بیش از ٤١٣ هزار نفر مسافر در کردستان
در ۱۳ روز نخست سال جاری انجام شد؛

تکمیل عملیات حفاری ۴ حلقه  چاه نفت  در مناطق نفتخیز جنوب

با اجرای پروژه ای موفقیت آمیز صورت گرفت؛

افزایش ظرفیت ذخیره سازی آهك ناحیه آهن سازی فولاد مبارکه
مدیرعامل شرکت گاز استان خبر داد:

و ۳۰۰ اشتراک گاز رایگان  واگذاری بیش از  هزار
به مددجویان  ایلام

ایلام -حســن بیگی مدیرعامل شــرکت گاز اســتان ایلام از 
واگذاری یــک هزار و 310 مورد اشــتراک رایــگان گاز رایگان به 
مددجویان تحت پوشــش کمیته امداد، بهزیســتی، خانواده های 
معظم شــهدا و جانبــازان در نقاط مختلف شــهری و روســتایی 
این اســتان در ســال 1401 خبر داد و گفت: از ایــن تعداد 2۸0 
مورد مددجویان بهزیســتی ، 705 مورد مددجویــان کمیته امداد 
حضــرت امــام )ره( و 325 مــورد خانــواده های معظم شــهدا، 
ایثارگران، اماکن مذهبی و آموزشــی، مســاجد در ســطح استان 

بوده است.
» محمود کشــاورز« با اشــاره به اینکــه در مجموع یــک هزار و 
310 اشــتراک رایگان به مددجویــان کمیته امداد، بهزیســتی، 
خانواده های معظم شــهدا و جانبازان در نقاط شــهری و روستایی 
اســتان به صورت رایگان واگذار شده اســت، افزود: این اقدام در 
راســتای مســئولیت های اجتماعــی و تکالیف قانونــی در جهت 

کمک به نیازمندان انجام شده است.
وی اظهار داشت: برای واگذاری اشــتراک رایگان به خانواده های 
تحــت حمایــت کمیته امــداد امــام خمینــی)ره(، بهزیســتی، 
خانواده های معظم شــهدا و جانبــازان، اماکن مذهبــی و غیره از 
ابتدای ســال جاری تاکنون مبلغ 2 میلیارد و ۸۶1 میلیون و ۸5۸ 
هزار و 40 ریال از پرداخت هزینه ی اشتراک پذیری معاف و دارای 

اشتراک رایگان شده اند.
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان ایلام به معافیت از پرداخت گازبهای 
مشترکین تحت پوشــش نهادهای حمایتی اشاره و تصریح کرد: مبلغ 
2 میلیارد و ۸1 میلیون و ۸01 هزارو ٩۶0 ریال بخشــودگی هزینه ی 
گازبها برای مشترکین تحت پوشــش کمیته امداد و بهزیستی استان 

در طول سال  1401 منظور شده است.
کشاورز گفت: در طول ســال 1401 برای مدارس، مساجد و سایر 
مراکز قانونــی دارای معافیت قانونی نیــز، مبلغ 7۸0 میلیون و 5۶ 
هزار و ۸0 ریال مشــمولیت معافیت از پرداخــت هزینه ی گازبها 

اعمال شده است.
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان ایلام افزود: این شــرکت در راستای 
انجام وظایف قانونــی و مســئولیت های اجتماعی و کمــک به رفع 
محرومیت های استان، طبق مواد ۸0/ج/2 و ۸۸/ث/5 قانون برنامه ی 

ششم توسعه ی کشور، این مهم را در دستور کار خود قرار داده است
وی با اشــاره به این که اقدامــات و فعالیت های ایــن مجموعه در 
راســتای توســعه ی متوازن نعمــت گاز در جامعه به ویــژه افراد 
کمتر برخوردار است، اظهار داشــت: مددجویان نهادهای حمایتی  
که تاکنون از امتیاز و انشــعاب گاز بهره مند نشــده اند، می توانند با 
دریافت معرفی نامه از نهــاد مربوطه و ارائه ی آن به شــرکت گاز، 

صرفاّ یکبار از امتیاز کنتور و اشــتراک رایگان گاز استفاده کنند.

وزی نصف جهان؛ حامیان آب میهمانان نور

اصفهان-مریم مومنی بیــش از 1000 متر مربــع تبلیغات 
محیطی مدیریــت مصرف آب بــه صورت بنــر بــرای میهمانان 

نوروزی استان اصفهان نصب شد.
مدیر روابــط عمومی و آمــوزش همگانی شــرکت آب و فاضلاب 
استان اصفهان گفت: اســتان اصفهان از نظر بارندگی، در ماه های 
پایانی سال گذشــته شــرایط بهتری را نسبت به ســال های قبل 
تجربه کرد. اما علیرغم این اتفاق، وضعیت منابع تامین آب شــرب 
هنــوز رضایت بخش نیســت و مدیریت بهینــه در مصرف آب باید 

مدنظر قرار گیرد.
وی اطلاع رسانی مســتمر به مردم در این خصوص را بسیار موثر و 
حائز اهمیت دانست و اظهار داشــت: در آستانه ورود به سال جدید 
و ایام تعطیلات نــوروز، تبلیغــات محیطی و مجازی گســترده با 
مشارکت خوب سایر سازمان ها و دســتگاه های اجرایی در استان 

اصفهان صورت گرفت. 
مجید مختاری، نصــب بیش از 1000 مترمربــع تبلیغات محیطی 
در معابر شهری و محل های اســکان میهمانان نوروزی را از جمله 
اقدامات انجام شــده عنوان کرد و افزود: با مســاعدت شــهرداری 
اصفهان بنرهــای توصیه بــه مدیریت مصــرف آب در پایانه های 
مســافربری صفه، کاوه، زاینده رود و جی و میادین و چهارراه های 

پرتردد شهر نصب شدند. 
همچنین با مشــارکت آموزش و پرورش استان اصفهان روش های 
صرفه جویی در مصرف آب در حدود 500 مدرســه محل اســکان 

میهمانان نوروزی در استان اصفهان نصب شدند. 
وی در ادامه، به اطلاع رسانی در بســتر فضای مجازی اشاره کرد و 
افزود: شرکت آب و فاضلاب اســتان اصفهان با بیش از ۸00 کانال 
فعال در ســطح اســتان ارتباط مســتمر دارد و توصیه ها و نکات 
مدیریت مصــرف را در قالب های متنوع مســابقه، پوســتر، تیزر، 

انیمیشن و پادکست ارائه می دهد.
مدیر روابط عمومــی و آموزش همگانی آبفای اســتان اصفهان در 
بخش دیگری از ســخنان خود، از همکاری صدا و ســیمای مرکز 
اصفهان برای اطلاع رســانی به مردم در ایام خانــه تکانی و نوروز 
قدردانی کــرد و افزود: علاوه بــر تبلیغات تلویزیونــی، یازدهمین 
ســال پخش برنامه رادیویی “جاري حیات” نیــز از اول فروردین 
ماه آغاز شــد و این برنامه، روزانه به مــدت 10 دقیقه درخصوص 
مدیریت مصــرف آب، برنامه ها و اقدامات شــرکت آب و فاضلاب 

استان اصفهان با مردم صحبت می کند.
گفتگو با مدیران شرکت و مسافران نوروزی، توصیه های کارشناسان 
برای مدیریت مصرف آب در ســفرها و برگزاری مســابقات از جمله 
بخش های دیگر این برنامه اســت که در تعطیلات نــوروز به صورت 

ویژه برنامه از رادیو اصفهان پخش می شود.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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 افتتاح حساب غیر حضوری، خدمت جدید
 بانک سرمایه

بانک ســرمایه در راســتای توســعه خدمات بانکداری الکترونیک و 
تسهیل در ارائه خدمت به مشتریان، امکان افتتاح حساب غیرحضوری 

از طریق اپلیکیشن سرمایه را فراهم نمود.
به گزارش روابط عمومی بانک ســرمایه، از این پس هم وطنان ارجمند 
می توانند جهت افتتاح حساب در بانک سرمایه به صورت غیرحضوری 

و در هر ساعت از شبانه روز از طریق اپلیکیشن سرمایه اقدام نمایند.
جهت افتتاح حساب غیر حضوری کافی اســت اپلیکیشن سرمایه را از 
وب سایت بانک ســرمایه دانلود نموده و پس از نصب، مراحل ثبت نام 
و احراز هویت را انجام دهید. شایان ذکر اســت داشتن ۱۸ سال تمام و 
مالکیت یک سیمکارت پیش نیاز افتتاح حســاب غیر حضوری بوده و 

مدارک مورد نیاز در این خصوص عبارتند از:
کارت ملی
شناسنامه

نشانی و کد پستی
تصویر امضا روی کاغذ سفید

شــایان ذکر اســت هم وطنانی که تقاضای دریافت تســهیلات قرض 
الحسنه بانک ســرمایه )طرح نسیم ســرمایه( را دارند نیز می توانند به 
صورت غیرحضوری افتتاح حســاب کرده، وجه مورد نظــر خود را به 
حسابشان واریز نمایند و پس از گذشــت حداقل سه ماه از زمان افتتاح 
حساب، جهت ارائه درخواست وام و اطلاع از معدل سپرده خود به یکی 

از شعب بانک سرمایه مراجعه نمایند.
گفتنی اســت کارشناســان بانک ســرمایه در مرکز صدای سرمایه به 
شماره ۴۳۷۳-۰۲۱ در تمامی ساعات شــبانه روز و کلیه روزهای هفته 

آماده پاسخگویی به مشتریان ارجمند در این زمینه هستند.

بانک صادرات ایران 3١٨ هزار میلیارد ریال 
مطالبات غیر جاری وصول کرد

بانک صادرات ایران در ســال گذشــته بیش از ۳۱۸ هزار میلیارد ریال 
مطالبات غیر جاری خود را وصول کرد.

به گــزارش روابط عمومــی بانک صــادرات ایران، وصــول مطالبات 
غیرجاری به عنوان یکی از مهمترین راهبردهای نظام بانکی کشــور در 
هدایت بهینه منابع به ســوی تولید، کنترل نقدینگی و همزمان کمک 
به مهار تورم اســت و این ماموریت در بانک صادرات ایــران با توجه به 
تلاش های صورت گرفته منجــر به وصول ۳۱۸ هــزار میلیارد ریال از 
مطالبات غیرجاری از طرق غیر قضایی و مســالمت آمیز به بانک شده 

است.
همچنین علاوه بر وصــول مطالبات مورد اشــاره، بالغ بــر ۲۲۸ هزار 
میلیارد ریال از مطالبات غیر جاری نیز طی سال ۱۴۰۱ تعیین تکلیف 

شده و از سرفصل های مطالبات غیرجاری خارج شده است.
وصول مطالبات غیرجاری در ســال ۱۴۰۱ در حالی در بانک صادرات 
ایران نسبت به سال قبل، ۳۰ درصد رشد داشته که وصول آن به عنوان 
یکی از پنج شاخص اصلی عملکردی بانک صادرات ایران به طور جدی 
دنبال می شود ضمن اینکه حمایت از بنگاه های تولیدی و تعیین تکلیف 
بدهی آنها با استفاده از ابزارهای مسالمت آمیز در دستور کار قرار گرفته 
که موجب حمایت از اســتمرار تولید و اشــتغال با اولویت اســتفاده از 

محصولات اعتباری بانک صادرات ایران شده است.

تثبیت رتبه اعتباری بانک سامان
 )Capital intelligence( موسسه رتبه ســنجی کپیتال اینتلیجنس
رتبه  اعتباری بانک ســامان را ارزیابی و رتبه اعتباری B بانک سامان را 

تثبیت کرد.
Capital In�به گزارش سامان رسانه، موسســه رتبه بندی بین المللی 

telligence رتبه های اعتباری بانک ســامان را مورد ارزیابی قرار داد 
که بر اســاس این بررســی رتبه  ارز خارجی درازمدت B-، ارز خارجی 
کوتاه مدت B، رتبه توان مالی را B و اعلام کرد. این موسســه همچنین 
چشم انداز فعالیت بانک سامان در سال های آینده را نیز وضعیت پایدار 

پیش بینی کرده است.
موسسه Capital Intelligence در فرآیند ارزیابی خود عواملی نظیر 
کیفیت دارایی، نسبت کفایت ســرمایه، مطالبات معوقه، استراتژی و 

محیط عملیاتی کسب وکار را موردتوجه قرار داده است.
گفتنی است، موسسه رتبه ســنجی Capital Intelligence یکی از 
نهادهای شناخته شــده در منطقه خاورمیانه و شــمال آفریقا اســت 
و رتبه های اعلام شــده آن، از ارزش منطقــه ای و بین المللی برخوردار 

است.

دکتر عسکری در گفت وگو با هیبنا مطرح کرد
ونق تولید مسکن در تحقق شعار سال  نقش ر

سرپرســت بانک مســکن با بیان اینکه رونق تولید مســکن به عنوان 
پیشران اقتصاد کشور شــناخته می شــود گفت: رونق تولید مسکن و 
پاسخ به تقاضای بازار در این حوزه می تواند هم به مهار تورم و هم رونق 

تولید و تحقق شعار سال کمک کند.
دکتر علی عسکری سرپرســت بانک مســکن در گفت وگو با خبرنگار 
پایگاه خبری بانک مســکن  هیبنا گفت: بانک مردمی مسکن در سال 
۱۴۰۱ تلاش کرد بــا ارایه تســهیلات در راســتای برنامه های دولت 
ســیزدهم حرکت کند و حاصل آن پرداخت بیش از ۱۳۱ هزار میلیارد 
تومان تســهیلات کلی و انعقاد قرارداد به مبلغ ۷۷ هزار میلیارد تومان 
ذیل طرح نهضت ملی مسکن بوده است. با این حساب بیش از ۹۰ درصد 
از تسهیلاتی که بانک مسکن در سال گذشته به متقاضیان اعطا کرد در 
حوزه مهم مسکن بوده و بانک در راســتای تامین مالی اهداف دولت در 

حوزه مسکن حرکت اثربخشی در این سال داشته است.
وی افزود: رهبر معظم انقلاب با توجه به موضوع مهم و محوری اقتصاد، 
به ویژه مبحث تولید که درچند ســال اخیر بدان تاکید داشــته اند، در 
شعار ســال جدید نیز رشــد تولید را در کنار مهار تورم مورد توجه قرار 
داده اند. مهار تورم در کنار رشــد تولید به واقع دغدغه مهم مردم، دولت 
محترم و فعالان اقتصادی است اما برای آن باید نسخه عملیاتی طراحی 
و در نقاطی در حوزه تولیدی سرمایه گذاری کرد که بیشترین بهره وری 

را داشته و در مهار تورم اثربخشی بسزایی داشته باشد.
دکتر عســکری تصریح کــرد: یکــی از حوزه های مهــم اقتصادی که 
می توان به تحقق شعار ســال جدید جامه عمل بپوشاند، بخش مسکن 
است. رشد تولید مسکن می  تواند در راستای اشتغالزایی و گردش چرخ 
صنایع مختلف بســیار تاثیرگذار باشــد. بیش از ۱۲۰ صنعت ازجمله 
صنایع آجرسازی، کاشی، سرامیک، آهن و... به صنعت مسکن وابسته 
بوده و با آن ارتباط مستقیم دارند و اگر بخش ساخت و ساز مسکن رونق 

گیرد، شاهد رشد تولید در این صنایع خواهیم بود.
وی افزود: تورم در بخش مسکن نیز بیشــتر از سایر کالاها خود را نشان 
می دهد و در تورم کلی نیز ســهم مســکن بســیار حائز اهمیت است؛ 
بنابراین یکی از نقاط حســاس اقتصادی که در تــورم اثرگذاری بالایی 
دارد، بخش مسکن است. بر همین اساس با رشــد تولید در این بخش 
می توان برای مهار تورم یک نسخه عملیاتی راهگشــا را برنامه ریزی و 

اجرا کرد.
دکتر عسکری با اشاره به اقدامات دولت سیزدهم در رونق تولید مسکن 
گفت: دولت مردمی ســیزدهم با اجرای طرح نهضت ملی مســکن که 
ساخت مسکن برای اقشار کم درآمد را هدف خود قرار داده است، برای 

ایجاد توازن در تقاضای مسکن گامی موثر برداشت. 

مدیرعامل آب و فاضلاب استان تهران:
 سال دشواری برای تامین آب تهران 

و داریم پیش ر

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اســتان تهران گفت: وضعیت کنونی 
منابع آبی تهران و میزان بارش ها از ابتدای سال آبی تاکنون بیانگر این 

است که امسال سال دشوارتری برای تامین آب پیش رو داریم.
محسن اردکانی، با بیان اینکه در شریط فعلی وضعیت منابع آبی تهران 
چندان مناســب نیســت، اظهار کرد:  هرچند که بارش های خوبی در 
مدت اخیر صورت گرفته، اما بارش ها در استان تهران نسبت به میانگن 

بلندمدت ۲۰درصد کاهش داشته است.
وی با تاکید بر اینکه میزان بارش ها برای حــل بحران آب تهران کافی 
نبوده اســت، گفت: نیازمند کاهش ۲۰ درصدی مصرف آب هستیم تا 

بتوانیم با خیال راحت تری تامین آب را انجام دهیم.

امیدواریم در ماه های آینده کسری آب تهران جبران شود
مدیرعامل آبفای استان تهران تصریح کرد: حجم مخازن سدها نسبت 
به ســال گذشــته همچنان کاهش دارد، اما با توجه بــه پیش بینی ها، 

امیدواریم طی ماه های آینده آینده کسری آب تهران جبران شود.
مدیرعامل آبفای اســتان تهران با بیان اینکه اقدامات شرکت در زمینه 
مدیریت بحران نبایــد ما را از اهداف و کارویژه های اصلی شــرکت دور 
کند، اظهار کرد: تکمیل رینگ آبرســانی تهران، آغاز ســاخت فاز دوم 
تصفیه خانه پنجم آب تهران، تسریع در اتمام فازهای ۷ و ۸ تصفیه خانه 
فاضلاب جنوب تهران و افزایش تولید پســاب از مهم ترین پروژه های 

عمرانی این شرکت در سال ۱۴۰۲ است.

حجم آب سدهای تهران 1۷ درصد کاهش یافت
به گزارش ایســنا، طبق اعلام دفتر اطلاعات و داده های آب کشــور در 
خصوص وضعیت مخازن ســدهای پنجگانه تهــران، اکنون حجم آب 
موجود در سدهای تهران از ابتدای ســال آبی جاری تا ۱۲ فروردین به 
۳۲۷ میلیون متر مکعب و  درصد پر شدگی سدهای تهران به ۱۷ درصد 

رسیده است.
همچنین میــزان بارش های تهــران از ابتدای ســال آبــی جاری تا 
۱۲ فروردین به ۱۶۲ میلیمتر رســیده که این میزان نســبت به دوره 
بلندمدت ۵۴ ساله که ۱۹۷.۱میلیمتر بوده است، کاهش ۱۸ درصدی 
دارد،   میزان بارش های ســال آبی جاری تهران نسبت به مدت مشابه 

پارسال با ۱۶۰.۴ میلیمتر بارش رشد یک درصدی نشان می دهد.

امکان ارائه سی ان جی رایگان نیست
دادرس گفت: ارائه ۳ سال رایگان ســی ان جی برخلاف قانون اساسی، 
قوانین وزارت نفت و بر نامه بودجه اســت به همین دلیل مورد پذیرش 
مجلس نیســت.در روزهای گذشــته خبرهای ضد و نقیضی در رابطه با 
افزایش قیمت بنزین در رسانه ها منتشــر شد این موضوع تا جایی پیش 
رفت که جواد اوجی، وزیر نفت در واکنش به این موضوع گفت: »افزایش 
قیمت بنزین نداریــم« اما موضوع به همین جا ختم نشــد و محســن 
جوهری رئیس انجمن صنفی سی ان جی کشــور گفت: »برای افزایش 
جایگزینی بیشتر بنزین با استفاده از سی ان جی طرحی را آماده کردیم 
که مطابق این طرح پیشنهاد عرضه رایگان سی ان جی به مدت سه سال 
به همه خودروها داده شــده اســت.« حالا مشخص نیســت که وزارت 
نفت برای کاهش مصرف بنزین تن به چنین طرحــی دهد یا مخالفتی 
قاطعانه با آن داشته باشد، اردشــیر دادرس رئیس هیئت مدیره انجمن 
صنفی سی ان جی ایران در رابطه با این موضوع گفت: این طرح عملیاتی 
نمی شود زیرا بر خلاف قانون اساسی، قوانین وزارت نفت و بر نامه بودجه 
است به همین دلیل چنین مسأله ای مورد پذیرش مجلس نخواهد بود، 
زیرا فروش رایگان کالای ســوختی ارزش ذاتی آن را از بین خواهد برد. 
این طرح غیر کارشناسی و غیر اصولی مطرح شده است، به همین دلیل 

به نظر نمی رسد مورد تأیید وزارت نفت قرار بگیرد.
دادرس در ادامه با اشــاره به اینکه بســته حمایتی دیگری تدوین شده 
و دولت در آن ۱۰ بند را اعلام کرده که از بســته حمایتی سی ان جی به 
صورت هدفمند و قانونمند رشــد پیدا کند در این زمینه توضیح داد: بر 
اساس این بسته حمایتی موارد تشویقی که در آن ذکر شده است که در 

صورت مثبت بودن نظر دولت جزئیات این بسته اعلام می شود.
وی اضافه کرد: این بســته حمایتی کار اصولی و کارشناسی شده است 
که از نزدیک به ۱۸ کشور الگو برداری شده اســت و مواردی که آنها به 
عنوان بسته حمایتی بوده و بر اســاس تجربه کشورهای دیگر و نتیجه 
بخش بودن آن در این بسته آورده شــده است. همچنین در هیچیک از 
کشورهایی که مصرف کننده اصلی سی ان جی و تولید کننده نفت و گاز 
هستند سی ان جی به صورت رایگان در اختیار مردم قرار نگرفته است. 
به طوری که از نظــر الگو برداری و محک زنی جهانــی هم با روش های 
متعددی برای توســعه و افزایش مصرف سوخت ســی ان جی در نظر 

گرفته شده است.
دادرس با اشــاره به اینکه نا ترازی گاز و ظرفیت ســی ان جی دو بحث 
متفاوت از یکدیگر است در این زمینه توضیح داد: نا ترازی گاز و ظرفیت 
عملیاتی و اسمی جایگاه ها موضوعی دیگر است به طوری که اکنون ما 
نزدیک به ۲۵ میلیون متر مکعب ظرفیت عملیاتی ســی ان جی داریم 
در حالی که ظرفیت اسمی بیش از ۴۰ میلیون اســت. به عبارتی با ۶۰ 
درصد از ظرفیت در حال فعالیت هستیم به همین دلیل امکان افزایش 

ظرفیت عملیاتی را داریم و در این زمینه مشکلی نیز نداریم.
وی در پاســخ به این سوال که ناترازی گاز در زمســتان عاملی متناقض با 
چنین موضوعی نیســت گفت: سال گذشــته که ناترازی گاز در زمستان 
را تجربه کردیم خوشــبختانه قطعی جایگاه های ســی ان جی در دستور 
کار قرار نداشت به جز یکی دو استان شــمال شرق که آن هم به دلیل افت 
فشار گاز بود و ۹۵ درصد جایگاه های ســی ان جی کشور در حال فعالیت 
بودند.به گفته دادرس برای شرکت ملی گاز مشخص شده که جایگاه های 
سوخت به عنوان مدیریت خدمات شهری باید توسعه پیدا کنند به همین 
دلیل جایگاه های ســی ان جی در دســتور کار قطعی گاز قرار نمی گیرند 

مگر در صورت نقص فنی یا افت فشار گاز تحت تأثیر قرار بگیرند.
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رئیس کل بانک مرکزی: 

بانک مرکزی از همه ابزارها برای مهار 
تورم استفاده می کند

خریدار  رئیس کل بانک مرکزی گفت: تورم یک 
موضوع حاکمیتی و مهــار آن نیازمند هماهنگی 
و همکاری دســتگاه های مختلف اســت و بانک 
مرکــزی در این زمینه نقش محــوری دارد و این 
بانک از همه ابزارهای موجود برای تحقق منویات 

رهبر معظم انقلاب استفاده خواهد کرد.
به گزارش  بانک مرکزی، »محمدرضا فرزین« در 
نخستین جلسه شــورای فقهی این بانک در سال 
جدید، دربــاره اقدامات لازم برای تحقق شــعار 
ســال افزود: انضباط مالی دولــت، کنترل اضافه 
برداشــت بانک ها، هدایت هدفمند نقدینگی به 
ســمت بازارهای مولد، تامین مالــی غیرتورمی 
تولید بدون فشار به منابع بانکی و اتخاذ سیاست 

خارجی مناسب ازجمله الزامات تحقق شعار سال 
است.

وی با تاکید بــر اجرای پیمان هــای پولی، گفت: 
با هدف افزایــش مبادلات با اســتفاده از ارزهای 
محلی، درصــدد گســترش پیمان هــای پولی 
با کشــورهای منطقه هســتیم و در این زمینه، 
اتحادیه پایاپای آســیا که در حال حاضر متشکل 
از ۹ عضو اســت تقویت خواهد شــد و اعضای آن 

افزایش خواهد یافت.
همچنین، در این نشست اصلاحات پیشنهادی در 
زمینه »دستورالعمل گواهی اعتبار مولد )گام(« 
بحث و بررســی و دیدگاه های فقهی پیرامون این 
موضوع مطرح شد و اعضای شورای فقهی نظرات 

خود را در این خصوص مطرح کردند.
 شــورای فقهی بانک مرکزی عالی ترین نهاد در 
زمینه نظارت شرعی و انطباق با شریعت در نظام 
بانکی کشور محسوب می شــود که وظیفه پایش 
اســلامی بودن فعالیت های بانک ها و موسسات 
اعتبــاری غیربانکــی را برعهده دارد. این شــورا 
طبق ماده )۱۶( برنامه ششــم توسعه اقتصادی، 
اجتماعــی و فرهنگی جمهوری اســلامی ایران 

تاسیس شده است.
مصوبه های جلسات شــورای فقهی بانک مرکزی 
به منظــور آگاهــی مخاطبان در ذیل قســمت 
»قوانین و مقررات«، زیر منوی »مصوبات شورای 

فقهی« سایت بانک مرکزی قرار گرفته است.

خریدار   رییس اداره نظارت بر بازار بورس های 
کالایی سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: با توجه 
به اندازه قرارداد آتی شــمش طلا که معادل یک 
گرم است، افراد با سرمایه های خُرد نیز می توانند 

در این بازار سرمایه گذاری کنند.
به گزارش  بــورس کالا، »علیرضا صادقی« درباره 
راه انــدازی قراردادهای آتی شــمش طلا، اظهار 
کــرد: معامــلات قراردادهای آتی شــمش طلا 
می تواند بســیاری از اشــخاصی که در بازارهای 
خارج از بورس در حوزه طلا فعال هســتند، را به 
خود جذب کند. ســرمایه گذاران به جای خرید 
فیزیکی طلا که مشکلات و ریسک های متعددی 
از جمله به نگهــداری و حمل را به همــراه دارد، 
می توانند وارد این قراردادها شــوند و با توجه به 
ویژگی اهرمی قراردادهای آتی منفعت بیشتری 

کسب کنند.
وی افــزود: یکی از عوامل موفقیــت قراردادهای 
آتی، وجود بــازار نقد قــوی برای دارایــی پایه 
قراردادها است که در روزهای پایانی سال ۱۴۰۱ 
راه اندازی معاملات گواهی ســپرده شمش طلا 

در بورس کالای ایران با موفقیت به انجام رســید؛ 
بنابراین با وجود ابزار گواهی ســپرده شمش طلا 
و راه اندازی قراردادهای آتی شــمش طلا، دست 
ســرمایه گذاران برای تنوع بخشــی بــه پرتفو و 

سرمایه گذاری در این حوزه بازتر است.
به گفته صادقی، بــا توجه به اندازه قــرارداد آتی 
شــمش طلا که معادل یک گرم اســت، افراد با 
ســرمایه های خُرد نیــز می توانند در ایــن بازار 
ســرمایه گذاری کننــد و کــه زمان سررســید 
نخســتین قرارداد آتی نیز ۱۹ اردیبهشت ۱۴۰۲ 

خواهد بود.
وی به دیگر مزیت قراردادهای آتی اشــاره کرد و 
گفت: افــراد زمانی که طلا را بــه صورت فیزیکی 
نگهداری می کنند، فقط در زمان صعود قیمت ها 
منتفع می شــوند، اما یکی دیگر از مزایای ورود به 
قراردادهای آتی شمش طلا این است که با توجه 
به ویژگی این قراردادها و امکان اخذ موقعیت های 
متفاوت، افراد حتــی می تواننــد در زمان نزول 

قیمت ها نیز منتفع شوند.
صادقی در پایان گفت: با توجه به اینکه معاملات 

در بورس کالا بــه صورت کاملًا شــفاف و رقابتی 
صورت می پذیرد، تداوم رشــد و توســعه بازارها 
و ابزارهای مبتنی بر طلا در بــورس کالای ایران 
می تواند سرمایه های زیادی را به خود جذب کند 
و این موضوع پیامدهای مطلوبی را برای تشــویق 
افراد به ســرمایه گذاری و هدایــت نقدینگی به 

بازارهای رسمی و امن خواهد داشت.
نخســتین نمــاد قــرارداد آتی شــمش طلا با 
سررسید ۱۹ اردیبهشــت ۱۴۰۲ در تابلوی بازار 
مشــتقه بورس کالای ایران )اینجا( درج شد که 
این معاملات از یکشــنبه ۲۰ فروردیــن ماه آغاز 

می شود.
وجــه تضمین قرارداد آتی شــمش طــلا که هر 
قرارداد آن معادل یک گرم طلاست، یک میلیون 

تومان در نظر گرفته شده است.
بورس کالای ایران بــه منظور آشــنایی هر چه 
بیشــتر علاقه مندان به معاملات شمش طلا در 
بازار قراردادهــای آتی، در روزهای چهارشــنبه 
۱۶ و شنبه ۱۹ فروردین از ســاعت ۱۰ الی ۱۲ به 

صورت آنلاین کلاس آموزشی برگزار می کند.

پول

پــول  بین المللــی  صنــدوق 
پیش بینی کرد که رشــد اقتصاد 
جهــان طی پنــج ســال آینده 
ضعیف ترین رشــد اقتصادی از 

سال ۱۹۹۰ خواهد بود.
به نقل از خبرگــزاری بلومبرگ، 
کریســتالینا جورجیــوا، مدیر 
صنــدوق بیــن المللــی پول، 
انتظارات این صندوق برای رشد 
اقتصــاد جهانی طی پنج ســال 
آینده را ضعیف تریــن میزان در 
بیش از سه دهه گذشته توصیف 
کرده است.از این رو، صندوق بین 
المللی پول از کشــورها خواسته 
اســت تــا از شــکاف اقتصادی 

ناشــی از تنش هــای 
اجتناب  ژئوپلیتیکــی 
کنند و گام هایی برای 
بهــره وری  افزایــش 
بردارند.کریســتالینا 
ســخنرانی  یــک  در 
در واشــنگتن گفــت: 

صندوق بین المللــی پول انتظار 
دارد که اقتصاد جهانی در ۵ سال 
آینده با توجه بــه نرخ های بهره 
بالا حدود ســه درصد رشد کند 
که پایین ترین نرخ رشد در میان 
مــدت از ســال ۱۹۹۰ و کمتر از 
میانگین پنج ساله ۳.۸ درصد در 

دو دهه گذشته است.

مدیــر صنــدوق بین 
المللــی پــول انتظار 
دارد که تولید ناخالص 
طــول  در  جهانــی 
ســال ۲۰۲۳ کمتر از 
۳ درصــد رشــد کند، 
این رشــدی است که 
بــا پیش بینی های صنــدوق در 
ماه ژانویــه مطابقــت دارد، زیرا 
انتظــار نرخ رشــد ۲.۹ درصدی 
را مطرح کرده بود.کریســتالینا 
تاکید کرد کــه اختلافات تجاری 
بلندمدت از جملــه محدودیت 
در مهاجرت، جریان ســرمایه و 
همکاری بین المللــی، می تواند 

تولید ناخالص داخلی جهانی را تا 
هفت درصد معادل مجموع تولید 
سالانه آلمان و ژاپن کاهش دهد 
و توقف تجارت فنــاوری ممکن 
اســت منجر به از دست دادن ۱۲ 
درصد از تولیــد ناخالص داخلی 
در برخی کشورها شود.صندوق 
بین المللی پول انتظــار دارد که 
تقریباً ۹۰ درصــد از اقتصادهای 
 ۲۰۲۳ ســال  در  پیشــرفته 
شاهد کاهش رشــد باشند، زیرا 
سیاســت های پولی سختگیرانه 
بر تقاضا تأثیر می گذارد و فعالیت 
اقتصــادی در ایــالات متحده و 

منطقه یورو را کاهش می دهد.

 اقتصاد جهان در 5 سال آینده به ضعیف ترین رقم 30 سال اخیر می رسد
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